
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به ادعاهای 
مخالفان برجام و توافقات هسته ای ایران با کشورهای 1+5 در 
داخل کشور و همچنین در جامعه ی آمریکا، گفت: مخالفان 
برجام دلیل قانع کننده ای برای مخالفت ها ارائه نمی کنند، 
رژیم  شرایط  این  در  را  استفاده  بیشترین  که  حالی  در 

صهیونیستی می برد.

در  دیروز  ظهر  از  پیش  رفسنجانی،  هاشمی  آیت الله 
از  جمعی  شهدا،  یادواره ی  برگزاری  ستاد  اعضای  دیدار 
خانواده های شهدا، ایثارگران و جانبازان هشت سال دفاع 
مقدس و همچنین گروهی از مردم شهر بهرمان از جلگه ی 
نوق رفسنجان، شهدا را سرمایه ی بسیار ارزشمند در جامعه 

توصیف کرد و ...
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سخنگوی وزارت امور خارجه:

امکان اعزام زائران به حج فراهم نیست

فراکسیون امید برنامه های 138 بندی دارد

مدیریت مجلس تنها ریاست مجلس نیست

نظر عارف 
درباره ریاست مجلس

ولادت امام حسین )ع( و روز پاسدار را تبریک می گوئیم

از سخنانی که بوی عدم وحدت از آن به مشام می رسد پرهیز کنید:

توصیه رئیس دستگاه قضا به برخی از مسئولان

» بزن بزن«  نمایندگان در صحن علنی مجلس!

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مخالفان برجام دلیل قانع کننده ای 
برای مخالفت ها ارائه نمی کنند
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روزنامه صبح ایران

رئیس مجلس شورای اسلامی قاچاق را همچون خوره توصیف کرد که به جان اقتصاد 
مقاومتی افتاده است و گفت: با 20 میلیارد دلار قاچاق، اقتصاد مقاومتی صورت نمی گیرد. 

علی لاریجانی روز دوشنبه در بیست و یکمین همایش سراسری فرماندهان، روسا و 
مدیران ناجا به مقوله قاچاق در کشور اشاره کرد و گفت: باید برای مبارزه با قاچاق پروژه 
مهم و دقیقی ساماندهی شود و می دانم که نیروی انتظامی قدرت این کار را دارد به شرط 
این که به عنوان یك مساله مهم به آن نگاه کند.وی ادامه داد: موتور تولید زمانی راه می 
افتد که جلوی قاچاق گرفته شود و برای جلوگیری از آن باید هزینه کرد.لاریجانی به بیانات 

رهبری درباره اقتصاد مقاومتی که فرمودند امنیت، یك پایه اقتصاد مقاومتی 
است اشاره کرد و گفت: اگر همه در قبال قانون یکسان نباشند 

و شرایط قانونی در زمینه های مختلف به درستی رعایت 
گذاری  سرمایه  نیاید  وجود  به  کاری  امنیت  و  نشود 
صورت نمی گیرد، بنابراین خوب است که شعار اقتصاد 

مقاومتی، اقدام وعمل در کارتان که امنیتی است مورد 
توجه قرار گیرد ...

علی لاریجانی هشدار داد: 

خوره ی قاچاق به جان اقتصاد مقاومتی
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عارف و لاریجانی
توافق کنند

حسین مرعشی:

شهردار قم:

پارک آبی قم 
افتتاح می شود

شریعتمداری: 

سفرهای استانی دولت 
وعده محور نیست 

مراسم افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی 
پروژه های عمرانی شهری صبح روز گذشته با حضور دکتر 
سقائیان نژاد شهردار قم، صادقی استاندار قم، بیاتی رئیس 
شورای شهر قم و جمعی از اعضای شورای شهر و مدیران 
بلوار  نخست  فاز  پروژه های  افتتاح  شد.  برگزار  استان 
مرجعیت و رمپ و لوپ های پل 9 دی به سمت بلوار امام 
رضا و همچنین آغاز عملیات اجرایی تقاطع سه سطحه 

شهیدان محمودنژاد از برنامه های این مراسم بود.
جمع  در  مراسم  این  حایشه  در  نیز  قم  شهردار 
پایان  تا  مرجعیت  بلوار  دوم  فاز  افتتاح  از  خبرنگاران 
سال خبر داد و گفت: ماه آینده نیز پارك آبی شهر قم 
در اختیار مردم قرار خواهد گرفت. وی از اضافه کردن 
40 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و نقل عمومی درون 

شهری قم خبر داد ...

معاون اجرایی رئیس جمهوری با بیان اینکه سفرهای 
استانی دولت یازدهم، وعده محور، پروژه محور و مصوبه 
محور نیست، گفت: چاره جویی برای حل مشکلات اساسی 

استان ها از مهمترین اهداف سفرهای استانی است. 
محمد شریعتمداری در آیین گشایش ستاد مرکزی 
ارتباطات مردمی سفر رئیس جمهوری در شهر کرمان 
افزود: سفرهای استانی رئیس جمهوری به منظور ارتباط 
مستقیم و شناخت مشکلات و ظرفیت های استان ها 
انجام می شود. رئیس ستاد کاروان تدبیر و امید افزود: برای 
انجام این سفر از ماه ها قبل مقدماتی آماده و در استان نیز 

ستادی برای بررسی طرح ها تشکیل شد...

بر اساس اصلاحیه جدید قانون مالیات های 
مستقیم، مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد 
صاحبان مشاغل )اشخاص حقیقی( از تیرماه به 
خردادماه تغییر یافته و مودیان محترم بایستی 
اظهارنامه الکترونیکی عملکرد سال 1394 را از 
طریق سامانه www.tax.gov.ir حداکثر تا پایان 

خردادماه 1395 ارائه نمایند.

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی
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پیوند عمیق سپاه
 با نهضت عاشورا

سالار  و  سید  میلاد  سالروز  شعبان،  سوم  نامگذاری 
شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( از سوی امام راحل 
عظیم الشان بعنوان روز پاسدار، نشان از پیوندی عمیق و 

مستحکم بین این نهاد مقدس و نهضت عاشورا دارد. وجود نیروهای مؤمن، مخلص، جان بر 
کف، ولایت مدار و خلاق و مبتکر، سرمایه  عظیم سپاه است که این نهاد مقدس و مردمی، 
اقتدار خود را از معنویت و روحیه جهادی آنان می داند و حضور قاطع سپاه در صحنه طی 
37 سال گذشته از بدو پیروزی انقلاب و ماه های پس از آن تا سال های دفاع مقدس 
تاکنون و حضور جهادی و هوشیارانه در عرصه های ارتقاء دانش، بصیرت و معنویت، اقتصاد 
مقاومتی، سازندگی و جنگ نرم، مصاف با دشمنان اسلام و قرآن و خنثی  سازی انواع فتنه 
های کور و تهدیدات ناشی از کینه ورزی های نظام سلطه و استکبار و صهیونیسم بین الملل، 
مصادیقی از پیوند عمیق پاسداران انقلاب اسلامی با فرهنگ عاشورا و نهادینه شدن روحیه 

جهادی و عاشورایی در کالبد سازمانی این نهاد انقلابی و مردمی محسوب می گردد.
عبارات و توصیفات زیبا و بی نظیری همچون »نهاد مقدس سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، به حق از بزرگ ترین سنگرهای دفاع از ارزش های الهی نظام ما بوده و خواهد 
بود »« ی کاش من هم یک پاسدار بودم«، »اگر سپاه نبود، کشور هم نبود«، »من سپاه 
پاسداران را بسیار عزیز و گرامی می دارم. چشم من به شماست. شما هیچ سابقه ای جز 
سابقه اسلامی ندارید« و ... در کلام امام خمینی )ره( و همچنین »خدا را شکر می کنیم که 
سپاه رشد کرد، قوی شد و رو به کمال رفت«، »سپاه، نیروی انقلابی، پرشور و آزمایش داده 
و تجربه شده ای است که ده سال در میدان های نبرد، جمهوری اسلامی را سربلند کرده و 
خود میوه انقلاب بود و هست«، »سپاه را باید همه مسئولان کشور، همه آحاد مردم و همه 
آحاد سپاه کاملًا جدی بگیرند«، »باید به معنای حقیقی کلمه، سپاه را تقویت کرد«، قوام و 
شخصیت سپاه به معنویتش است »و ...« تنها نیرویی که قادر است از انقلاب و نظام دفاع 
کند، سپاه استدر کلام گهربار مقام معظم رهبری و فرماندهی معظم کل قوا، بیانگر اهمیت 
این نهاد ارزشی و مسئولیت الهی و خطیر آن در حفاظت و پاسداری از دستاوردهای نظام 
جمهوری اسلامی است. سالروز میلاد سیدالشهدا )ع( را می توان زادروز واژه شهادت نیز 
نامید زیرا در فجر ولادت آن امام همام است که ریشه نهال اسلام قوّت گرفت و با شهادت، 
حیات جاودانه و پربار اسلام طراوت یافت، از این روست که روز پاسدار، روز تجدید پیمان 
حسینیان با شهادت است زیرا نقشه راه سپاه، کربلاست و شهادت، نهایت آمال پاسدارانی 

است که با سالار شهیدان، در دفاع از حریم ولایت و دین پیوندی ناگسستنی بسته اند.
 این روز بزرگ نویدبخش آزادگان تاریخ و شاگردان مکتب حرّیت در سراسر عالم 
است که راه فداکاری هایشان در نجات مظلومان و نبرد با ظالمان و مستکبران، صبغه 
ای عاشورایی داشته و به مسیر پرافتخار عزت و کرامت منتهی می گردد؛ روز پاسدار روز 
یادآوری حقایق و عبرت های عاشورا و فرصت تجلیل از دفاع عاشورایی آحاد فرماندهان و 
کارکنان سپاه از دستاوردهای انقلاب و آینده پرشکوه ملت بزرگ ایران است؛ سبزپوشان 
سرافراز سپاه امروز پیمان بسته اند که هر قلم و قدم سیاهی را که با ایجاد توطئه و فتنه در 
جهت نفوذ و تضعیف پایه های نظام اسلامی و یا به راه انداختن جنگ های نیابتی در منطقه 

به حرکت در آید، با همت و جهاد و خون سرخ خود در هم شکنند.
امروز سپاه و فرزندان ملت مجاهد و ولایت مدار ایران در این نهاد ارزشی، همراه و همگام 
با سایر نیروهای مسلح و مقتدر جمهوری اسلامی ایران، ارتش سرافراز، بسیج قهرمان و 
نیروهای انتظامی و ... با پشتیبانی امت سلحشور ایران اسلامی، همانند گذشته همچنان 
پیروز تمامی میدان ها و آوردگاه های دفاع از انقلاب و ارزش های آن در داخل کشور و 
فراسوی مرزها خواهند بود و با نگاه عمیق و الهام بخش به حقیقت عاشورا در پی ترویج 
آرمان های حسینی در جامعه اسلامی هستند تا نشان دهند عالیترین نمونه های مجاهدت 
و فداکاری و شجاع ترین مردان در میدان اندیشیدن و اقدام و عمل بوده و مایه  امنیت، 
آرامش و امید آحاد ملت در امروز و فردای درخشان کشور به شمار رفته و زمینه را برای 
ظهور حضرت بقیه الله الاعظم )عج( در رکاب فرماندهی معظم کل قوا حضرت امام خامنه 
ای )مدظله العالی( فراهم خواهند ساخت. ضمن تبریک موالید شعبان المعظم بویژه سالروز 
میلاد امام حسین )ع( و روز پاسدار، یاد و خاطره شهدای سرافراز سپاه استان قم بخصوص 
سردار سرلشکر شهید مهدی زین الدین و فرماندهان و پاسداران شهید استان در دوران 
دفاع مقدس و شهدای عرصه امنیت، شهدای سپاه قم در سردشت و شهدای مدافع حرم را 

گرامی داشته و به ارواح پاک و مطهر آنان درود می فرستیم.
 * مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم

احمد توکلی در نطق میان دستور:

فساد آینده نظام را تهدید می کند
 نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: هرچه رسانه ها در کشف و افشای 
فساد آزاد تر باشند، با صرف نظر از جناح بندی های سیاسی در مبارزه با فساد مصالح ملی را 
بیشتر در نظر بگیرند و تحمل مسئولان در برابر این آزادی بیشتر باشد، آن دولت پاک تر است.

احمد توکلی در نطق میان دستور خود در جلسه علنی صبح دیروز مجلس، با تاکید بر 
لزوم تشکیل نهاد ویژه برای مبارزه با فساد و جمع کردن عناصر پاک و خوشنام و مصمم 
در این زمینه گفت:  این نهاد باید اختیارات خاص داشته باشد و بتواند با همت مقامات 
بالا پرونده های سنگین را تشکیل، رسیدگی و پایان دهد. نماینده مردم تهران در مجلس 
شورای اسلامی فساد را خطری اصلی برای نظام جمهوری اسلامی عنوان و تاکید کرد که 
آنچه آینده نظام را تهدید می کند حمله نظامی، تحریم، تجاوز خارجی و انقلاب مخملی 
نیست بلکه فساد به شکل فعلی می تواند تهدید آمیز باشد. او گفت: امروزه فساد سیاسی در 
همه دنیا وجود دارد، از این حیث بین کشور ها، کشورهای توسعه یافته صنعتی، کشورهای 
در حال توسعه و کشورهای توسعه نیافته تفاوتی نیست. نماینده مردم تهران در مجلس نهم 

ادامه داد: تفاوت در نوع برخورد حاکمیت با زمینه های فسادخیز و مفسدان است.
او گفت: در تلقی مردم از فساد، مفسد عمدتاً تحت تأثیر رفتار حاکمان شکل می گیرد، 
در میزان آزادی رسانه ها و تعهد آن ها به مسائل ملی و تحملی که حاکمان از خود نشان 
می دهند. این نماینده مجلس یادآور شد: هرچه دولت ها از شفافیت بیشتر حمایت کنند و 
بسترهای فسادخیز را بیشتر حذف کنند و نقششان در اقتصاد محدود تر و مشارکت مردم 
بیشتر باشد و برخورد با فساد قاطعانه تر و بی تبعیضانه تر باشد، قبح و زشتی فساد نزد مردم 
بالا تر می رود. توکلی در پایان تصریح کرد: هرچه رسانه ها در کشف و افشای فساد آزاد تر 
باشند، با صرف نظر از جناح بندی های سیاسی در مبارزه با فساد مصالح ملی را بیشتر در نظر 
بگیرند و تحمل مسئولان در برابر این آزادی بیشتر باشد، آن دولت پاک تر است و بالعکس.

رئیس کمیته پیگیری پرونده بابک زنجانی مطرح کرد:

اعدام زنجانی نهایت آمال دست اندرکاران 
پشت پرده فساد نفتی

رئیس کمیته پیگیری پرونده بابک زنجانی، با تاکید بر اینکه اعدام بابک زنجانی نهایت 
آمال دست های پشت پرده در پرونده فساد نفتی است، گفت: بازگرداندن بیت المال و 

شفاف سازی این پرونده باید هر چه سریع تر پیگیری شود.
سیدحسین دهدشتی در گفت وگو با خانه ملت، با اشاره به اظهارات اخیر وزیردادگستری 
درباره اینکه اعدام بابک زنجانی پول نمی شود، گفت: اعدام متهم نفتی به پنهان ماندن 

بسیاری از لایه های این پرونده برای همیشه کمک می کند. 
نماینده مردم آبادان در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه بیش از اینکه اعدام بابک 
زنجانی اهمیت داشته باشد بازگشت بیت المال به خزانه مهم است، افزود: اعدام بابک 
زنجانی از این جهت که به رهایی بسیاری از افراد دخیل در پرونده فساد نفتی می انجامد به 
صلاح نیست. این نماینده مردم در مجلس نهم، با تاکید بر اینکه شفاف سازی پرونده فساد 
نفتی به رو شدن دست بسیاری از افراد منجر خواهد شد، تصریح کرد: هر چند بازگرداندن 
بیت المال منافاتی با اعدام یا محاکمه بابک زنجانی ندارد، اما باید ابتدا بازگشت منابع مالی 
کشور در دست کار قرار بگیرد. وی ادامه داد: مشخص کردن عوامل پشت پرده فساد نفتی 
درحال حاضر دستور کار قوه قضاییه است. دهدشتی با اشاره به اطاله دادرسی در خصوص 
پرونده بابک زنجانی، گفت: بیش از 2 سال از آغاز بررسی این پرونده می گذرد، اما هنوز 
شفاف سازی در این پرونده دیده نمی شود. این نماینده مردم درمجلس نهم، یادآور شد: 
متاسفانه هنوز افراد مسئول در پرونده فساد نفتی به دادگاه برای ارایه توضیحات و همچنین 
دادخواهی احضار نشده اند. رئیس کمیته رسیدگی به پرونده بابک زنجانی، افزود: قوه قضاییه 
باید پیگیر بازگرداندن رضا ضراب به ایران و محاکمه وی باشد تا بدین ترتیب نقاط ابهام آمیز 

پرونده فساد نفتی شفاف شود.
 

محسن رضایی: 

تقاص سختی از تکفیری ها گرفته خواهدشد
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در یادداشتی، یاد رزمندگان مازندرانی و شهادت 

جمعی از مدافعان حرم اهل بیت )ع( در سوریه را، گرامی داشت.
به گزارش ایسنا، دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن یادآوری حماسه رزمندگان 
مازندرانی در عبور از اروند در روزهای دفاع مقدس، طی یادداشتی در صفحه اینستاگرام 
خود نوشت که هر جنگ فراز و نشیب و پیروزی و شکستی دارد. وی گفت که به زودی 
تقاص سختی از تکفیری ها گرفته خواهد شد. متن کامل این یادداشت به شرح زیر است: 
چند ماه پیش »خان طومان« در جنوب حلب آزاد شد ولی چند روز گذشته تکفیری ها 
با سوءاستفاده از آتش بس در حالی که نه هواپیماها و نه توپخانه ارتش سوریه فعال بود، 
غافلگیرانه به نیروهای سوری و مستشاران ایرانی حمله کردند و آن منطقه را گرفتند. از 
نیروهای ارتش عربستان و ترکیه در پشتیبانی آتش برای تکفیری ها استفاده  شده است، در 
این نبرد مازندرانی های قهرمان با همان روحیه عبور از اروندرود، جنگیدند و تلفات سنگینی 
به تکفیری ها وارد کردند، البته در هر جنگی فراز و نشیب و پیروزی و شکست وجود دارد. 
اجر این شهدای مخلص نزد خداوند متعال محفوظ است. به شما وعده می دهم که از 
تکفیری ها، این عمله های صهیونیسم، تقاص سختی گرفته خواهد شد. بی تردید نتیجه 

نهایی به عون الهی پیروزی مقاومت، دولت و ملت سوریه و ایران اسلامی است.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مخالفان برجام دلیل قانع کننده ای 
برای مخالفت ها ارائه نمی کنند

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به ادعاهای مخالفان برجام و توافقات 
هسته ای ایران با کشورهای 1+5 در داخل کشور و همچنین در جامعه ی آمریکا، گفت: 
مخالفان برجام دلیل قانع کننده ای برای مخالفت ها ارائه نمی کنند، در حالی که بیشترین 

استفاده را در این شرایط رژیم صهیونیستی می برد.
به گزارش ایسنا، آیت الله هاشمی رفسنجانی، پیش از ظهر دیروز در دیدار اعضای ستاد 
برگزاری یادواره ی شهدا، جمعی از خانواده های شهدا، ایثارگران و جانبازان هشت سال 
دفاع مقدس و همچنین گروهی از مردم شهر بهرمان از جلگه ی نوق رفسنجان، شهدا را 
سرمایه ی بسیار ارزشمند در جامعه توصیف کرد و با اشاره به امنیت تحسین برانگیز ایران 
در میان کشورهای نا امن منطقه، گفت: در شرایطی که منطقه مملو از نا امنی است و هر 
روز اخبار انفجارات را از رسانه های مختلف می بینید، می شنوید و می خوانید، ایران در کمال 
امنیت است، در حالی که هدف بسیاری از گروه های تروریستی که اغلب آنان سلفی ها و 
وهابی ها هستند، ضدیت با شیعه و ایران بود و این امنیت مرهون جانفشانی های جوانان این 

سرزمین و وفاداری های مردم به آرمان های امام )ره( و شهداست.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید بر سازندگی روحی یادآوری نام و یاد 
شهدا و معنویت و خلوصی که از طریق برگزاری یادواره های شهدا، در جامعه پیدا می شود، 
همه ی آثار باقی مانده از دفاع مقدس به خصوص آثار گفتاری و نوشتاری شهدا را، سرمایه ی 
برای تقویت روحیه ی ایثار و فداکاری در جامعه دانست و گفت: وجود مزار شهدا در همه 
شهرها و روستاها، بقعه ا ی برای توجه دلها به خدا، دین، فداکاری و تمرین نفس برای ضدیت 
با خودخواهی است و وقتی جوانان این نسل می بینند که پدران، مادران، خواهران، برادران 
و خاندان شهدای دفاع مقدس از جانفشانی جوانان خویش راضی هستند و به آن افتخار 

می کنند، به فکر فرو می روند و پی به راز ماندگاری انقلاب اسلامی می برند.
هاشمی رفسنجانی، با ارائه تحلیلی از اتفاقات سال های اول پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی و تشریح توطئه هایی که علیه مردم ایران انجام می گرفت، به دفاع مقدس اشاره 
کرد و گفت: همراهی همه ی اقشار مردم با انقلاب، دشمنان را در رسیدن به اهداف نا کام 
گذاشت و همین مردم پس از هشت سال جنگ، آستین همت را برای ساختن ویرانی ها و 

عقب ماندگی های تاریخی بالا زدند.
وی تحریم را یکی از توطئه های همیشگی دشمنان علیه انقلاب اسلامی خواند و با 
اشاره به آثار مثبت و منفی آن در اقتصاد کشور و عوامل تشدید آن در دوره هایی از تاریخ 
انقلاب اسلامی، گفت: در دوره ای که مردم ایران، تفکر اعتدال و گفتمان تعامل سازنده 
با جهان را برای مسئولیت اجرایی برگزیده اند، کشور به سوی عقلانیت سیاسی و منطق 
دیپلماتیک پیش رفت و شاهدید که جلوی افزایش تحریم ها گرفته شد، اما این به مذاق 

بعضی ها خوش نمی آید.
هاشمی رفسنجانی، با اشاره به ادعاهای مخالفان برجام و توافقات هسته ای ایران با 
کشورهای 1+5 در داخل کشور و همچنین در جامعه ی آمریکا، گفت: مخالفان برجام 
دلیل قانع کننده ای برای مخالفت ها ارائه نمی کنند، در حالی که بیشترین استفاده را در این 

شرایط رژیم صهیونیستی می برد.

بهروزنعمتی تاکید کرد:

ریش سفیدی تنها سازوکار 
برای انتخاب رییس مجلس دهم

منتخب مردم تهران در مجلس دهم همچنین معتقد است که تنها سازوکار برای 
انتخاب بین نامزدهای ریاست مجلس دهم، ریش سفیدی است. 

بهروز نعمتی در گفتگویی اظهارداشت: به شخصه هیچگاه جز مجموعه اصولگرایی نبوده 
ام؛ یعنی درست است که تفکرم، تفکر اصولگرایی معتدل بوده اما هیچگاه مورد حمایت 
مجموعه اصولگرایان نبوده ام .اما درمورد چرایی حضورم در لیست امید باید بگویم که این 
لیست، یک لیست ائتلافی بود و این ائتلاف از مجموعه حامیان دولت ، اصولگرایان معتدل و 
اصلاحطلبان تشکیل می شد. همچنین ما برای حضور در این لیست نه گزینش شدیم و نه 
کسی ما را گزینش کرد، بلکه ما بخشی از موضوع ائتلاف امید بودیم و باید خودمان گزینش 
می کردیم بنابراین توافقی برای تهیه لیست امید وجود داشت که عمده لیست مذکور از 
سه تفکر فوق پایه ریزی شود.وی ادامه داد:تا زمان برگزاری انتخابات هیئت رئیسه مجلس 
شاید برخی بگویند مجلس دو طیف و جریان خواهد داشت که بنده این احتمال را در طول 
فعالیت های مجلس دهم رد می کنم چرا که معتقدم مجلس سه قطبی می شود و یک قطب 
آن اصلاح طلبان، قطب دیگر اصولگرایان و قطب سوم هم مستقلین و اعتدالگرایان خواهند 
بود. وی تصریح کرد :من با آقای عارف خیلی رفیق ترم و با ایشان به نوعی از سال 70 ارتباط 
دارم ولی خب با آقای لاریجانی هم نوع دیگری رفاقت و ارتباط دارم.وی درپاسخ به این 
سوال  که اخیرا آقای عارف گفتند که رقابتی برای ریاست مجلس با آقای لاریجانی ندارند 
آیا این یک تعارف سیاسی است و یا اینکه به معنای به تعامل رسیدن بر سر ریاست مجلس 
است گفت:: ما باید به این موضوع از باب رفاقت نگاه کنیم. وی بابیان اینکه آقای عارف اخیرا 
مطرح کردند در عین حال وقتی برای پستی دو یا سه نفر کاندیدا باشند قطعا با پیگیری 
ساز و کاری به یک نفر خواهند رسید که این سازوکار می تواند تفاهم، رای گیری یا ریش 
سفیدی باشد.  به نظر شما رقابت بر سر ریاست مجلس به ریش سفیدی می کشد؟ گفت:با 
ریش سفیدی موافقم و پیشنهاد و توصیه می کنم این موضوع با ریش سفیدی حل شود.

معتقدم اگر رقابت لاریجانی و عارف  به داخل صحن مجلس کشیده شود و هر کدام از این 
دوچهره رای کافی را  نیاورند، نتیجه باخت- باخت و نه برد- برد  رقم خورد؛ چرا که معتقدم 
اتفاقات و انتخابات سال 96 اهمیتش به مراتب بالاتر از این انتخابات است. : قطعا این دو 
چهره وی خاطرنشان کرد:تفاوت های مدیریتی زیادی با هم دارند. بالاخره آقای عارف دارای 
یک سبقه طولانی اصلاح طلبی و آقای لاریجانی هم  یک اصولگرای اعتدالی هستند که 
به نظر بنده از منظر نوع نگاه مدیریتی  تفاوت هایی با هم دارند.وی ادامه داد: قطعا در سال 
96 در گام اعتدال حرکت خواهیم کرد.حتی بنده باید بگویم در زمان انتخابات سال 92 22 
نفر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جهت حمایت از دکتر روحانی نامه ای را تهیه 

کردند که بنده هم جز امضا کنندگان آن نامه بودم.

منتخب مجلس دهم:

لاریجانی رییس مجلس دهم خواهد بود
نماینده مجلس نهم گفت: اصولگرایان، اعتدالیون و مستقلین احتمال رای آوری کرسی 

ریاست مجلس را برای آقای لاریجانی بسیار بالا می برند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با خبرآنلاین در خصوص تصمیم گیری 
برای انتخاب هیات رییسه مجلس دهم گفت: دو گزینه برای رییس مجلس مدنظر است، 
نخست آقای عارف که گزینه اصلاح طلبان است و دیگری آقای لاریجانی که مجموع گزینه 

های غیر اصلاح طلبان یعنی اعتدالیون، مستقلین و اصولگرایان می باشد.
وی افزود: براساس بررسی های انجام شده،وزن مجموعه افرادی که توافق بر سر ریاست 
آقای لاریجانی دارند در مقابل اصلاح طلبان بیشتر است؛ این افراد معتقدند آقای لاریجانی 
به دلیل حسن مدیریت و اخلاق و همچنین سابقه خوبی که در اداره مجلس داشته است، 

می تواند در این دوره نیز برای ریاست مجلس توانمندتر و موفق تر عمل کند.
نماینده مجلس نهم با بیان اینکه اصولگرایان به دلیل نداشتن لیدر، اعتدالیون به دلیل 
داشتن یک مشی اعتدالی و مستقلین نیز به این جهت که تمایل به  فردی غیر از اصلاح 
طلب برای ریاست مجلس دارند و به دلیل حضور در اردوگاه آقای لاریجانی،احتمال رای 
آوری کرسی ریاست مجلس را برای او بسیار بالا می برند افزود: من فکر می کنم آقای 

لاریجانی برای ریاست مجلس رای خواهد آورد.
ایمن آبادی در خصوص گزینه های مورد نظر برای نایب رییسی مجلس دهم  گفت: 
متاسفانه موضوع نایب رییسی که موضوع بسیار مهمی است به جهت توجه بیش از حد 
به کرسی ریاست مجلس مورد غفلت واقع شده است، در صورتی که رییس مجلس قطعا 
بدون نوابش کاری از پیش نخواهد برد. پیشنهاد من این است که برای هیات رئیسه تصمیم 
گیری شود چرا که یقینا انتخاب ناییب رییس، منشی و کارپرداز می تواند در افزایش رای 

رییس مجلس تاثیر گذار باشد.
منتخب مردم رشت در مجلس دهم با بیان عدم تمایل برای حضور در هیات رییسه 
مجلس دهم در مورد تقسیم بندی هیات رییسه و اینکه آیا این هیات مجموعه ای از اصلاح 
طلبان و اصولگرایان خواهد بود؟ اظهار داشت: هر چقدر که این اتفاق  به وقوع نپیوندد، 
بهتر است چرا که امکان مانع تراشی و سنگ اندازی از سوی هر دو جناح محتمل است 
و بهتر است هیات رییسه و اعضای آن از یک جناح باشد تا باهم هماهنگ باشد و کارها 

سریعتر پیش برود.

شریعتمداری: 

سفرهای استانی دولت، وعده محور نیست 
معاون اجرایی رئیس جمهوری با بیان اینکه سفرهای استانی دولت یازدهم، وعده محور، 
پروژه محور و مصوبه محور نیست، گفت: چاره جویی برای حل مشکلات اساسی استان ها 

از مهمترین اهداف سفرهای استانی است. 
محمد شریعتمداری روز دوشنبه در آیین گشایش ستاد مرکزی ارتباطات مردمی سفر 
رئیس جمهوری در شهر کرمان افزود: سفرهای استانی رئیس جمهوری به منظور ارتباط 

مستقیم و شناخت مشکلات و ظرفیت های استان ها انجام می شود.
رئیس ستاد کاروان تدبیر و امید افزود: برای انجام این سفر از ماه ها قبل مقدماتی آماده 
و در استان نیز ستادی برای بررسی طرح ها تشکیل شد.وی بیان کرد: سیاست دولت تدبیر 
و امید در سفرهای استانی بر مبنای امیدآفرینی برای حل مشکلات استان ها در حد توان 
استوار است.شریعتمداری گفت: بالغ بر 70 درصد تعهدات مالی دولت های سابق در این 
استان بر دوش استاندار کرمان سنگینی می کند که برای تکمیل این طرح ها، 22 هزار 
میلیارد تومان منابع نیاز است و این در حالی است که کل بودجه عمرانی کشور در سال 
گذشته حدود این میزان مبلغ بود.وی تاکید کرد: به یقین با منابع موجود امکان تحقق 
تمام امور مورد نظر مسئولان محلی استان ها وجود ندارد و در حد توان در این زمینه 

اقدام می شود.

یادداشت

اخبار

رئیس مجلس شورای اسلامی 
قاچاق را همچون خوره توصیف 
کرد که به جان اقتصاد مقاومتی 
افتاده است و گفت: با 20 میلیارد 
مقاومتی  اقتصاد  قاچاق،  دلار 

صورت نمی گیرد. 
به گزارش ایرنا، علی لاریجانی 
روز دوشنبه در بیست و یکمین 
همایش سراسری فرماندهان، روسا 
و مدیران ناجا به مقوله قاچاق در 
کشور اشاره کرد و گفت: باید برای 
مبارزه با قاچاق پروژه مهم و دقیقی 
که  دانم  می  و  شود  ساماندهی 
نیروی انتظامی قدرت این کار را 

دارد به شرط این که به عنوان یك مساله مهم به آن نگاه کند.
وی ادامه داد: موتور تولید زمانی راه می افتد که جلوی قاچاق 
گرفته شود و برای جلوگیری از آن باید هزینه کرد.لاریجانی 
به بیانات رهبری درباره اقتصاد مقاومتی که فرمودند امنیت، 
یك پایه اقتصاد مقاومتی است اشاره کرد و گفت: اگر همه در 
قبال قانون یکسان نباشند و شرایط قانونی در زمینه های 
مختلف به درستی رعایت نشود و امنیت کاری به وجود نیاید 
سرمایه گذاری صورت نمی گیرد، بنابراین خوب است که 
شعار اقتصاد مقاومتی، اقدام وعمل در کارتان که امنیتی است 
مورد توجه قرار گیرد.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که در بخش اقتصاد مقاومتی گلوگاهی داریم و آن قاچاق 
است گفت: قاچاق در کشور ما مثل خوره اقتصاد مقاومتی را 
از بین می برد الان حدود 20 میلیارد دلار در سال قاچاق وارد 
کشور می شود که با این مقدار اقتصاد مقاومتی صورت نمی 
گیرد. وی ادامه داد: هیچ کارخانه ای نمی تواند با آن رقابت 
کند. این که امروز دچار مشکلات در کشور هستیم یك مقدار 
زیادی از آن مربوط به قاچاق است و تنوع آن هم زیاد شده 
است.رئیس مجلس افزود: قاچاق به تولید و به استانداردها 
لطمه می زند. کالاهایی که وارد می شود چه کسی دقت می 
کند که این ها استاندارد هست یا نیست، از خوراکی وارد می 
شود تا پوشاك و لوازم بهداشتی و این معضل بزرگی است.وی 
با بیان این که موتور تولید وقتی راه می افتد که جلوی قاچاق 
گرفته شود گفت: البته کارهای خردی در مسائل مرزی داریم 
ولی قاچاق کار خرد نیست و معلوم است که سیستمی پشت 
قضیه است بنابراین باید برخورد دقیق شود و نیروی انتظامی 
قدرت این کار را دارد.وی گفت: نیروی انتظامی اگر به کمك 
و اختیارات در این زمینه احتیاج داشته باشد مشکلی نیست 
همه باید به آن کمك کنیم که در این زمینه موفق شود باید 
برای مبارزه با قاچاق که کاربزرگی است هزینه کنیم.رئیس 
مجلس تاکید کرد: این حجم قاچاق در کشور موجب می 

شود که سرمایه گذاری درست در کشور صورت نگیرد.
وی در ادامه به بیانات روز یکشنبه رهبری در جمع 
فرماندهان ناجا اشاره کرد و گفت: بیانات ایشان مجموعه ای 

منسجم و دقیق از منشور حرکتی ناجا برای آینده است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که مساله امنیت 
چند طبقه دارد گفت: طبقه اول آن مساله امور کلان امنیتی 

نظیر برخورد با جریانات تروریستی و اشرار است.
ناجا باید به طور جدی به امنیت اجتماعی توجه کند

لاریجانی طبقه بعدی آن را امنیت اجتماعی عنوان کرد 
و گفت: ناجا باید به طور جدی به امنیت اجتماعی توجه 
کند و این مساله را به صورت یك پروژه طراحی و از صفر تا 
صد آن را مدیریت و اجرا کند. وی ادامه داد: مردم به صورت 
روزمره با امنیت اجتماعی مثل سرقت ، تجاوز به عنف و سایر 
ناهنجاری های اجتماعی سروکار دارند. این پدیده ها برای 
مردم نگرانی های زیادی به وجود آورده است. بنابراین باید 
از تجربه های کشورهای دیگر در این زمینه استفاده کرد و 
این حوادث را در کشور ریشه کن کنیم چرا که برای مردم و 
جامعه بار روانی دارد البته اگرچه نیروی انتظامی فعالیت های 

خوبی داشته است ولی باید تلاشش را بیشتر کند.
لاریجانی در ادامه گفت: با یك نگاه کلی به وضعیت کشور 
از لحاظ امنیتی می توان به نقش موثر نیروی انتظامی پی برد.

انتظامی  نیروی  می کنم  تصور  افزود:  مجلس  رئیس 
طی این سال ها روند رو به تکاملی داشته است و امروز از 
فرماندهان قوی برخوردار هستیم.وی با بیان اینکه نیروی 
انتظامی امروز بسیار منسجم تر و کارآمدتر شده است، گفت: 
نباید نقش فرماندهان نیروی انتظامی را در این ساماندهی 
نادیده گرفت، وجود انگیزه و هدف نیروهای مسلح و انتظامی 

به عنوان یك رکن در این ساماندهی محسوب می شَود.
لاریجانی با بیان این که سردار اشتری یکی از فرماندهان 
پرکار و پرتجربه ای است که فرماندهی نیروی انتظامی را 
برعهده گرفته است گفت: البته دیگر چهره های نیروی 
انتظامی نیز افرادی باتجربه و حرفه ای هستند که این خود 

یك نقطه قوت و اتکا برای این نیروست.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه به انضباط رانندگی 
و گفت: طی  اشاره کرد  ای  تصادفات جاده  و کم شدن 
سفرهای خود به کشورهای دیگر تنها یك کشور را دیدم که 
شرایط رانندگی در آنجا مانند ایران بود و آن کشور ایتالیاست 

که از لحاظ رانندگی بسیار بی نظم 
هستند اما امروز با توجه به زحمات 
موضوع  انتظامی  نیروی  سالیانه 
بی انضباطی رانندگی بسیار کمتر 

شده است.
انتظامی  نیروی  عملکرد  وی 
تصادفات  آمار  کاهش  بحث  در 
و تلفات جانی را نیز بسیار موفق 
عنوان کرد و گفت: مشکلات ما 
در زمینه تصادفات مقدار زیادی 
به خاطر عدم استاندارد بودن راه ها 
خودروها  کیفیت  بودن  پایین  و 
است اما با توجه به این مشکلات 
باز هم نیروی انتظامی توانست آمار 
را کاهش دهد.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
نیروی انتظامی در مبارزه با آسیب ها نمره خوبی می گیرد، 
افزود: برای یك نهاد یا دستگاه اجرایی یا اداری بسیار مهم 
است که پروژه هایی را که برای دستیابی به اهداف خود 
تعریف کرده است تا انتها پیش ببرد تا بتواند تاثیرگذار باشد.

لاریجانی در ادامه به امنیت کشور و تاثیر نیروی انتظامی در 
این زمینه اشاره کرد و گفت: نیروی انتظامی در رابطه با ایجاد 
امنیت در کشور و مبارزه با ضد انقلاب و اشرار منطقه بسیار 

خوب عمل کرده است.
وی ادامه داد: وضعیت امنیت در کشورمان امروز با وجود 
این که در اکثر کشورهای منطقه معضل امنیتی وجود دارد 
استثنایی است و کشور از یك ثبات امنیتی بالایی برخوردار 
است.رئیس مجلس با بیان این که منطقه از نظر امنیتی 
دچار بهم ریختگی و آشفتگی شده است گفت: مسائلی از 
جنس تروریسم و اشرار که سرخط آنها مشخص است از 
کجاست. در کل منطقه دچار یك نوع بهم ریختگی امنیتی 
شده است. جریان های تروریستی از یك طرف و دخالت های 
کشورهای منطقه ای و بین المللی از طرف دیگر - که آثارش 
محدود به جغرافیای یك کشور نیست- و این گونه مشکلات 
امنیتی غالب مرزها را در می نوردد و کشورهای دیگر را دچار 
تخریب می کند. لاریجانی در ادامه به بودجه نیروی انتظامی 
و نیروهای مسلح اشاره کرد و گفت: ما بودجه قابل توجهی 
به نیروی انتظامی اضافه کردیم و علاوه بر نیروی انتظامی، 
بودجه بخش های دیگر نیروهای مسلح را که در مقابل اشرار 
و ضد انقلاب امنیت کشور را تامین می کنند، اضافه کردیم 
تا کمکی برای انسداد مرزها در مقابله با جریانات تروریستی و 

برقراری امنیت پایدار در کشور باشد.
وی در مورد معیشت کارکنان ناجا گفت: برای این امر 
بودجه نسبتا خوبی را در نظر گرفتیم البته باید قبول کرد 
که نیروی انتظامی یك نیروی بسیار وسیعی است و کارهای 
بسیار متنوعی دارد و ماموریت های زیادی دارد باید به آن 
کمك کنیم که هم سازمانشان تکمیل شود و هم مشکلات 

معیشتی آنها رفع شود.

علی لاریجانی هشدار داد: 

خوره ی قاچاق به جان اقتصاد مقاومتی
اخبار

امروز جمهوری  اقتدار  و  امنیت  قوه قضاییه  رییس 
اسلامی ایران را مرهون جانفشانی های سپاه پاسداران، 
سایر نیروهای مسلح و امنیتی کشور دانست و گفت: 
امنیتی که هم اینک در جمهوری اسلامی ایران برقرار است 

حتی در قلب اروپا نیز وجود ندارد.
 آیت الله صادق آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی 
قضایی با تبریک فرا رسیدن ماه شعبان و اعیاد شعبانیه، 
همچنین تبریک روز پاسدار و روز جانباز گفت: پاسداران 
جمهوری اسلامی ایران افتخار نظام و مردم بوده و هستند 
و در طول سال های دفاع مقدس و در تمام جبهه های 
اسلامی  مرزهای جمهوری  از  بیرون  در  جهادی حتی 
همواره به دفاع از مظلومان و محرومان پرداخته اند و همه 
ما باید قدردان این نعمت باشیم. رییس قوه قضاییه با تاکید 
بر اینکه امنیت جمهوری اسلامی ایران به سبب جانفشانی 
های نیروهای مسلح از جمله سپاه پاسداران و نیروهای 
امنیتی بدست آمده است، افزود: امنیت امروز کشور ما نه 
فقط در کشورهای همسایه که در کشورهای اروپایی و 
آمریکا نیز یافت نمی شود. آملی لاریجانی با اشاره به اینکه 
»متاسفانه برخی ها امنیت کشور را منکر می شوند و کفران 
نعمت می کنند«، به نقش جانبازان در برقراری امنیت نیز 
اشاره کرد و گفت: از جانبازان گرانقدری که از بذل جان 
و مال خود برای پیشبرد اهداف جمهوری اسلامی ایران 
مایه گذاشتند تشکر می کنیم و توفیق این عزیزان را از 
خداوند متعال مسئلت داریم. رییس دستگاه قضا در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به سخنان هفته ها و ماه 
های اخیر مقام معظم رهبری و روشنگری های ایشان در 

خصوص راه های نفود دشمن و استحاله فرهنگی و سیاسی 
اظهار کرد: سخنان و رهنمودهای هفته ها و ماه های اخیر 
مقام معظم رهبری نسبت به استقلال جمهوری اسلامی 
ایران، راه های نفوذ دشمن و استحاله فرهنگی و سیاسی 
هشدارهایی جدی برای تمام مسئولان نظام است و باید 
به آن توجه کنند. آملی لاریجانی با بیان اینکه »متاسفانه 
برخی ها با غفلت و یا تعمّد مسیری را می روند که احساس 
می شود در تقابل با تفکرات و اصول اسلامیت و انقلابیت 
نظام است« گفت: اسلام همواره خواهان عزت مسلمین 
است و هر قدمی که در مقابل این عزت برداشته شود 
خلاف محتوای اسلام است. رییس قوه قضاییه با تاکید بر 
اینکه مقام معظم رهبری با تیزبینی مجاری نفود دشمن 

را نشان داده اند به تلاش دشمنان در استیلای جاهلیت 
مدرن بر جهان اشاره کرد و افزود: اگر در دوران جاهلیت 
تاریخی دختران را زنده به گور می کردند، امروز کشورهای 
مدعی حقوق بشر صدها نفر را در یک کاروان عروسی و یا 
در یک بیمارستان زنده به گور می کنند و در عین حال 
مدعی دلسوزی برای بشریت هستند. آملی لاریجانی تاکید 
کرد: مدعیان حقوق بشر خودشان داعش را خلق کردند 
و سلاح ها و موشک های پیشرفته به آنها می فروشند 
و از همین طریق نیز اسلام هراسی را در جهان گسترش 
می دهند. مقام معظم رهبری با روشن بینی خاص خود 
اهداف و مقاصد سوء کشورهای سلطه را تبیین می کنند و 
هشدار می دهند و ما مسئولان عقلًا و شرعاً موظفیم این 
هشدارها را جدی بگیریم. رئیس قوه قضاییه به سخنان 
اخیر مقام معظم رهبری در خصوص آموزش زبان انگلیسی 
درکشور اشاره کرد و با تاکید بر اینکه تلاش غربی ها برای 
هجوم و نفوذ فرهنگی از طریق استحاله فرهنگی و مظاهر 
آن و ابزارهای رسانه ای امروز بر همه روشن است، گفت: 
همانگونه که مقام معظم رهبری فرمودند ما با فراگیری 
زبان مخالفتی نداریم اما باید دقت کنیم که گاهی همین 
یادگیری زبان چهره نفوذ پیدا می کند و ممکن است 
برخی زبان را راهی برای استحاله فرهنگی قرار دهند. آملی 
لاریجانی با تاکید بر اینکه »مسئولان باید از سخنانی که 
بوی عدم وحدت از آن به مشام می رسد و یا مقابله با 
فرمایش های مقام معظم رهبری تلقی شود اجتناب کنند« 
گفت: لازم است همه مسئولان به فهم مشترک و اقدام 

مشترک در قبال تلاش های دشمن برای نفوذ برسند.

از سخنانی که بوی عدم وحدت از آن به مشام می رسد پرهیز کنید:

توصیه رئیس دستگاه قضا به برخی از مسئولان

مجلس  در  تهران  مردم  اول  منتخب 
شورای اسلامی گفت: بنده مکالمه تلفنی 
نشست  ولی  داشتم،  لاریجانی  آقای  با 
خصوصی در زمینه مسائل مدیریت مجلس 

نداشتیم.
با  محمد رضا عارف در حاشیه دیدار 
مراجع عظام تقلید در قم خاطرنشان کرد: 
آینده ریاست مجلس مربوط به نمایندگان 
فراکسیون  دو  را  جلسه  اولین  است، 
باید منتظر  اصلی مجلس برگزار کرده و 
جلسات بعدی باشیم. وقتی جلسات بعدی 
فراکسیون ها تشکیل شد، تعداد نفرات همه 
فراکسیون ها نیز مشخص خواهد شد. هدف 
اصلی ما این است که فراکسیون های مختلف 
در مجلس با همدلی، صمیمیت و احساس 
مسئولیت مشترک که پیام اصلی مردم در 
انتخابات بود، در جهت امید، آرامش و رفع 
مشکلات مردم تلاش کنند. وی اظهار کرد: 
مدیریت مجلس تنها ریاست مجلس نیست 

بلکه هیات رئیسه و بخش های مهم مجلس 
نیز حائز اهمیت است که در فراکسیون ها 

تصمیم گیری خواهد شد.
انتخاب ریاست محلس 

مربوط به فراکسیون هاست
لاریجانی  علی  با  مذاکره  رد  با  وی 
درمورد ریاست آینده مجلس گفت: بنده 
مکالمه تلفنی با آقای لاریجانی داشتم، ولی 
نشست خصوصی در زمینه مسائل مدیریت 
مجلس نداشتیم و این کارها پس از تشکیل 
فراکسیون ها باید انجام شود. انتخاب ریاست 
مجلس مربوط به فراکسیون هاست و به طور 
حتم همه ما باید به نظر فراکسیون های 
خود در مجلس تمکین کنیم. منتخب اول 
مردم تهران برای مجلس دهم تصریح کرد: 
ما در مورد مدیریت مجلس شورای اسلامی، 
هیچ مذاکره ای با دوستان نداشتیم، چون 
این بحث، بحث داخل فراکسیونی است. 
وقتی در داخل فراکسیون به جمع بندی 

نهایی رسیدیم مذاکرات بین فراکسیونی را 
نیز دنبال می کنیم. وی در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به سوءبرداشت برخی 
از سخنان آیت الله جوادی آملی  رسانه ها 
است،  رسانه ای  بداخلاقی های  این  گفت: 
جایگاه آیت الله جوادی را همه می دانند و 
رهنمودهای ایشان همیشه ارزشمند و تاثیر 
گذار است. خواهش ما از رسانه ها این است 
ایشان را  ارزشمند  که سخنان گرانقدر و 
کامل منتشر کنند، به صورت قطع ما بحث 
نفوذ را قبول داریم ولی اینکه عکس چهره 
عزیز، متعهد و دلسوز نظام و بچه انقلاب 
)دکتر ظریف( را کنار کسانی دیگر بگذارند، 
این کم لطفی است. امید است در این دوره 
جدید، دست از این کم لطفی ها برداریم و 
با انسجام و همدلی در مسیر پیشرفت کشور 
حرکت کنیم. وی با اشاره به انگیزه سفر خود 
به قم و دغدغه های مراجع تقلید نیز گفت: 
هر از گاهی به شهر مقدس قم سفر می کنم 

برای  و  می رسم  تقلید  مراجع  خدمت  و 
کارهای خود نیرو می گیرم. قرار بود سفر به 
قم قبل از انتخابات انجام شود ولی به دلیل 
این که ممکن بود شائبه تبلیغاتی ایجاد شود 
آن را به شرایط فعلی موکول کردم. عارف 
خاطرنشان کرد: مهمترین رهنمود مراجع 
تقلید پیرامون مسائل فرهنگی، اجتماعی، 
اقتصادی، بیکاری و معیشت مردم بود. وی 
ادامه داد: رهبر معظم انقلاب امسال را سال 
»اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« نامگذاری 
در  دولت  و  مجلس  است  امید  و  کردند 
اجرایی کردن 34 بند اقتصاد مقاومتی گام 
های اساسی بردارند. وی با اشاره به برنامه 
فراکسیون امید برای رفع مشکلات کشور 
نیز گفت: فراکسیون امید برنامه های 138 
بندی دارد که در آن اصلاح ساختار نظام 
بانکی و مالیاتی، رفع معضلات اجتماعی، 
مقابله با فقر و فساد و تبعیض و توجه به 

محیط زیست پیش بینی شده است.

مدیریت مجلس تنها ریاست مجلس نیست:

نظر عارف درباره ریاست مجلس

فرمانده سپاه قدس از شاخصه های مدیریت انقلابی را مدیریت هدفمند و با برنامه برشمرد.
به گزارش ایسنا، سردار سرلشگر قاسم سلیمانی در دومین روز از همایش فرماندهان، روسا 
و مدیران ناجا با تبریک فرا رسیدن ایام مبارک شعبان اظهار کرد: ان شاءالله همگی از پاسداران 
حقیقی حریم اسلام و ائمه عصمت و طهارت )ع( باشیم. وی با اشاره به دیدار فرماندهان و 
مدیران ارشد ناجا با مقام معظم رهبری افزود: فرمایشات معظم له حکیمانه و کارشناسی است 
و دیگر سخنرانی و صحبت من و دیگران لطفی ندارد. لازم است ناجا فرمایشات رهبر معظم 
انقلاب را به برنامه تبدیل و مطالبات امام خامنه ای را عملی کند. وی اظهار کرد: براساس تجربه 
باید بگویم همه مفاهیم، بیانات و عباراتی که مقام معظم رهبری عنوان می کند حکیمانه و 
بیان هیچ عبارت و کلمه ای تصادفی نیست. فرمایشات مقام معظم رهبری بر مبنای درایت، 
تفکر، تجربه و نیت خالصانه بیان می شود. نباید به فرمایشات مقام معظم رهبری صرفا به عنوان 
سخنرانی نگاه شود؛ چراکه فرمایشات و تدابیر معظم له قابل تأمل و راهبردی است. فرمانده 
سپاه قدس در ادامه با اشاره به مدیریت انقلابی و جهادی خاطرنشان کرد: نظام ما یک نظام 
اسلامی و دینی است و هر چقدر هدف بزرگ و قدسیت بیشتری داشته باشد به همان میزان 
فداکاری، قبول سختی، مرارت ها و مشکلات برای انسان آسان تر خواهد شد. وی با اشاره به 
ابراز علاقه آحاد جامعه به ویژه جوانان برای دفاع از حریم ولایت گفت: آن چه که این اشتیاق 
را بوجود می آورد یک هدف مقدس یعنی همان صیانت از ارزش های دینی و اسلامی است. 
وی با اشاره به جایگاه عظیم و رفیع انقلاب اسلامی گفت: این جایگاه رفیع و والا با هیچ نظامی 
قابل قیاس نیست. سلیمانی هم چنین با بیان این که »امام )ره( با انقلاب اسلامی، اسلام ناب 
محمدی را احیاء و بر لزوم صیانت از ارزش های انقلابی و اسلامی تأکید کرد« مدیریت انقلابی 
امام خمینی )ره( را یادآور شد و خاطرنشان کرد: مدیریت انقلابی، مدیریت هدفمند و با برنامه 

است. امام راحل به گونه ای مدیریت انقلابی کردند که آثار مطلوب و مشهود آن تا سال ها باقی 
است. وی تصریح کرد: مدیریت دوران دفاع مقدس نیز از نوع مدیریت انقلابی بود و شهیدانی 
چون حسین خرازی، مهدی باکری، ابراهیم همت و ... نمونه بارز مدیرانی با رویکرد مدیریت 
انقلابی هستند. مدیریت انقلابی مدیریت صلح و پاکدستی است و باکری ها و خرازی ها نمونه 
بارزی از این نوع مدیریت اند که در این مدیریت، خضوع و خشوع و فروتنی مشهود است. وی 
با اشاره به وجود مدیریت انقلابی در دوران دفاع مقدس مطرح کرد: در آن دوره هر چقدر 
فضا و شرایط سخت تر اطاعت پذیری بیشتر بود و مدیریت انقلابی یعنی مدیریت انسجام، 
تبعیت، یکدلی و همدلی. مدیریت دینی و انقلابی یعنی فارغ از به دنبال پاداش و ترفیع بودن. 
مشخصه های بی شماری در مدیریت انقلابی دوران دفاع مقدس وجود داشت تا آنجا که این 
دوران به عنوان یک الگو، معرفی می شود. سلیمانی در ادامه با بیان این که »نیروی انتظامی 
دارای جایگاه جهادی است« تأکید کرد: سه مولفه انقلاب اسلامی و نظام یعنی؛ اقتدار، امنیت 
و آرامش به عملکرد این نیروی عظیم بستگی دارد. این سه مولفه مولفه های کوچکی نیستند 
و نیروی انتظامی مدافع این سه مولفه و عامل تحقق آن است. وی با بیان این که »هیچ کدام 
از ارگان های نظامی از اثرگذاری ناجا در جامعه برخوردار نیستند« افزود: فراگیری گسترده 
و ارتباط مردمی مسئولیت سنگینی است و ناجا باید قدردان این مسئولیت باشد. یکی از 
مشخصه های مدیریت انقلابی ترویج معنویت است. معنویتی که اثرگذار باشد و در جامعه 
ساری و جاری شود. یکی از آثار معنویت خودشناسی است و خودشناسی درست اثرات مثبتی 
دارد؛ مسئله معنویت یک موضوع تک بعدی نیست. وی خطاب به فرماندهان و مسئولان ارشد 
ناجا گفت: اینکه امروز در این مسئولیت خطیر هستید توفیق بزرگی است. ناجا مسئولیت 

جهادی دارد و می تواند جامعه امروز ما را با انتقال فرهنگ اسلامی و ارزشی ارتقاء دهد.

سردار سلیمانی تشریح کرد:

شاخصه های »مدیریت انقلابی«

احمد  حسینی *



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,583,000یک مثقال طلا

1,058,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,360,000سکه بهار آزاد ی

10,370,000سکه امامی

5,320,000نیم سکه

2,880,000ربع  سکه

1,940,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 31,000,000 پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 35,400,000 پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 32,800,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 57,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,100,000 سایپا 

SE 141 18,000,000 سایپا 

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 53,000,000 تیگو 

یک کارشناس در واکنش به مصوبه شورای رقابت: 

کدام خودروی داخلی رقابتی است؟ 
عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی در واکنش به مصوبه اخیر شورای رقابت 
مبنی بر آزادسازی قیمت برخی خودروهای داخلی گفت: خودروهای تولیدی خودروسازان 

داخلی بی کیفیت و گران هستند بنابراین قیمت آنها نباید آزاد شود. 
امرالله امینی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: شورای رقابت اعلام کند کدام خودروی 
داخلی در شرایط رقابتی تولید و عرضه  می شود که می خواهد قیمت گذاری آنها را 

آزاد کند. 
وی با بیان اینکه همه امکانات در اختیار خودروسازان داخلی است، خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر هیچ یک از خودروهای داخلی با شرایط رقابتی تولید و عرضه 

نمی شود. 
این کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: شورای رقابت بر چه اساسی مدعی است که 
برخی خودروهای داخلی در شرایط رقابتی عرضه می شوند آن هم وقتی که حدود 90 

درصد بازار خودرو در اختیار ایران خودرو و سایپا است. 
وی افزود: علاوه بر آن وقتی تعرفه  و عوارض بالایی از خودروهای وارداتی اخذ می شود 

عملا به معنای انحصاری بودن فرایند تولید و عرضه خودرو در کشور است. 
امینی با بیان اینکه شورای رقابت به جای صدور مصوبه برای آزادسازی قیمت خودرو به 
وظایف ذاتی اش عمل کند، تصریح کرد: وظیفه شورای رقابت برداشتن انحصار از فرایند 
تولید و عرضه خودرو است نه اینکه به بهانه واهی رقابتی بودن، قیمت خودروهای داخلی 

را آزاد کند. 
به گزارش ایسنا، اخیرا شورای رقابت مصوب کرد که "برای حداکثر سازی توان رقابت 
در بازار خودرو، هر خودرویی که با توجه به تعرفه های وارداتی و خودروهای جایگزین در 
کلاس خود از قدرت رقابتی مناسبی برخوردار باشد به تدریج از نظام قیمت گذاری خارج 

می شود". 

سه شنبه -بیست ویکم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3997

 یک مقام اسبق بانک مرکزی گفت: ما به رئیس کل بانک 
مرکزی هشدار بلوکه شدن منابع را داده بودیم اما واکنش 
آقای بهمنی رییس کل وقت بانک مرکزی مصاحبه ای بود 
که در آن آمریکا را در تحریم بانک مرکزی ناتوان معرفی کرد.

حیدر مستخدمین حسینی در گفت وگو با خبرآنلاین، با 
تاکید براینکه پیش از صدور رأی دیوان عالی آمریکا مبنی 
بر بلوکه شدن 2 میلیارد دلار منابع ارزی ایران هشدارهای 
لازم به مدیریت گذشته بانک مرکزی داده شده بود،عنوان 
کرد: مدیریت گذشته بانک مرکزی باید این هشدارها را در 
نظر می گرفت چرا که از زمان اولین جلسات این دادگاه ها 
در مورد جرم نسبت داده شده به ایران احتمال صدور چنین 

رأیی وجود داشت.
از  بسیاری  گذشته،  دولت  در  خاطرم هست  افزود:  وی 
کارشناسان و متخصصان به بانک مرکزی هشدار می دادند 
که تنش ها در حال افزایش است و بهتر این است که منابع 
کشور جابجا و یا تبدیل شود،زیرا این تهدیدها به این معنا بود 

که  نه تنها این 2 میلیارد بلکه تمام منابع ایران که در معرض 
تهدید ناشی از تحریم ها قرار می گیرد.

مستخدمین حسینی خاطرنشان کرد: باید حتما منابع 
ارزی کشور از دسترس آمریکا خارج می شد  و حتی این 
کارشناسان با برآورد مدت زمان شش ماهه انجام این موضوع 

را برنامه ریزی کرده بودند.
او یادآورشد: اما با وجود این هشدارها، آقای بهمنی رئیس 
کل وقت بانک مرکزی مصاحبه ای انجام دادند که سوابق 
این مصاحبه هم هنوز موجود است؛ ایشان  با صراحت اعلام 
کردند که بانک مرکزی مصونیت دارد و منابع ایران را هیچ 
تحریمی تهدید نمی کند و به هیچ عنوان آمریکا نمی تواند 

بانک مرکزی را مورد تحریم قرار دهد.
این مقام سابق بانک مرکزی با یادآوری این موضوع که  
کارشناسان و حقوقدانان و خود بنده)معاون پارلمانی بانک 
مرکزی( به شدت پیگیر این موضوع بودیم ،گفت: به بانک 
مرکزی تذکر دادیم که اگر قرار باشد آمریکا دست اندازی به 

منابع و دارایی های ایران داشته باشد این کار را می کند و باید 
احتیاط لازم را به عمل آورد و درست نیست که بدون در نظر 
گرفتن تهدیدها سرمایه های ملی ایران را در آمریکا دوباره 

سرمایه گذاری کرد.
براینکه رئیس کل وقت بانک مرکزی آقای  با تاکید  او 
بهمنی توجهی به  این هشدارها نکرد،خاطرنشان کرد: در آن 
مقطع می توان گفت سیاست های بانک مرکزی مبتنی بر 

استانداردها و برنامه ریزی های مالی و اقتصادی نبود.
معاون اسبق پارلمانی بانک مرکزی گفت: من درآن مقطع 
این هشدارها را دادم که باعث شد عذر من را بخواهند و به 
تذکرات و هشدارهای من وقعی ننهادند ،نتیجه اش این این 

شد که الان می بینید.
زیر سئوال رفتن کار کارشناسی

این کارشناس باسابقه حوزه بانکی کشورمان با بیان اینکه 
این تصمیصات ناشی از  برنامه های از قبل تعیین شده 
نبود،عنوان کرد:این بی توجهی ها در واقع سبب زیر سئوال 
رفتن کار کارشناسان ؛ تمام کارشناسان اقتصادی بر این باور 
بودند که این اقدام اشتباهی جبران ناپذیر است اما باور روسا و 

دولت این بود که بانک مرکزی تحریم نمی شود.
ارزی  منابع  در خصوص  آمریکا  که   اقدامی  افزود:  وی 
کشورمان انجام داد، مصونیت بانک مرکزی را به زیر سوال برد 

و منجر به بلوکه شدن دو میلیارد دلار منابع کشورمان شد.
مستخدمین حسینی با اشاره به اینکه مقابله با اقدامی که 
آمریکا انجام داده در حوزه  قوه قضائیه است،گفت: در حال 
حاضر دولت باید دنبال بازگرداندن این منابع باشد و از مسیر 

سیاسی این کار را دنبال کند.
او تصریح کرد: گزارش ها حاکی است که تا به امروز دیوان 
عالی آمریکا در رأی صادر شده خود تغییری ایجاد نکرده و با 
توجه به سوابق این نهاد قضایی آمریکا می توان گفت مقامات 
ایران راه سختی برای بازپس گرفتن منابع ایرانی پیش رو 

دارند.

عملکرد حدود پنج ساله صندوق توسعه ملی از دارایی 80 میلیارد دلاری این صندوق پس 
انداز ارزی حکایت دارد. 

به گزارش ایسنا، حدود پنج سال از شروع به کار صندوق توسعه ملی می گذرد. صندوقی 
که به اعتقاد مدیران آن از نظر شکلی، محتوایی و کارکردی منحصر به فرد است چراکه از 
لحاظ ساختاری، ماموریتی و کارکردی با گونه های مختلف موسسات مالی و اعتباری نظیر 

بانک ها کاملا متفاوت است. 
صندوق توسعه ملی بر اساس ماده )84(، قانون برنامه پنجساله پنجم توسعه با اهدافی 
شبیه حساب ذخیره ارزی و سخت تر شدن دسترسی به منابع آن تشکیل و قرار شد تا با 
کف واریزی 20 درصد از درآمدهای نفتی، هر ساله سه درصد به آن اضافه شود. مصارف 
این صندوق هم عمدتا بخش های غیردولتی و اعطای تسهیلات به بخش خصوصی، تعاونی 
عمومی غیردولتی با هدف تولید، اجرای طرح های زیربنایی بوده و استفاده از منابع صندوق 

برای هزینه های جاری ممنوع است. 
واریز اضافه سه درصدی سالانه به کف 20 درصدی از درآمدهای نفتی به صندوق توسعه 
ملی را مجلس در زمانی تصویب کرد که درآمدهای سالانه نفتی تا حد قابل توجهی بالا بوده 
و هر بشکه نفت تا بیش از 100 دلار نیز به فروش می رفت، اما در ادامه و در حدود دو سال 
گذشته با افت یکباره قیمت نفت که تا 30 درصد نیز تنزل کرده و درآمدهای دولت از این 
محل به شدت کاهش یافت، پیشنهاد برداشته شدن منابع واریزی مازاد از سوی دولت در 
بودجه 1394 مطرح شد و در نهایت با توافق بین دولت و مجلس سقف واریز به 20 درصد 

قانون کاهش یافت. 
اما تازه ترین گزارش صندوق توسعه ملی از جریان واریز منابع به صندوق و دارایی های آن 
در طول این سالها نشان می دهد که در حال حاضر مجموع دارایی صندوق طی سالهایی 

که منابع نفتی با افزایش سه درصدی سالانه و حتی بعد از آن حذف این منابع مازاد به آن 
واریز می شده به حدود 80 میلیارد دلار رسیده است. 

این در حالی است که در سال 1390 به عنوان اولین سال شروع به کار صندوق توسعه 
ملی، مبلغ 14 میلیارد دلار از درآمدهای نفتی که هر بشکه تا 100 دلار معامله شد به 
صندوق رسید. در سال 1391 مبلغ 20 میلیارد، سال 1392 حدود 14 میلیارد، سال 
1393مبلغ 12 میلیارد دلار و در سال 1394 که حجم واریزی به صندوق از حدود 30 

درصد سال قبل از آن به 20 درصد کاهش یافته بود مبلغ 5.5 میلیارد دلار بوده است. 
بنابراین نزدیک به 80 میلیارد دلار منابع صندوق توسعه ملی است، اما منابعی که به 
طور کامل در صندوق موجود نبوده و همواره با توجه به تسهیلات دهی این صندوق در 

جریان است. 
آنطور که حسینی-قائم مقام صندوق توسعه ملی- در رابطه با جریان منابع صندوق توضیح 
داده است در واقع منابع صندوق با موجودی آن متفاوت است، چرا که منابعی که به صندوق 
توسعه وارد می شود مدام به صورت تسهیلات از آن خارج و دوباره به صندوق بازمی گردد. به 

عبارتی منابع صندوق مدام در حال تغییر است. 
وی همچنین درباره نحوه مصارف منابع صندوق با اعلام اینکه در ابتدا قرار بوده تا 
هر سال 20 درصد از منابع صندوق به ریال تبدیل شود توضیح داد: اما از آنجا که 
خروجی های ارزی کم است و قسمت زیادی از دارایی صندوق به صورت ارزی در صندوق 
باقی می ماند، چنانچه تصمیم بگیریم هر سال 20 درصد موجودی را به ریال تبدیل کنیم، 
قسمت عمده ای از منابع صندوق به ریال تبدیل می شد و این اتفاق بر خلاف فلسفه 
وجودی صندوق بود، بنابراین قوانین بودجه 1392و 1393 پیگیری شد تا 20 درصد از 

ورودی همان سال به ریال تبدیل شود. 

 دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی از آغاز جمع آوری 
هواپیماهای اسقاطی از فرودگاه ها خبرداد و گفت: البته این 
کار یک اقدام تدریجی است و به یکباره امکان پذیر نیست.

شرکت های  برنامه ریزی  از  سامانی  اسعدی  مقصود 
هواپیمایی برای جمع آوری هواپیماهای زمین گیر خود از 
فروگاه ها خبرداد و افزود: شرکت های هواپیمایی عملیات 
جمع آوری هواپیماهای غیرعملیاتی و قابل معدوم خود از 

فرودگاه ها را آغاز کردند.
وی با بیان اینکه جمع آوری هواپیماهای زمین گیر غیرقابل 
عملیاتی یک اقدام تدریجی است و به یکباره امکان پذیر 
نیست گفت:  در این راستا شرکت هواپیمایی جمهوری 
اسلامی جمع آوری هواپیماهای خود از فرودگاه ها را آغاز 
کرده و سایر شرکت ها نیز به تدریج در حال جمع آوری 

هواپیماهای قابل معدوم خود از سطح فرودگاه ها هستند.
درباره  همچنین  هواپیمایی  شرکت های  انجمن  دبیر 
آخرین وضعیت مذاکره ایرلاین ها با بوئینگ با توجه به نامه 
اخیر 3 نماینده کنگره آمریکا به این شرکت مبنی بر عدم 

همکاری با ایران گفت: مذاکرات شرکت های هواپیمایی با 
شرکت های هواپیماسازی از جمله بوئینگ ادامه دارد و نامه 
اخیر چند نماینده کنگره آمریکا به بوئینگ هیچ تاثیری در 
روند مذاکرات نداشته و تنها یک شوی سیاسی و تبلیغی 

بود.
وی اظهار کرد: در حال حاضر 48 فروند هواپیمای بوئینگ 
MD، بوئینگ 747، بوئینگ 737، بوئینگ 727 و بوئینگ 
757 در شرکت های هواپیمایی مختلف ایرانی در حال پرواز 
هستند که 32 درصد از ناوگان فعال هوایی کشور را تشکیل 

می دهد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی ، دبیر 
انجمن شرکت های هواپیمایی ادامه داد: ایرلاین ها در تلاش 
هستند تا از طریق اجاره یا اجاره به شرط تملیک، هواپیمای 

مورد نیاز خود را تأمین کنند که مذاکرات آنها ادامه دارد.
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی گفت: طبق قانون 
دائمی شدن بخشی از احکام برنامه های توسعه ای کشور 
سازمان هواپیمایی کشوری و شرکت فرودگاه های کشور از 

شمول قانون مدیریت خدمات کشوری خارج و مشمول 
قانون کار شدند که این مصوبه می تواند تحول بزرگی در 

صنعت هوانوردی ایجاد کند.
سامانی با تاکید بر لزوم حمایت نمایندگان مجلس از 
صنعت حمل و نقل هوایی گفت: استفاده از منابع صندوق 
توسعه ملی یکی از موانع ایرلاین ها برای خرید هواپیما است 
که عنایت ویژه مجلس می تواند دریافت وام از این صندوق 

را تسهیل کند.
وی ادامه داد: متاسفانه با توجه به شرایطی که برای دریافت 
تسهیلات از این صندوق در نظر گرفته شده، شرکت های 

هواپیمایی قادر به استفاده از منابع این صندوق نیستند.
وی یادآور شد: اگر قوه مقننه و نمایندگان مجلس عنایت 
ویژه ای به صنعت حمل و نقل هوایی داشته باشند، صندوق 
توسعه ملی می تواند در جهت ارائه تسهیلات به شرکت های 
هواپیمایی نقش قابل توجهی داشته باشد چرا که در حال 
حاضر به دلیل شرایط سخت گیرانه صندوق توسعه ملی، 

این امکان برای ایرلاین ها فراهم نیست.

راه سخت بازپس گیری منابع ارزی بلوکه شده

یک مقام اسبق بانک مرکزی:بارها به آقای بهمنی تذکر دادیم،توجه نکرد

پس اندازهای ارزی 80 میلیارد دلاری شد 

آغاز جمع آوری هواپیماهای اسقاطی از فرودگاه ها

 32 درصد ناوگان فعال هوایی کشور بوئینگ است

قائم مقام وزیر کشاورزی: 

گرانی برنج به واردات ربطی ندارد 

گرانی برنج طی ماه های اخیر به یکی از کشمکش های وزارت خانه های صنعت، معدن 
و تجارت و جهاد کشاورزی تبدیل شده است و یکی کاهش واردات را عامل آن می داند و 
دیگری ادعای مطرح شده را کاملا رد می کند و بازرسی و نظارت بر قیمت ها در بازار را وظیفه 

وزارت صنعت، معدن و تجارت می داند. 
به گزارش ایسنا، قیمت برنج در ماه های اخیر پر نوسان و گران شد اما برخی به جای 
نظارت بر قیمت ها با طرح ادعایی، کاهش واردات این محصول که از سوی وزارت جهاد 
کشاورزی مدیریت شده بود را عامل این گرانی دانستند و بر طبل کمبود برنج در بازار و 

واردات بیشتر کوبیدند. 
علی اکبر مهر فرد- قائم مقام بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی - معتقد است که افزایش قیمت 
برخی از ارقام کیفی برنج ایرانی آن در بازه زمانی که ذخایر سال گذشته آن رو به کاهش 
است و به فصل برداشت امسال برنج نزدیک می شویم هیچ ارتباطی به کاهش واردات ندارد. 
هم اکنون واردات این محصول آزاد است و تاجران هم برنج کیفی ایرانی وارد نمی کنند که با 
کاهش آن تغییری در قیمت آن در بازار به وجود آید اما دستگاه های نظارتی مانند سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان موظف به ارزیابی و نظارت در بازار برای کنترل 

قیمت ها در حد مطلوب است. 
امسال هم واردات برنج ممنوع و مشروط می شود!

وی به ایسنا گفت: واردات برنج تا تیر ماه امسال آزاد است و با شروع فصل برداشت تا پایان 
فصل ممنوع خواهد شد اما پس از آن نیز ارزیابی های لازم صورت می گیرد تا برای ادامه و آذر 

سال جاری در صورت نیاز واردات یا ممنوعیت آن ادامه پیدا کند. 
قائم مقام بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: ذخایر برنج به اندازه کافی در کشور 
وجود دارد و کسانی که از واردات ناراحت هستند باید بدانند که هم اکنون ماه هاست )از آذر 
ماه سال گذشته( واردات این محصول آزاد بوده، همه متقاضیان و تاجران واردات خود را انجام 

داده اند و امروز قیمت برنج خارجی نسبت به سال گذشته ارزان تر شده است. 
مهر فرد افزود: ذخایر برخی از ارقام کیفی برنج ایرانی مانند طارم و هاشمی با توجه به 
گذشت زمان زیادی از فصل برداشت و نزدیک شدن به فصل برداشت جدید کاهش یافته و 

طبیعی است که قیمت آن قدری بالاتر برود. 
وی ادامه داد: حتی اگر قیمت برنج در بازار بالا رفته باشد دستگاه های نظارتی مانند سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان موظفند این موضوع را پیگیری کنند؛ نه وزارت 
جهاد کشاورزی، چرا که یک تاجری برنج خریده و ذخایری داشته و آن ها باید کنترل کنند 

تا این ذخایر چگونه و با چه قیمتی در بازار عرضه و فروخته می شود. 
قائم مقام بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی تاکید کرد: برنج به وفور وجود دارد و قیمت آن 
به صورت کلی و به غیر از برخی ارقام کیفی ایرانی بالا نرفته است و با توجه به اینکه از نظر 
تنظیم بازار وزارت جهاد کشاورزی متعهد است که برنج در دسترس مردم باشد و قیمت آن 

هم متفاوت نباشد اما در برخی مقاطع ممکن است چنین نوساناتی به وجود آید. 
این مقام مسئول در وزارت جهاد کشاورزی تصریح کرد: اما نمی توان گفت چون این نوع 
برنج قیمتش بالا رفته بنابراین واردات کم بوده است. این موضوع هیچ ربطی به واردات ندارد، 
چرا که هم اکنون واردات برنج آزاد است و برنج هاشمی یا طارم وارد نمی شود که با کاهش 

یا افزایش واردات قیمت آن تغییر کند. 

گزارش کمیته ویژه روی میز وزیر اقتصاد؛

طیب نیا چه تصمیمی درباره مدیران ارشد
 بیمه مرکزی می گیرد؟

 گزارش کمیته ویژه رسیدگی به فیش های حقوقی کلان مدیران ارشد بیمه مرکزی، 
پس از عودت مبلغ 200 میلیون تومان از مبالغ دریافتی به حساب دولت، سه شنبه به وزیر 

اقتصاد ارائه می شود. 
به گزارش  مهر، در پی دستور ویژه وزیر امور اقتصادی و دارایی به کمیته ویژه رسیدگی به 
موضوع فیش های حقوقی چند ده میلیون تومانی مدیران ارشد بیمه مرکزی، کمیته مذکور 
در مراحل نهایی بررسی قرار دارد و قرار است تا فردا سه شنبه گزارش پایانی آماده و به علی 

طیب نیا ارائه شود.  
این در حالی است که در پی گسترده شدن ابعاد این موضوع، روز یکشنبه مدیران ارشد 
بیمه مرکزی در مجموع 200 میلیون تومان از مبالغ دریافتی بابت حقوق اسفندماه را به 
حساب بیمه مرکزی عودت دادند. قرار است پس از دریافت گزارش مذکور توسط طیب نیا، 

وزارت اقتصاد بیانیه ای را در این زمینه صادر کند تا ابعاد و جزئیات موضوع مشخص شود.
به گزارش مهر، فیش های حقوقی برخی از اعضای هیات عامل و معاونان بیمه مرکزی با نام 

آنها بر روی برخی از سایت ها و رسانه های خبری منتشر شده است.
مشاهده فیش های حقوقی این مدیران نشان می دهد که سه مدیر ارشد بیمه مرکزی 180 

میلیون تومان حقوق دریافت می کنند و حقوق تنها یک نفر 87 میلیون تومان بوده است.
وام ضروری بالای 400 میلیون تومانی، وام خودروی مدیران، اضافه کاری 4 میلیون تومانی، 
اضافه کاری فوق العاده 33 میلیون تومانی و برخی ارقام دیگر نیز در این فیش ها درج شده 

است.

اسیر شدن بخش مسکن در بین چهار زنجیر طرف عرضه و دو 
زنجیر طرف تقاضا باعث شده تا بشارت های خروج از رکود این بخش 

خوشبینانه تر از شرایط واقعی آن به نظر برسد. 
به گزارش ایسنا، بخش مسکن به اذعان کارشناسان در بی سابقه ترین 
رکود خود در سه دهه اخیر به سر می برد؛ چرا که عرضه زیاد و تقاضا 
کم است. برای اقتصاد بدون تقاضا نیز تصور بازارگرمی، دور از ذهن 
به نظر می رسد. برای آن که شرایط فعلی بخش مسکن را بهتر درک 

کنیم چند مثال می زنیم. 
- وجود 3.6 میلیون عرضه مازاد مسکن در کشور 

- وجود 1.7 میلیون خانه خالی در کشور 
- وجود 250 هزار خانه خالی در استان تهران 

- وجود 118 هزار مسکن مهر بدون متقاضی در کشور 
- کاهش 80 درصدی صدور پروانه های ساختمانی تهران از سال 

92 تا کنون 
- رسیدن حجم معاملات کشور به یک دهم دوران رونق مسکن 

با این که برخی دست اندرکاران مسکن امیدوارند 1395 سال خروج 
از رکود این بخش باشد وضعیت واقعی آن شواهدی مبنی بر این که 
پیشران اقتصاد کشور وارد دوره پیش رونق شده نشان نمی دهد؛ 
هرچند سیر معاملات از نیمه دوم سال گذشته نسبت به ماه های قبل 
از آن مقدار اندکی افزایش یافت و معاملات شهر تهران در فروردین ماه 

سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل بیشتر شد. 
البته آمارها از دو مرجع متفاوت با هم اختلاف فاحشی دارند. رییس 
اتحادیه املاک تهران از افزایش 6.3 درصدی در فروردین ماه نسبت 
به مدت مشابه سال قبل سخن می گوید و گزارش بانک مرکزی رشد 

20.4 درصدی را تایید می کند. 
بانک مرکزی از اواخر سال گذشته در گزارش های خود تکرار می کرد 
قیمت مسکن به کف رسیده و اکنون زمان خوبی برای ورود مشتریان 
مصرفی به بازار است. گزارشات برخی رسانه ها از ورود مسکن به 
دوره پیش رونق هم نگرانی خریدارانی که هنوز زورشان به قیمت ها 

نمی رسید را تشدید می کرد. 
اما آیا مسکن وارد دوره پیش رونق شده است؟ آیا سونامی قیمت 
مسکن در راه است؟ آیا سرمایه ها از طلا، ارز و سیستم بانکی به سمت 

مسکن سرازیر می شود؟ 
برای این که به پاسخ این سوالات برسیم یا حداقل به جواب نزدیک 

شویم باید شرایط واقعی بخش مسکن را رصد کنیم. 
هم اکنون حدود 3.6 میلیون واحد مسکونی مازاد در کشور وجود 
دارد که اقتصاد طرف عرضه را به چالش کشانده است. مضافا این که 
روند رشد جمعیت کند  و  یافته  مهاجرت های روستایی کاهش 
شده است. این در حالی است که بررسی ها از تسهیلات ارایه شده 
در بخش مسکن در سال 1393 حاکی از آن است که تقاضا برای 
ساخت مسکن 22 درصد بیش از تقاضای خرید است که با توجه به 
مازاد تولید، سیگنال امیدوارکننده ای برای اقتصاد مسکن محسوب 

نمی شود. 

در سال 90 در مناطق شهری کشور 16.2 میلیون واحد مسکونی 
عرضه شده که این ارقام طی سال های 91، 92، 93 در حدود 18، 
19.9 و 21.8 میلیون واحد بوده و موجودی عرضه مسکن تا نیمه اول 
سال 94 به بیش از 23.2 میلیون واحد مسکونی در کشور رسیده که 

این رقم 3.6 میلیون بیش از تقاضای کل است. 
طبق برآورد انجمن علمی اقتصاد شهری، از مازاد عرضه مسکن، 
در سناریوی اول )واحدهای خالی از میزان عرضه مسکن حذف شده 
اند( میزان مازاد عرضه طی سال های 90 تا 94 افزایش داشته است؛ 
به طوری که از 1.3 میلیون واحد در سال 90 به حدود 3.6 میلیون 
واحد مسکونی در سال 94 رسیده است. در سناریوی دوم )میزان 
عرضه و تقاضای کل در نظر گرفته شده( نیز میزان مازاد عرضه سیر 
صعودی داشته و محاسبه مسکن خالی از سکنه و نیز واحدهای 
مسکونی قدیمی در این شاخص، باعث افزایش مازاد عرضه از 4.3 
میلیون در سال 90 به 620 هزار واحد در سال 94 رسیده که هر دو 

سناریو نشان از مازاد عرضه در کشور دارد. 
هم چنین بر اساس آمارهای مرکز آمار ایران، حدود 1.7 میلیون 
واحد مسکونی خالی از سکنه در کل کشور وجود دارد که برآورد 
می شود 20 درصد از این میزان در مناطق روستایی و مابقی در 
مناطق شهری موجود باشد. از این رو می توان به اندازه 1.3 میلیون 
واحد مسکونی خالی از سکنه در مناطق شهری و حدود 330 هزار 
واحد مسکونی خالی از سکنه در مناطق روستایی برآورد کرد که 
به نوعی عرضه پنهان مسکن در بازار مسکن کل کشور محسوب 

می شوند. 

تعداد خانه های خالی استان تهران نیز بنا به گفته ی حسام عقبایی 
رییس اتحادیه املاک تهران بین 200 تا 250 هزار واحد مسکونی 
است. لذا با توجه به جهش یکباره قیمت مسکن در سال 91 یافتن 
مشتری برای 250 هزار واحد استان تهران به دغدغه این روزهای 

دفاتر مشاور املاک تبدیل شده است. 
بی تعادلی در عرضه و تقاضای مسکن در شرایطی است که عده ای 
از کارشناسان معتقدند دیگر شاهد جهش های ادواری قیمت مسکن 
نخواهیم بود. محمد عدالت خواه در این باره می گوید: بخش مسکن 
طی 5 دهه درصد بالایی از اشتغال بخش خصوصی را به خود 
اختصاص داد؛ تا جایی که 300 صنعت را به خود مشغول کرد، 
1300 نوع شغل درگیر آن شدند و به نوعی 70 درصد اشتغال کشور 
را در دست گرفت اما این شرایط در حال افول است؛ چرا که مسکن 

هم اکنون دچار بی تعادلی در عرضه و تقاضا شده است. 
افزایش 20 درصدی معاملات تهران در فروردین ماه نسبت به مدت 
مشابه سال قبل نمی تواند مسکن را از خواب عمیق بیدار کند؛ زیرا 
برای این که بتوان در یک بخش صحبت از رونق کرد باید شرایط فعلی 
آن را با بهترین دوره آن بخش مقایسه کرد؛ نه با بدترین روزهای 
آن. به نظر می رسد اطلاعاتی که از سوی مراکز آماری ارایه می شود 
تماما نسبت به سال 1393 است که در آن سال حال و روز صنعت 
ساختمان جالب نبود. اما اگر معاملات و ساخت و ساز در سال 1394 
را با دوران رونق مسکن مقایسه کنیم باید بگوییم سال 1394 سالی 
سخت برای حوزه صنعت ساختمان و تجربه ای تلخ برای کارآفرینان و 

حرفه مندان واقعی این صنعت بود. 

یکی از عوامل که می تواند در تحریک طرف تقاضا موثر واقع شود 
بالا بردن سقف تسهیلات مسکن است. با این که در سال گذشته بانک 
مسکن در چند مرحله اقدام به افزایش سقف تسهیلات مسکن کرد و 
در آخرین اقدام وام خرید را به 160 میلیون رساند اما به نظر می رسد 
از یک سو بانک ها تمایلی به پرداخت وام های بلندمدت ندارند و از 
طرف دیگر متقاضیان نسبت به وام های محدودکننده بانک مسکن 
اقبال نشان نمی دهند؛ تا جایی که بر اساس اطلاعات دریافتی از بانک 
مرکزی، تقاضای تسهیلات ساخت مسکن در 11 ماه سال 94 نسبت 
به مدت مشابه سال قبل 22 درصد رشد داشته اما تسهیلات خرید با 

کاهش 20 درصدی از نظر تعداد همراه بوده است. 
هم چنین جست وجوی فایل های دفاتر مشاور املاک از هجوم عرضه 
حکایت دارد و در مقابل، آن چه منجر به خرید می شود قطره چکانی 
است. در اغلب دفاتر تقاضا برای فروش 20 برابر بیشتر از تقاضا برای 
خرید است. البته حسام عقبایی رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران 
اواخر سال گذشته از افت 90 درصدی خرید مسکن طی سه سال 

اخیر خبر داد. 
بررسی های میدانی نشان می دهد با این که حجم مراجعات در 
ماه های اخیر مقداری افزایش یافته، دفاتر مشاور املاک هنوز روزهای 
بدون مشتری را سپری می کنند و به گفته ی یکی از کارشناسان 
مشاور املاک در شمال پایتخت، بسیاری از دلالان از این شغل خارج 
شده اند. به گفته ی او روند ریزش کارشناسان مشاور املاک از سه 
سال گذشته آغاز شده و در سال 94 شدت گرفته است. علت خروج 
شاغلان املاک از این بخش نیز به یک مساله مربوط می شود: نبود 

مشتری. 
هم چنین آمار خرید و فروش یکی از سایت های فروش مسکن شهر 
تهران نشان می دهد خانه های عرضه شده در این سایت طی فروردین 
ماه 37 هزار و 355 مورد و در مقابل، واحدهای فروش رفته هزار و 

868 مورد بوده است. 
از طرف دیگر با این که بسیاری از سازندگان مسکن طی سه دهه 
گذشته سود خوبی از ارزش افزوده بخش ساختمان به جیب زدند، 
رکود بخش ساختمان که از سال 91 آغاز شد تعداد پروانه های 
ساختمانی صادر شده در شهر تهران را 80 درصد نسبت به سال 92 

کاهش داده است. 
به یاد داریم سال گذشته نیز برخی مسوولان بشارت می دادند که 
مسکن در سال 1394 از رکود خارج می شود اما نه تنها این اتفاق 

نیفتاد بلکه حجم معاملات نسبت به سال های 93 و 92 کمتر شد. 
اما آن چه که سازندگان بخش مسکن را تا حدودی نسبت به رونق 
آن امیدوار می کند، تبدیل به احسن املاک مسکونی است که در 
شرایط فعلی اقتصاد خانوارها نمی توان چندان به آن دلخوش بود و باید 
تا اجرایی شدن واقعی برجام، تثبیت اقتصاد کلان، کنترل نرخ تورم، 
پرداخت وام های با ارقام بالا، ارزان قیمت و طولانی مدت به بخش 
مسکن و نهایتا تحریک طرف تقاضا صبر کرد که به نظر نمی رسد 

حداقل تا یک سال آینده بتوان انتظار چنین وضعیتی را داشت. 

شش زنجیر بر پای فعالان بازار مسکن 

آیا مسکن امسال گران می شود؟ 
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نجف نژاد: 

مظلومی 2 بازی آخر سرمربی استقلال نیست
عضو هیات مدیره باشگاه استقلال می گوید در آخرین بازی لیگ و فینال جام حذفی، 

سرمربی دیگری به غیر از پرویز مظلومی هدایت آبی پوشان را برعهده خواهد داشت.
مقداد نجف نژاد با اشاره به ناراحتی هواداران از شکست این تیم برابر تراکتورسازی اظهار 
کرد: فردا جلسه هیات مدیره تشکیل می شود. برنامه ما این است که به دور از احساسات 
هدایت استقلال را به فرد دیگری واگذار کنیم. مظلومی برای استقلال زحمات زیادی 
کشیده اما در بازی پایانی لیگ و جام حذفی هدایت استقلال را فرد دیگری بر عهده 

خواهد داشت.
رئیس هیات مدیره درباره اینکه آیا علیرضا منصوریان یکی از گزینه های استقلال است، 
ادامه داد: هنوز روی هیچ گزینه ای بحث و نظر نداریم و فردا تمام گزینه ها را بررسی 

خواهیم کرد.
او درباره بازی دیروز نیز گفت: هواداران حق دارند که از استقلال ناراحت باشند. بازی با 
تراکتورسازی حساس بود و می توانستیم با شکست این تیم بیش از پیش به جام قهرمانی 
نزدیک شویم. ما فرصت طلایی برای قهرمانی را از دست دادیم. در فوتبال برد و باخت 

وجود دارد اما مانند همیشه باید به اخلاق التزام کنیم.
نجف نژاد درباره درگیری لفظی مهدی رحمتی با امیر قلعه نویی در اوایل بازی تاکید 
کرد: قلعه نویی یکی از خوبان و زحمتکشان استقلال بوده و حداقل باید احترام او را حفظ 
می کردیم. از طرفی آنها میهمان ما بودند و شأن خانواده استقلال نیست که با مربی سابق 
خود اینچنین برخورد کنیم. اخلاق حرفه ای حکم می کرد که آنها با تمام قدرت مقابل ما 

بازی می کردند و ما باید از کم فروشی بازیکنان خودمان ناراحت باشیم.
رئیس هیات مدیره استقلال در پاسخ به این سوال که آیا برخی از بازیکنان این تیم هم 
تجدیدنظرخواهد شد، گفت: فعلا با همین بازیکنان تا جام حذفی ادامه می دهیم و پس از 

آن در این باره تصمیم گیری می شود.

محمود خوردبین:

تمرکز پرسپولیس روی بازی آخر است
سرپرست تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به پیروزی پرگل سرخپوشان برابر گسترش فولاد 

تبریز گفت: فقط باید برای قهرمانی تلاش کنیم.
محمود خوردبین در پایان تمرین امروز تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص شرایط این 
تیم گفت: برای پیروزی برابر راه آهن خودمان را آماده می کنیم، ما برابر گسترش آمادگی 

خودمان را نشان دادیم و برای کسب پیروزی به میدان رفته بودیم.
سرپرستی تیم فوتبال پرسپولیس تاکید کرد: ما تنها برای کسب عنوان قهرمانی خودمان 

را آماده می کنیم و تلاش داریم به هدف مان برسیم.
وی در رابطه با صحبت هایی که در خصوص حضور برخی بازیکنان مانند علیرضا بیرانوند 
در پرسپولیس می شود گفت: این مسائل واقعیت ندارد فعلا تمام تمرکزمان را برای 
قهرمانی به کار گرفتیم و در حال حاضر نمی توانیم بازیکنی از لیست خارج یا بازیکنی 

جذب کنیم.
خوردبین در واکنش به اظهارات فراز کمالوند اینکه تغییر مکان بازی از ورزشگاه بنیان 
دیزل به یادگار امام )ره( باعث شکست تیمش شد گفت: این مسائل ربطی ندارد زیرا از 
دو ماه پیش قرار شد که این مسابقه در ورزشگاه یادگار امام )ره( برگزار شود و اگر می 
خواستند اعتراضی صورت دهند باید همان موقع اعتراض می کردند، نه چند روز پیش. 
آنها شکست شان را قبول ندارند و به دلیل اینکه اتفاقات اهواز رخ داده بود و امنیت قبول 
نکرد بازی در ورزشگاه بنیان دیزل برگزار شود و فکر می کنم کار خوبی انجام دادند که 

بازی را به یادگار بردند.
خوردبین در رابطه با فاش شدن علت درگذشت مهرداد اولادی گفت: قوه قضاییه نباید 
این مسائل را اعلام می کرد و فکر نمی کنم این مساله کار خوبی بود. مهرداد اولادی از بین 

ما رفته و به نظر من اعلام علت مرگش اشتباه بود.
سرپرست پرسپولیس در رابطه با اظهارات سرمربی استقلال خوزستان مبنی بر اینکه 
نتایج هفته بیست و نهم لیگ برتر ناجوانمردانه بود خاطرنشان کرد: نمی دانم چرا ویسی 
این صحبت ها را انجام داده و من علتش را نمی دانم، نمی دانم منظور ویسی این بوده که 
ما این مسابقه را ناجوانمردانه با پیروزی پشت سر گذاشتیم؟ ویسی بهتر است راجع به تیم 
های بزرگ صحبت نکند و ما عملکرد خوبی برابر گسترش داشتیم که توانستیم در این 
بازی به پیروزی برسیم. خوردبین ادامه داد: اگر داوری ها به نفع ما بوده شاهد این مساله 
بودیم که داوری به ضرر ما بود ودر برابر نفت علیه ما سوت نمی زد و آن اشتباه را صورت 
نمی داد ما برای کسب عنوان قهرمانی احتیاج به روز آخر نداشتیم. خوردبین در پایان 
درباره اظهارات بهرام افشارزاده مبنی بر اینکه داوری ها به سمت یک تیم خاص رفته گفت: 
نمی دانم افشارزاده چرا این صحبت ها انجام داده است. افشارزاده بزرگ ماست و من درباره 
اظهارات ایشان صحبت نمی کنم چون استقلال هم مانند پرسپولیس تیم بزرگی است و 

همه باید کمک کنند تا این صحبت ها و حاشیه ها به وجود نیاید.

باقری: 

نباید به راحتی درباره داوران قضاوت کنیم
مربی تیم فوتبال پرسپولیس می گوید به تنها چیزی که اعضای این تیم فکر می کنند بازی 

با راه آهن است، البته آنها نیم نگاهی هم به بازی استقلال خوزستان و ذوب آهن دارند.
کریم باقری درباره شرایط این روزهای تیم فوتبال پرسپولیس اظهار کرد: خدا را شکر 
الان وضعیت بسیار خوبی داریم. تیم ما پس از یک برد خوب مقابل گسترش فولاد روحیه 

خوبی گرفته و در حال حاضر سعی می کنیم خودمان را آماده رویارویی با راه آهن کنیم.
باقری درباره پیروزی تیمش برابر گسترش فولاد تبریز هم گفت: یک بازی سخت 
پیش روی ما بود اما سربلند از آن بیرون آمدیم. بازی کاملا جنگندگی را پشت سر گذاشتیم 
و خوشبختانه توانستیم با زدن 4 گل به پیروزی برسیم. البته شکستی که در هفته قبل 
از آن مقابل نفت متحمل شدیم، کمی ما را از قهرمانی دور کرد اما همین موضوع باعث 
شد انگیزه بگیریم تا در دیدار مقابل گسترش فولاد گل های زیادی بزنیم. وی در واکنش 
به اظهارات برخی درباره اینکه داوری ها به سود پرسپولیس است گفت: بهتر است درباره 
مسائل داوری صحبت نکنیم. صحبت کردن درباره داوری ها درست نیست. من فکر می کنم 
داوری ها به سود یک تیم خاص نبوده است. شما نمی توانید تیمی را پیدا کنید که داوری 
به سودش نبوده یا از داوری زیان ندیده باشد. بالاخره همان طور که ما مربیان اشتباه 
می کنیم، داوران هم اشتباه می کنند و برخی تیم ها از آن متضرر می شوند و برخی دیگر 
سود می برند. بهتر است اگر اعتراضی به داوری داریم، آن را از طریق قانونی و از طریق 
باشگاه پیگیری کنیم. مربیان و بازیکنان نباید درباره داوران صحبت کنند. باید فرهنگ ما 
به گونه ای شود که شأن داوران حفظ شود. باقری در بخش دیگری از صحبت هایش درباره 
شانس قهرمانی پرسپولیس هم گفت: ما شانس بالایی برای قهرمانی داریم. در حال حاضر با 
استقلال خوزستان هم امتیاز هستیم و به تنها چیزی که فکر می کنیم پیروزی برابر راه آهن 
است. البته نیم نگاهی هم به دیداراستقلال خوزستان و ذوب آهن داریم زیرا اگر استقلال 
خوزستان مقابل ذوب آهن به پیروزی برسد، ما باید گل های بیشتری در بازی با راه آهن 
بزنیم تا قهرمان شویم. باقری در بخش دیگری از صحبت هایش به ریاست مهدی تاج بر 
فدراسیون اشاره کرد و گفت: ابتدا می خواهم ریاست تاج را در فدراسیون تبریک بگویم. او 
تجربه خوبی در فوتبال ایران دارد و مطمئنا مشکلات فوتبال ایران را می شناسد. آن چیزی 
که اهمیت دارد این است که تمام تمرکزش را بر این بگذارد که مشکلات را برطرف کند و با 
استفاده از یک برنامه درست و هدفمند به پیشرفت فوتبال ایران کمک کند. او درباره عملکرد 
کفاشیان هم گفت: درباره عملکرد علی کفاشیان در طی 8 سال ریاستش باید کارشناسان 
و اهالی فن نظر بدهند. باید عملکرد او به طور  باقری در پایان اضافه کرد: باید به عبدالله 
ویسی تبریک بگوییم که تیم جوان و یکدستی را به لیگ برتر آورده و تا به امروز هم تیمش 
در صدر جدول بوده است. آن ها واقعا شایسته تقدیر هستند. تیم آن ها را تحسین می کنیم.

چرا اسامی کاندیداهای انتخابات فدراسیون 
ژیمناستیک اعلام نمی شود؟

با وجود گذشت 8 روز از پایان مهلت قانونی ثبت نام از کاندیداهای انتخابات ریاست 
فدراسیون ژیمناستیک، مسئولان این فدراسیون از اعلام اسامی کاندیداها خودداری 

می کنند که این مهم شائبه هایی را ایجاد کرده است.
 پس از پایان مهلت قانونی 15 روزه برای ثبت نام کاندیداهای فدراسیون ژیمناستیک، طبق 
گفته مسئولان این فدراسیون 16 نفر برای انتخابات این فدراسیون تا تاریخ 12 اردیبهشت 
ماه که پایان مهلت نام نویسی بود ثبت نام کردند اما با وجود گذشت 8 روز از پایان ثبت نام 
کاندیدا ها، نکته قابل تامل و البته عجیب خودداری مسئولان این فدراسیون در اعلام اسامی 
کاندیداهاست، موضوعی که ادامه آن می تواند باعث برخی حواشی در برگزاری انتخابات این 
فدراسیون شود. اینکه چرا مسئولان فدراسیون ژیمناستیک بر این موضع خود پافشاری 
می کنند و از اعلام اسامی کاندیداهای پست ریاست این فدراسیون علی رغم اعلام رضایت 
کاندیداها در اعلام اسامی شان خودداری می کنند نکته ای حاشیه ساز است. این شائبه زمانی 
قوت می گیرد که بین تعداد کاندیدا های ثبت نامی در انتخابات این فدراسیون در خبر ارسالی 
در رسانه ها و خبر سایت فدراسیون ژیمناستیک اختلاف آماری وجود دارد.  فدراسیون 
ژیمناستیک اعلام کرده که پس از احراز صلاحیت ها اسامی کاندیدا های نهایی را اعلام 
خواهد کرد اما از هم اکنون این نگرانی از سوی برخی کارشناسان مطرح شده که اصرار در 
اعلام نکردن اسامی کاندیداها این موضوع را قوت بخشیده که احتمال دخل وتصرف در 
لیست کاندیدا ها وجود دارد موضوعی که اگر جدی گرفته نشود تبعات حاشیه ای فراوانی 
برای برگزاری سالم مجمع انتخابات فدراسیون ژیمناستیک به همراه خواهد داشت.  در این 
دوره از انتخابات فدراسیون ژیمناستیک، جعفر درویش زاده و فرامرز سنگینی رییس و دبیر 

فدراسیون حضور ندارند.

سجادی: 

مسئله کی روش و لباس تیم ملی باید درفدراسیون حل شود
معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان از امضای 
حکم ریاست مهدی تاج بر فدراسیون فوتبال خبر داد و گفت: مسئله  

کی روش و پیراهن تیم ملی باید در خود فدراسیون حل شود.
به گزارش ایسنا، نصرالله سجادی بعد از مجمع عمومی فدراسیون 
گلف در جمع خبرنگاران اظهار کرد: گزارش های سال 93 فدراسیون 
گلف ارائه شد و پیشنهادهای خوبی در این جلسه مطرح شد که 

امیدوارم باعث پیشرفت این رشته شود.
ورزشکاران  می شود  احساس  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او 
المپیکی از فضای موجود در ورزش راضی نیستند بیان کرد: خیر 
من چنین احساسی نمی کنم. از نزدیک به همه آن ها سر می زنم 
و فاصله زمانی ارتباطم با آن ها بین 10 روز تا دو هفته است. اگر 
هم در تمرین هایشان حاضر نشوم با روسای فدراسیون ها ارتباط 
دارم و از وضعیت 13 فدراسیون المپیکی مان باخبرم. ما تا تیرماه 
نیز فرصت کسب سهمیه داریم و ورزشکاران مان روند رو رشدی 

دارند.
معاون وزیر ورزش و جوانان ادامه داد: فضای خوبی در اردوهای 
ملی پوشان حاکم است و ما از همه آن ها حمایت می کنیم. البته یک 
ورزشکار در کنار حمایت های مالی به جای حضور در المپیک خود 
انگیزه بسیار زیادی هم دارد چرا که حضور در این بازی ها برای هر 

ورزشکار یک افتخار است.
سجادی همچنین گفت: ما در رشته های کشتی آزاد، کشتی 
فرنگی، وزنه برداری و تکواندو شانس مدال داریم و البته از رشته های 
دیگر نیز اطلاع داریم که شانس مدال در المپیک دارند. به دلیل 
اینکه فشاری روی آن ها وارد نشود و توقع به وجود نیاید اسم این 
فدراسیون ها را نمی گویم. با این حال امیدوارم ورزشکاران ما ابتدا 
نمایندگان شایسته ای در المپیک باشند و پس از آن نتیجه مناسب 

بگیرند.
سجادی در پاسخ به اینکه از جلسه با آقای تاج، کفاشیان و وزیر 

ورزش خبر دارد یا خیر؟ بیان کرد: من در جلسه شورای برون مرزی 
بودم و از آن جلسه اطلاعی ندارم. اما صبح آقای تاج را دیدم و یک 

ساعت درباره کارهای جاری صحبت کردیم که امیدوارم آقای تاج و 
تیم جدیدش موفق باشند.

او درباره وضعیت کی روش و انتقادها به پیراهن جدید تیم ملی نیز 
گفت: اجازه بدهید خود فدراسیون درباره این مسائل صحبت کند 

چون این مسائل جزو وظایف فدراسیون است.
سجادی همچنین از امضای حکم تاج خبر داد و گفت: حکم 

ریاست آقای تاج همین امروز امضا شد.
معاون وزیر ورزش و جوانان درباره واریزی های سال 95 در حساب 
فدراسیونی ها گفت: ما در هفته اول اردیبهشت مقداری بودجه به 
فدراسیون ها دادیم و ان شاءالله در اواخر اردیبهشت و اوایل خرداد باز 

هم واریزی خواهیم داشت.
او در پاسخ به این سوال که دو باشگاه استقلال و پرسپولیس تا چه 
زمانی باید توسط سرپرست ها اداره شود بیان کرد: این مسئله نیز حل 

خواهد شد اجازه دهید ابتدا مسابقه ها به پایان برسد.
سجادی در پاسخ به این سوال که سرپرست فدراسیون جودو 
از آغاز ثبت نام نامزدهای ریاست این فدراسیون در روزهای کسب 
سهمیه المپیک انتقاد کرده است گفت: فضای فدراسیون آرام است و 
با این چیزها ناآرام نمی شود. شرایط به جایی رسیده بود که باید ثبت 
نام از نامزدها آغاز می شد تا فدراسیون برای برگزاری انتخابات آماده 

شود و این موضوع هیچ مشکلی ایجاد نمی کند.
سجادی در پایان از حمایت از فدراسیون تیراندازی خبر داد و گفت: 
امروز نیز سفر ملی پوشان تیراندازی به فرانسه تصویب شد و ما از آن ها 
حمایت می کنیم و به آن ها کمک نیز کرده ایم. همچنین فدراسیون 
بسکتبال نیز برای برگزاری دو مسابقه بین المللی در ایران به حمایت 
نیاز دارد که با توجه به پخش زنده بودن این مسابقه آن ها اسپانسر 

می گیرند و مشکلی وجود نخواهد داشت. 

برانکو ایوانکوویچ:

چه کسی با بیرانوند صحبت کرده است؟
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس با تاکید بر اینکه تیمش برای قهرمانی در لیگ برتر 
کار راحتی برابر تیم قعرنشین راه آهن ندارد، گفت: چه کسی برای حضور بیرانوند در 

پرسپولیس با وی صحبت کرده است؟
برانکو ایوانکوویچ پس از تمرین امروز سرخپوشان در مورد پیروزی برابر گسترش فولاد 
تبریز گفت: به بازیکنانم برای این پیروزی بزرگ تبریک می گویم. آنها ویژگی های یک 
تیم بزرگ را نشان دادند. بازی سختی با راه آهن در پیش داریم. آنها برای بقا در لیگ 

شانس دارند و قطعا بازی بسیار مهمی خواهیم داشت.
وی افزود: اگر به خاطر داشته باشید، راه آهن سال گذشته برای پرسپولیس مشقت ایجاد 

کرد طوری که الان حداکثر تمرکز را برای این بازی داریم.
سرمربی پرسپولیس در خصوص نقل و انتقالات این تیم و احتمال حضور بازیکنانی 
مثل بیرانوند گفت: چه کسی این مسائل را عنوان کرده است؟ در کنار این شایعات اعلام 
کردم هیچ لیست خروجی و ورودی نداریم. تاکید کرده بودم که متنظر پایان فصل 
هستیم. مقصر رسانه ها هستند که به جای گوش کردن به مسئولان، به سایر افراد 

گوش می کنند.
برانکو ادامه داد: چه کسی با بیرانوند صحبت کرده است؟ از خود این بازیکن بپرسید 
چه کسی با او تماس گرفته است. مسئول نقل و انتقالات یا من هستم یا طاهری نه 

هیچکس دیگر.
سرمربی پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که آیا جام قهرمانی را به کپورچال و بر 
سر مزار هادی نوروزی خواهید برد، گفت: جایگزینی برای هادی نوروزی وجود ندارد. او 
بخشی از این تیم است که اگر قهرمان شویم، جام به او هم تعلق خواهد داشت ولی اول 
ما باید قهرمان شویم. باید از استقلال خوزستان هم سئوال شود. آنها در خانه خود با ذوب 

آهن بازی دارند و تا ثانیه آخر مشخص نیست چه تیمی قهرمان می شود.
وی درباره اینکه آیا شیشه اتوبوس پرسپولیس را بعد از بازی با گسترش شکستند؟ 

گفت: خیر.
برانکو تاکید کرد:  هیچکس این سئوال را نمی پرسد که چرا مدام به هواداران ما حمله 
می شود. گناه آنها چیست که مدام از سوی یکسری عوامل مورد تعرض قرار می گیرند.

سرمربی پرسپولیس در پاسخ به سئوالی مبنی بر انتخاب مهدی مهدوی کیا به عنوان 
دستیارش، گفت: موضوع اصلی الان راه آهن است. درباره مسائل حاشیه ای سئوال نکنید.

وی درباره اینکه سرمربی راه آهن اعلام کرده است این تیم استرس کمتری در بازی با 
پرسپولیس دارد، گفت: می دانم که نیاز به پیروزی داریم و برای برد هم به میدان خواهیم 
رفت مثل بازی با گسترش فولاد. به همین خاطر نسبت به بازیکنانم حس غرور دارم. ما 

قطعا کار راحتی نداریم.
سرمربی پرسپولیس درباره اشتباهات لوبانوف و احتمال بازگشت سوشا به درون دروازه 

در بازی آخر، گفت: قطعا در بازی با راه آهن یک دروازه بان خواهیم داشت!
برانکو درباره اینکه پرسپولیس امسال بدون دروازه بان خود را به بالای جدول رسانده 
و توانسته مدعی قهرمانی باشد، گفت: ما دروازه بان داشتیم! وقتی خبرنگاران برای وی 
توضیح دادند که منظورشان یک دروازه بان مطمئن است، گفت: مگر دروازه بانی داریم که 

اشتباه نکرده باشد؟ شاید گلرها فقط موقع گرم کردن گل نخورند!

بیرانوند:

 هیچ مذاکره ای با پرسپولیس نکرده ام
دروازه بان تیم فوتبال نفت شایعه مذاکره اش با باشگاه پرسپولیس را رد کرد.

علیرضا بیرانوند درباره شایعه مذاکره اش با باشگاه پرسپولیس برای پیوستن به این تیم 
اظهار کرد: من هیچ گونه مذاکره ای با هیچ فردی از باشگاه پرسپولیس انجام نداده ام. 
نمی دانم شایعه مذاکره من با باشگاه پرسپولیس از کجا آمده است. برخی ها به راحتی شایعه 
درست می کنند و این مسائل را مطرح می کنند. من همین جا قویا می گویم هیچ مذاکره ای 

با باشگاه پرسپولیس و نه هیچ باشگاه دیگری نداشته ام.
وی درباره آینده اش گفت: من یک فصل دیگر با باشگاه نفت قرارداد دارم و حتی اگر قرار 
باشد به باشگاه دیگری منتقل شوم باید مسئولان باشگاه نفت به من رضایت نامه بدهند 
بنابراین نمی توانم خودسرانه با باشگاهی مذاکره کنم. البته در حال حاضر فقط و فقط 
تمرکزم روی باشگاه نفت است و سرم را برای این تیم می گذارم. باید فصل به اتمام برسد 

تا بعدا درباره آینده هم تصمیم گیری کنم.
او درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال نفت هم گفت: مشکلات مالی فعلا پابرجاست اما 
آقای قنبرزاده جلسه ای با بازیکنان برگزار کردند و با تک تک آن ها صحبت و آن ها را از 

شرایط مطلع کردند. فعلا منتظر هستیم ببینیم که چه اتفاقی رخ می دهد.
او درباره تیم ملی هم گفت: در خردادماه باید به مصاف مقدونیه برویم. فکر می کنم این 
بازی بتواند به آمادگی ما بیشتر کمک کند. به تنها چیزی که فکر می کنم این است که 

بتوانم عملکرد خوبی داشته باشم و سال ها دروازه بان تیم ملی باشم. 

کاشانی :

قهرمانی حق پرسپولیس است

رئیس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس می گوید حق این تیم قهرمانی در لیگ برتر است.
 جعفر کاشانی درباره پیروزی تیم فوتبال پرسپولیس برابر گسترش فولاد تبریز در 
هفته بیست و نهم لیگ برتر گفت: بازیکنان به این باور رسیده اند که می توانند قهرمان 
لیگ شوند. بازیکنان پرسپولیس روز گذشته هر موقع جدی بازی کردند، گل زدند و در 
نهایت به پیروزی رسیدند. وی با اشاره به شانس قهرمانی پرسپولیس در لیگ، افزود: همه 
چیز به بازی آخر بستگی دارد ولی بازیکنان نشان دادند که شایستگی قهرمانی را دارند. 
قهرمانی حق پرسپولیس است. امیدوارم شرایط برای حفظ این بازیکنان فراهم باشد تا آنها 
بتوانند با برخورداری از تعالیم، آنچه را که شایسته باشگاه است برآورده کنند. رئیس هیات 
مدیره پرسپولیس درباره لباس جنجالی سوشا مکانی و اینکه این بازیکن از سوی کمیته 
صیانت از اخلاق حرفه ای هم رصد شده است، گفت: بازیکنان باید دقت کنند و بدانند 
لباس چه تیمی را پوشیده اند. من از بازیکنی اسم نمی آورم ولی باید کارهای فرهنگی 
صورت بگیرد و بازیکنان به رسالت سنگین اخلاقی خود آگاه باشند. کاشانی درباره اینکه 
رفتارهای جنجالی سوشا با وجود این تذکرها ادامه دارد، تصریح کرد: وقتی یک تیم به 
صورت باشگاه در بیاید همه چیز درست می شود. کسانی که نتوانند خود را با باشگاه وفق 

دهند، کنار خواهند رفت.

 کفاشیان: 

برانکو جانشین کی روش نمی شود

 اسدی: حق تاج است که دبیرکلش را انتخاب کند

مظلومی: با قدرت به کارم ادامه می دهم

 آتشی که رحمتی به پا کرد و حمایتی که مظلومی انجام داد

نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال گفت: کی روش بحث رفتن نداشته و اکنون شرایط برای 
تیم ملی فراهم است.

 علی کفاشیان درباره جلسه امروز تاج با کی روش گفت: کی روش صبح دیروز به ایران آمده 

است. او بحث رفتن نداشته و الان هم با تاج جلسه دارد. او را دیدم و با هم سلام و علیک کردم. 
کی روش گفت من هم به جلسه او با تاج بروم اما خودش با تاج صحبت کند.

وی اضافه کرد: صددرصد به تاج کمک خواهم کرد. من و تاج کارها را تقسیم بندی کرده ایم. 
قرار شده تاج با کی روش صحبت کند و نظراتش را بگوید و پس از آن نیز به شما خبر خواهد 

داد.
کفاشیان درباره اینکه آیا امکانات برای کی روش فراهم خواهد شد، اظهار داشت: برای تیم 
ملی همه چیز فراهم است و لباس و زمین هم فراهم می شود. به دنبال بودجه هم هستیم که 

تیم ملی مشکلی تا پایان سال برای مسابقات انتخابی جام جهانی نداشته باشد.
نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال درباره کنگره ای که قرار است در آن شرکت کند، توضیح 
داد: این کنگره سالانه فیفا است که هر سال در اردیبهشت ماه در یکی از کشورها برگزار می 
شود. این نشست درباره عملکرد فیفا و ارائه گزارش عملکرد مالی و سالیانه فیفا است که بررسی 
و تصویب می شود. ما نشست دیگری به نام هیئت رئیسه AFC هم داریم که تصمیماتی که 

گرفته شده در آنجا برای تصویب شدن مطرح می شود.
وی درباره تکلیف ریاست سازمان لیگ گفت: در این باره سرپرست تعیین می شود و کارش 

را آغاز خواهد کرد. قطعاً پس از پایان لیگ و در هفته آینده سرپرست تعیین خواهد شد.
کفاشیان در پاسخ به این سوال که عنوان شده قرار است برانکو جایگزین کی روش شود، 
گفت: نه، فعلا چنین چیزی نیست. شاید الان به صلاح ما نباشد که بخواهیم تغییراتی بدهیم. 

کی روش 5 سال هدایت تیم ملی را بر عهده داشته  و بعد از آن هم باید ادامه بدهد.
وی درباره این موضوع که آیا از طرف دولت سفارشی به شما نشده که کی روش همچنان 

بماند، گفت: تاکنون ندیده ام که دولت در این باره دخالتی کرده باشد.

دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: جزو حقوق تاج است که 
دبیرکلش را انتخاب کند.

 علیرضا اسدی عصر دیروز در جمع خبرنگاران در باره این 
موضوع که شنیده شده با حضور تاج قرار است عابدینی یا 
عزیزی خادم جایگزین او در فدراسیون شود، گفت: تاج جزو 
حقوقش است که تیمش را انتخاب کند. آیا نظر شما بر خلاف 
این مسئله است؟ آیا می خواهید کسی را به او تحمیل کنید؟ 

)با خنده(.
وی در پاسخ به این سوال که چرا نباید در جلسه با تاج با 
کی روش حاضر باشید؟ یادآور شد: اگر قرار باشد در جلسه 
باشم که رئیس فدراسیون و نایب رئیس اول این موضوع را 
می گفتند. رابطه من با همه کسانی که به فوتبال خدمت 

می کنند، بسیار عالی است. 
اسدی در پاسخ به این سوال آیا امیدی به ماندن کی روش 
دارید؟ گفت: من به ماندن همه کسانی که می خواهند به 

فوتبال مان کمک کنند، امیدوارم.
 دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره شایعاتی که درباره اش 

مطرح شده بود، عنوان کرد: از خودشان بپرسید. من نمی دانم. 
ما از هیچ کسی به دل نمی گیریم.  اسدی در خصوص اینکه 
گفته می شود حضور یکی از اعضای هیئت رئیسه در این 
پست به دلیل شرایط سنی غیر قانونی بوده است، اظهار 
داشت: ما اگر بتوانیم گلیم خود را از آب بیرون بکشیم. و 
مراقبت کنیم که حقی ضایع نشود، خیلی کار کرده ایم. این در 
حوزه اختیارات من نیست.  دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره 
انتقادات روز مجمع که برخی گفتند انتخابات مهندسی شده 
است، گفت: این تحلیل را از خودشان بپرسید.  وقتی یک نفر 
نظری دارد، حتماً تحلیلی دارد. ما چه بگوییم؟ آیا باید از طرف 

آنها تحلیل کنیم؟ به هر حال نظر است و اشکالی هم ندارد.
 اسدی در مورد اینکه عزیزی خادم یکی از گزینه های 
دبیرکلی فدراسیون است، تصریح کرد: همه آدم ها می توانند 

جایگزین شوند و هیچ اشکالی هم ندارد.
 وی در پاسخ به سوال که آیا در جریان جلسه امروز تاج با 

وزیر ورزش بوده است، گفت: نه.
 اسدی درباره استعفای کی روش گفت: از هر ظرفیتی 

که فدراسیون می تواند کمک و مردم را خوشحال کند باید 
استفاده کرد. وظیفه مسئولان است که بهترین شرایط را برای 
خوشحال کردن مردم ایجاد کنند. من به مصداق کاری ندارم. 
می گویم هر کسی که ظرفیتی داشته باشد، وظیفه است 
که برای خوشحال کردن مردم این ظرفیت را حفظ و از آن 
بهترین استفاده را کنیم تا تیم ملی مقتدرانه در جام جهانی 
شرکت کند و از این بابت دغدغه ای برای مردم و مسئولان ما 
نداشته باشد.  وی درباره صحبت سجادی که گفته موضوع 
استعفای کی روش و لباس های تیم ملی در حیطه وظایف 
فدراسیون است، خاطرنشان کرد: فکر می کنم شما می خواهید 
هر کسی که صحبتی انجام داده، من نظری راجع به آن بدهم.  
با توجه به اینکه من دبیرکل فدراسیون هستم، هر کسی که 
در فوتبال صحبت کرد، وقت می گذارم و درباره اش حرف 
می زنم . به هر حال نظری است که داده اند و اشکالی هم ندارد.

 دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره اینکه آیا جواب نامه از 
آلمان برای برگزاری بازی دوستانه رسیده است؟ گفت: نامه را 

فرستاده ایم اما هنوز پاسخی به آن نداده اند.

پرویز مظلومی سرمربی استقلال توضیحاتی را در خصوص دیدار این تیم مقابل تراکتورسازی 
ارایه کرد.

 پرویز مظلومی درباره شکست استقلال برابر تراکتورسازی اظهار کرد: پیش از هرچیز باید از 
هواداران پرشمار استقلال عذرخواهی کنیم که نتوانستیم در این دیدار پیروز باشیم. تماشاگران 
استقلال برای این دیدار سکوها را پر کردند و حمایت خوبی از تیم محبوبشان داشتند اما 

متاسفانه نشد که پاسخ زحمت آنها با برد داده شود و از این بابت شرمنده ایم.
او افزود: روز یکشنبه همه هدف و تلاش ما کسب 3 امتیاز بود تا همچنان مدعی قهرمانی 
باقی بمانیم. زود هم به گل رسیدیم و از روحیه و توانایی برای رسیدن به گلهای بعدی نیز 
برخوردار بودیم. به هیچ وجه قصد توجیه ندارم و شکست را می پذیرم اما ما روز خوبی را پشت 

سرنگذاشتیم و نتوانستیم موفق شویم.
سرمربی استقلال گفت: باید از زحمات مهدی رحمتی و عملکرد او هم تقدیر کنم. مهدی 
یک بازیکن بسیار خوب و اثرگذار برای استقلال است که درخشش و اثرگذاری او در بازیهای 
این فصل فراموش شدنی نیست. سایر بازیکنان ما هم خیلی زحمت کشیدند و از همه آنها 

ممنونم که با همه وجود برای موفقیت تیم زحمت کشیدند.
سرمربی استقلال اظهار داشت: ما پیش از شروع فصل بارها اعلام کردیم هدفمان کسب 
سهمیه آسیایی است و هیچ قولی بابت قهرمانی ندادیم. برنامه ای هم که من به باشگاه دادم، 
هدف گذاری سال اول را کسب سهمیه آسیایی اعلام کردم و حالا هم در آستانه رسیدن به 
این هدف هستیم. ضمن این که به فینال جام حذفی رسیده و در آستانه کسب یک جام قرار 
داریم. استقلال در فصل جاری جوانگرایی خوبی هم داشت و جوانهایی در تیم چهره شدند که 
شاید کسی انتظارش را نداشت و بدون تردید این جوانها سرمایه های ارزشمندی برای استقلال 
در سالهای آینده خواهند بود و خیلی به تیم کمک می کنند. اما نکته مهم این است که نباید از 

بد شانسیهای بسیار ما هم غافل شد.
مظلومی در ادامه گفت وگو با سایت استقلال اظهار کرد: استقلال هفته های طولانی 
صدرنشین بود اما در میانه راه ریوالدو و کرار را از دست دادیم، چشمی مصدوم شد و عادل 
شیحی هم که برای تقویت تیم اضافه شد، در این چند بازی اخیر مصدوم بود. این خیلی برای 
ما بد بود و برایمان مشکل درست کرد. چنین مسایلی برای هر تیمی مشکلی اساسی محسوب 

می شود و به ما هم ضربه زد وگرنه برخلاف انتظارها، حتی توانایی قهرمانی هم داشتیم.
مظلومی در پایان اظهارات منتشر شده از سوی خودش در یکی از رسانه ها را تکذیب کرد و 
گفت: من هیچ صحبتی در خصوص مسایل مطرح شده انجام ندادم و با قدرت به کارم ادامه 
می دهم. فصل هنوز به پایان نرسیده و ما فینال حذفی و یک بازی لیگ را پیش رو داریم. من به 

این مسایل کاری ندارم و تمرکزم روی تیم است برای 2 بازی باقی مانده است.

نه تنها  ناپسند مهدی رحمتی  از حرکت  یک روز پس 
برخوردی با او نشده بلکه همه یا سکوت کرده اند، یا مثل 

مظلومی لب به تحسین او گشوده اند.
حالا دیگر درگیری ها به خارج از زمان مسابقه ختم نمی شود، 
حالا دیگر درواز ه بان سابقاً ملی پوش ایران، زمین مسابقه را با 
جای دیگری اشتباه می گیرد و شروع می کند به خط و نشان 
کشیدن. آنچه روز گذشته در دیدار استقلال و تراکتورسازی 
اتفاق افتاد، لکه تاریک و سیاهی بود در فوتبال ایران؛ دعوای 
بازیکن و مربی )اگر نگوییم شاگرد و استاد( در زمین مسابقه. 
گذشت آن زمانی که حداقل حرمت ها در مستطیل سبز حفظ 
می شد. حالا دیگر »برو بشین سر جات« بهترین ادبیاتی است 

که یک بازیکن برای یک مربی به کار می برد.
 امیر قلعه نویی، بد یا خوب سرمربی رحمتی بوده است. 
البته که به رفتارهای سرمربی تراکتورسازی هم انتقادهای 
زیادی وارد است اما این دلیل نمی شود که مهدی رحمتی به 
خودش اجازه دهد رفتاری نامناسب انجام دهد و البته فردای 
این حرکت با تشویق و تقدیر سرمربی تیمش مواجه شود. 
مظلومی با تمجید از عملکرد دروازه بان تیمش گفته که »باید 
از زحمات مهدی رحمتی و عملکرد او تقدیر کنم«. شاید این 
حرف به دلیل عملکرد فنی رحمتی باشد هرچند او روز گذشته 
اشتباه فاحشی در صحنه گل اول تراکتورسازی داشت اما بیان 
این جمله یک روز پس از آن حرکت ناشایست که جو تیم 
استقلال و تمرکز بازیکنان این تیم را به هم ریخت، جای 

سؤال دارد.
 رحمتی که به آرام بودن معروف بود دیروز با کاری که 

کرد بدعتی در فوتبال ایران گذاشت. حالا دیگر آنهایی که 
رحمتی را الگوی خود قرار داده اند خیلی راحت می توانند 
مقابل مربی حریف موضع بگیرند و خط و نشان بکشند و در 
پایان هم با تمجید و البته سکوت مدیران تیم و باشگاهش 
مواجه شوند. آیا واقعاً رحمتی بزرگتر از باشگاه استقلال 
او  از  باشگاه استقلال  اعضای  آیا مظلومی و سایر  است؟ 
حساب می برند و شهامت و شجاعت برخورد با او را ندارند؟ 
رحمتی در فصل جاری یکی از ارکان موفقیت استقلال در 

بسیاری از بازی ها بوده و چه بسا اگر او نبود استقلال امروز 
در این جایگاه قرار نمی گرفت اما این دروازه بان در بدترین 
زمان، تیمش را زمین زد آن هم با یک کار اشتباه و یک 
اقدام غیرحرفه ای. رحمتی تمرکز خودش و تیمش را به هم 
زد و نقش بسزایی در تحریک تماشاگران داشت تا زمینه ساز 
فحاشی ها شود. رحمتی کاری کرد که نباید می کرد و جالب 
این است که همه سکوت کرده اند تا مبادا به آقای دروازه بان 

بر بخورد.



5علمی و سلامت

محققین انگلیسی صفحه نمایشگری را برای گوشی های هوشمند ساخته اند که قابلیت 
انعطاف پذیری دارد.

 محققین دانشگاه »کوئین« انگلیس صفحه نمایشگری را طراحی کرده انده که با بهره بردن 
از حسگر قابل انعطاف از قابلیت خم شدن برخوردار است.

با این صفحه نمایشگر می توان عکس های سه بعدی را از هر زاویه ای بدون استفاده از 
 Holoflex هدست های مخصوص بر روی گوشی هوشمند تماشا کرد. نام این صفحه نمایشگر

است.  
در واقع وجود حسگر انعطاف پذیر بر روی این صفحه نمایشگر این امکان را برای کاربر فراهم 
می کند تا تصویر را بر روی آن حرکت دهد همچنین با برقراری ارتباط ویدئو کانفرانس و خم 
کردن این صفحه نمایشگر می توان شخصی را که با او ارتباط برقرار کرده ایم از هر زاویه ای 

مشاهده کنیم.
وضوح تصویر در این صفحه نمایشگر منحصر به فرد 160*104 است و با چرخاندن گوشی 

موبایل می توان تصاویر را از زوایای مختلف تماشا کرد.

دستگاه هوشمند جلوگیری از انفجار گاز شهری ساخته شد

تولید واکسن فصلی نوترکیب آنفلوآنزا
رئیس انستیتو پاستور ایران از پروژه مشترک این ارگان 
و دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله خبر داد و گفت: بنا داریم 
پروژه تحقیقاتی تولید واکسن فصلی نوترکیب آنفلوآنزا را به 

نتیجه برسانیم.
 مصطفی قانعی امروز در حاشیه جشنواره علمی تحقیقاتی، 
علوم پزشکی باقرالعلوم سپاه در جمع خبرنگاران در خصوص 
وضعیت کشور در زمینه تولید واکسن ها عنوان کرد: ما اکنون 
در تولید این واکسن ها در حال تغییر شکل از حالت قدیم به 

تولید واکسن های نوترکیب هستیم.
وی با اشاره به یکی از همکاری های مشترک بین انستیتو 
پاستور و دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله گفت: قرار است که 
به صورت مشترک واکسن نوترکیب آنفلوآنزا را تولید کنیم. 
این واکسن یک نوع واکسن فصلی است که امسال سازمان 
بهداشت جهانی اعلام کرده نوع خاصی از واکسن ویروس 

آنفلوآنزا را استفاده کنیم.
رئیس انستیتو پاستور ایران افزود: تاکنون برای واکسن 
آنفلوآنزا ویروس را از شرکتی دریافت می کردیم و آن را در 
تخم مرغ به تولید می رساندیم اما اکنون برای تولید واکسن 

های نوترکیب نیازی به تخم مرغ نیست.
قانعی افزود: تکنولوژی جدیدی در واکسن های نوترکیب 
اعمال می شود که بعد از یک بار واکسینه شدن، بدن علیه 

همه ویروس ها فعال می شود.
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی اظهارداشت: 
اکنون تولید این واکسن به صورت یک پروژه تحقیقاتی است 

و قابلیت تولید نیز دارد.
وی در خصوص واکسن تب مالت اظهارداشت: این واکسن 

به شیوه نوترکیب تولید خواهد شد. چرا که ما در کشور از 
دانش تولید آنها عقب نیستیم و قابلیت تولید و تجاری سازی 
آن را داریم.به گفته قانعی واکسن های نوترکیب اکنون در حد 

تحقیقات هستند و هنوز به بازار وارد نشده اند.
رئیس انستیتو پاستور ایران در خصوص واکسن های هاری 
که در دو نوع انسانی و دامی وجود دارند، گفت: زیرساخت 
تولید واکسن های انسانی انجام شده و قرار است بعد از انجام 

تست های بالینی به تولید برسند.

وی در خصوص واکسن های هاری دامی اظهار داشت: 
همچنین زیرساخت تولید این واکسن اکنون در حال عوض 
شدن است تا با زیرساخت جدید، حجم تولید را بالا ببریم و 

مشکلات را در این زمینه برطرف کنیم.
قانعی اظهارداشت: تولید واکسن های دامی از نوع خوراکی 
کاری است که باید شروع کنیم؛ توانایی ساخت این نوع 
واکسن در کشور ما وجود دارد. امیدواریم که مراحل تولید این 

نوع واکسن را آغاز کنیم.

بوش سیستم اجتناب از تصادف طراحی کرد
شرکت آلمانی بوش یک سیستم اجتناب از تصادف طراحی کرده که نه تنها به راننده در 
مورد یک تصادف قریب الوقوع هشدار می دهد، بلکه ترمز کرده و دریچه انتقال بنزین را برای 
جلوگیری از تصادف غیرفعال می کند. این سیستم برای قطارهای شهری سبک طراحی شده 
و بر روی ترامواهای آلمان آزمایش خواهد شد. شرکت مهندسی بوش این سیستم ایمنی را از 
فناوری خودرویی خود که از چندی قبل در حال تولید است اقتباس کرده است. این سیستم 
که برای حمل ونقل قطار شهری ساخته شده، تصاویر ویدئویی، رادار و یک واحد کنترل 
قطار را با هم ترکیب می کند. این فناوری برای استفاده در حمل ونقل شهری آلمان تائید 
شده است. ترامواهای فرانکفورت اکنون به این سیستم مجهز شده اند. به گفته شرکت بوش، 
سیستم های کمک راننده که در حال حاضر تولید شده اند، نخستین گام به سوی قطارهای 
سبک خودکار هستند. این سیستم ها برای کار بر روی انواع مختلف زمین، شرایط آب وهوایی 
و شلوغی مهندسی شده اند. نخستین سیستم تراموا در سال 2014 معرفی شد اما تنها به 
ارائه هشدارهایی به راننده به شکل صوتی و نوری می پرداخت. سیستم جدید یک گام دیگر 
به جلو برداشته و گزینه ترمز خودکار را برای کاهش سرعت و متوقف کردن تراموا به منظور 
اجتناب از تصادف به آن افزوده است. این فناوری می تواند خودروها، اتوبوس ها، سایر ترامواها 
و حتی اجسام ثابتی مانند موانع انتهای ریل را تشخیص دهد.  سیستم مذبور به سرعت به 
تعیین فاصله پرداخته و احتمال برخورد را بر اساس عواملی همچون سرعت محاسبه می کند. 
این سیستم می تواند اجسام را در یک میدان 70 درجه ای در جلوی تراموا تشخیص دهد.  
اگر این فناوری جسمی را تشخیص بدهد که به طرز خطرناکی به تراموا نزدیک می شود، یک 
سیگنال بصری به همراه هشدار صوتی به راننده می دهد. اگر راننده طی دو ثانیه واکنشی به 
علائم هشدار نشان نداد، سیستم بطور خودکار سرعت تراموا را تا توقف کامل کم می کند.  تا 
زمانی که موقعیت اضطراری رخ نداده، ترمزها به آرامی صورت می گیرند تا از افتادن مسافران 

جلوگیری شود. راننده می تواند در هر زمانی این سیستم را از کار بیندازد. 

تصاویر گوشی های هوشمند 3 بعدی می شود

محققان ایرانی موفق به طراحی و ساخت دستگاهی 
شدند که به صورت هوشمند مانع از انفجار گاز شهری 

می شود.
و  تست  »دستگاه  مخترع  چینی،  لاله  مجید 
کالیبراسیون گاز شهری« گفت: این دستگاه باعث می 
شود که رگلاتورهای گاز را کالیبره کرده و از نشت، آتش 

سوزی و گاز گرفتگی جلوگیری کند.
وی با بیان اینکه نمونه ایرانی این دستگاه وجود دارد 
ولی از دقت پایینی برخوردار است، اظهار داشت: دقت 
اندازه گیری فشار گاز خروجی از رگلاتور در این دستگاه 
است؛ همچنین دقت  بار  میلی  با یک ده هزارم  برابر 
اندازه گیری جریان خروجی از رگلاتور برابر با 95 درصد 
ظرفیت اسمی میزان جریان خروجی گاز در این دستگاه 
است که این از میزان خواسته های استاندارد یک دستگاه 

هم بالاتر است.
به گفته لاله چینی، وظیفه رگلاتور حفظ ایمنی مصرف 
کنندگان است، به گونه ای که با تنظیم فشار گاز ورودی 

به منازل مسکونی و ساختمان های تجاری و صنعتی، 
آن را به میزان فشار مورد نظر برای مصرف، ثابت نگه 

می دارد.
این قطعه لازم است  اهمیت  به  توجه  با  افزود:  وی 
رگلاتور گاز شهری از دقت و قابلیت اطمینان بالایی 
برخوردار باشد؛ از این رو دقت و صحت عملکرد آن باید 
توسط دستگاه های کالیبراسیون مورد سنجش و پایش 

مداوم قرار گیرد.
لاله چینی با تاکید بر اینکه این دستگاه تمام مشخصات 
رگلاتور اعم از فشار و میزان جریان خروجی آن را مورد 
بررسی قرار می دهد، گفت: این دستگاه می تواند تمام 
اتفاقاتی که ممکن است برای رگلاتور در منازل رخ دهد 
را شبیه سازی کند و با تشخیص نشت گاز، مانع از بروز 

انفجار و آتش سوزی در منازل شود.
وی با بیان اینکه در طراحی این دستگاه به تمام قوانین 
حاکم بر سیالات و پایپینگ و ارگونومی توجه ویژه ای 
شده است:اظهار داشت، این دستگاه میزان فشار خروجی 

گاز از رگلاتور و زمانهایی که باید  رگلاتور از مدار خارج 
شود و اجازه عبور  گاز ندارد را می سنجد؛ همچنین 
می تواند نمودار عملکردی به ما ارائه کند که در فصول 
مختلف روش های مختلف استفاده از لوازم گاز سوز را 

مورد شبیه سازی قرار دهد.
وی با اشاره به مزیت های سیستم تست و کالیبراسیون 
انجام تست های  توانایی  بالا،  گاز شهری گفت: دقت 
خواسته شده، انجام تست های عملکردی و مداوم، شبیه 
سازی عملکرد رگلاتور حتی ترکیدن گاز در منزل از 

ویژگی های این دستگاه به شمار می رود.
وی تاکید کرد: این دستگاه هوشمند است و مشابه 

خارجی ندارد.
به گزارش مهر، این طرح با همکاری فهیمه نیاز پور 
بوده و در ششمین جشنواره دانایی خلیج فارس، رتبه 
دوم را کسب کرده است. این جشنواره توسط پارک علم و 
فناوری بوشهر، هفتم و هشتم اردیبهشت ماه سال جاری 

برگزار شد.

مریم یعقوبی

امنیت غذایی امروزه از موضوع هاي پراهمیتی برای کشور ها تلقی می شود . تغذیه وبهداشت 
غذایی از موضوع هایی است که به سلامت نسل فردا ارتباط دارد. سلامت تن ، روان و قوه دماغی 
افراد یک کشور به چگونگی الگوی غذایی و برنامه ریزی برای بودجه وتخصیص منابع صحیح 

خانوارها برای مصرف خوراکی ضروری، بستگی دارد. 
سید حسین پیمان کارشناس و تحلیلگر آمار در گفت و گو با خبرآنلاین از تحقیقات انجام شده 
در خصوص هزینه های ماهانه  مصرف شیر هر فرد عضو خانوار شهری و مقایسه آن با مجموع 

هزینه کالاهاي غیر ضروری دخانیات، پفک، نوشابه و آدامس خبر داد. 
به گفته وی این تحقیقات براساس محاسبات از آخرین آمار خام طرح هزینه و درآمد شهری 

سال 1393، مرکز آمارایران، تهیه شده است.
وی افزود: تاکید این تحقیق برمقایسه اقلام مصرفی کالای ضروری از نظر بهداشت تغذیه، و 
حساس کردن جامعه برای افزایش کارایی و تخصیص منابع بودجه خانوار به کالای مفید بوده 

و صرفا هزینه را مورد تاکید قرار نداده است.
یافته ها درسطح متوسط کشور

 پیمان در تشریح هزینه های هر خانوار شهری درسال 1393 گفت: هر خانوار برای هر عضو 
خود، ماهانه مبلغ 5378 تومان برای مجموع دخانیات، پفک، نوشابه وآدامس پرداخت کرده 

است که این مبلغ حدود 4 درصد کل هزینه خوراک هرخانوار در سال 1393، بوده است.
وی در ادامه گفت: درمقابل مبلغ 4064، تومان برای شیر پرداخت شده است  که 3 درصد 
هزینه خوراک هر خانوار برآورد می شود، یعنی به طورمتوسط هر خانوار کشور برای هزینه 
شیر هر عضو خود به اندازه 75 درصد مجموع هزینه های دخانیات، پفک نوشابه وآدامس، 
پرداخت کرده است، وچنین کالاهایی به طور ضمنی در بودجه خانوارها از اهمیت بیشتری 

برخوردار بوده است. 
وی خاطرنشان ساخت: این درصورتی است که 30 درصد از اعضای خانوارهای کشور دراین 
سال، در سنین رشد )سن تا نوزده سالگی( قرار داشته اند و شیر یکی از نیازهای اساسی تغذیه 
آن ها تلقی می شود. براساس این تحقیق درسال 1393، هر فرد عضو خانوار در کشور به طور 

متوسط درماه 2/23، کیلو شیر مصرف کرده است.
این تحلیلگر آمار در ادامه گفت: به طور متوسط هرخانوار شهری درسال 1393 ، برای 
عضو پانزده سال به بالای خود مبلغ3533 تومان  ماهانه برای دخانیات هزینه پرداخت کرده 
وهرعضو خانوار 31 نخ سیگار درماه مصرف داشته است ) البته کم گویی سیستماتیک، دراقلام 
ازجمله دخانیات وعلاوه برآن کم گویی به دلیل نبود آگاهی از مصرف اعضای غیر پاسخگوی 
خانوار ، باید مورد ملاحظه قرار داد(. محاسبات این تحقیق نشان مي دهد در هجده ونیم درصد 

از خانوارهای شهری کشور درسال 1393، سیگار مصرف شده است.

یافته ها براساس گروه های درآمدی 
کارشناس آمار ارقام محاسبه شده بالا را با احتمال 95 درصد اطمینان، قابل تعمیم به کل 
خانوارهای شهری دانسته و گفت: اما درخصوص رفتارمصرفی خانوارها درگروه های درآمدی 
)دهک ها(، درسطح نمونه 18886 خانوار شهری آمارگیری سال 1393، طرح آماري هزینه 

ودرآمد شهري مرکز آمارایران ، ارایه می شود.
وی توضیح داد: دهک بندی درآمدی خانوارها دراین تحقیق براساس سرانه هزینه کل خانوار 

به عنوان نماینده درآمد خانوار محاسبه شده است .

پیمان در خصوص نسبت هزینه ای که خانوارهاي با پایین ترین درآمد) دهک اول( برای شیر 
خود پرداخت کرده، به هزینه کالاهای غیر مفید )مجموع دخانیات، پفک، نوشابه وآدامس(، 
عدد 52 درصد را اعلام کرده و گفت: این درصورتی است که 41درصد از اعضای این دهک 
درآمدی، درسنین رشد قرار داشته اند )تا19سالگی( و هر عضو خانوار به طور متوسط ماهانه 

0.93،) نو دوسه درصد( کیلو، )هفت دهم کمتر از یک کیلو( شیر مصرف کرده است. 
وی در ادامه افزود: نسبت هزینه های شیر به مجموع هزینه کالاهاي دخانیات، پفک، نوشابه 
وآدامس، در دهک دهم، 97درصد بوده است و 18درصد از اعضای این دهک درآمدی، 
درسنین رشد قرارداشته اند و هر عضو این خانوارها 4.19 کیلو درماه شیر مصرف کرده است.

به گفته این کارشناس آمار هرعضو خانوار بالاترین گروه درآمد)دهك دهم( حدود چهار و 
نیم برابرِ پایین ترین گروه درآمدي )دهك اول( درماه شیر مصرف مي کند که به طور متوسط 
خانوارهای پایین ترین گروه درآمدی )دهک اول( دو عضو و بالاترین گروه درآمدی، حدود نیم 

عضو، درسنین رشد داشته اند. 
یافته ها براساس الگوی مصرف استانی 

وی در ادامه از تحقیق بر روی تفاوت استان های مختلف در این آمار گفته و اظهار کرد: 
خانوارهای استان های سمنان، مازندران، زنجان، تهران، آذربایجان شرقي بیشترین و خانوارهای 
استان های لرستان،کهگیلویه، بوشهر، سیستان وبلوچستان، وهرمزگان کمترین نسبت 
هزینه های شیر، به مجموع هزینه های دخانیات، پفک، نوشابه وآدامس را )درسطح نمونه های 

مورد بررسی( داشته اند. )جدول3  (
به گفته وی کمترین هزینه شیر براي هرعضو به ترتیب درخانوارهای استان هاي لرستان،ایلام، 
بوشهر،کهگیلویه وهرمزگان درسال 1393، پرداخت شده است، و بیشترین مصرف شیر برای 
هر عضو خانوار به ترتیب دراستان های زنجان، تهران، خراسان رضوي، چهارمحال وخراسان 

جنوبي، بوده است. 
پیمان افزود: در خانوارهاي استان های کهگیلویه، چهارمحال، لرستان، قزوین واردبیل بیشترین 

هزینه برای مجموع هزینه های دخانیات، پفک، نوشابه وآدامس هر عضو پرداخت شده است.
پیمان با اشاره به آمار مصرف سیگار در استانهای کشور گفت: بنا براظهار خانوارها، در 
استانهای مرکزي، اردبیل، آذربایجان غربي، و قزوین بیشترین سیگار را هر عضو خانوار پانزده 

ساله و بیشتر، مصرف کرده است. 
وی ادامه داد: کمترین مصرف شیر درخانوارهای استان های لرستان، ایلام، بوشهر، هرمزگان 
وکهگیلویه و بیشترین هزینه برای نوشابه دراستان های کهگیلویه، خراسان جنوبي، هرمزگان، 

خراسان رضوي وبوشهر پرداخت شده است.
 این کارشناس  آمار در ادامه گفت و گو با ارائه راهکارهایی در خصوص اصلاح مدل تغذیه 
و مصرف مواد غذایی گفت: از ضروت های اقتصادمقاومتی، تصحیح الگوی مصرف درجهت 
سلامت ورفاه وانباشت پس انداز خانوارهاست که نهاد های مرتبط با آن، باید فرهنگ لازم 
والویت درمصرف کالاها را ایجاد نمایند. باتوجه به تفاوت بارز مصرف شیرِ گروه هاي پایین و بالا 
درآمدي ، ضرورت اهمیت یارانه شیر برای گروه های )دهک های( پایین درآمدی قابل توجه 
است . پیمان ادامه داد: تفاوت بارز و معني داري درمصرف سیگارِ گروه هاي بالا وپایین درآمدي 
دراین تحقیق مشاهده نشد ، از این رو فرهنگ سازي و بهداشت سلامت دررمصرف سیگار براي 

همه گروه هاي درآمدي توسط نهادهاي مرتبط لازم است.
وی در پایان تاکید کرد: نهادهاي مرتبط با سلامت وبهداشت کشور، براي فرهنگ سازي 
وبهبود مصرف مواد مغذي درجامعه، مي توانند استان هاي داراي مصرف بالادرکالاهاي غیر 

مفید )مانند دخانیات( را در اولویت قرار دهند.

متوسط سن جمعیت سیگاری کشور چند سال است؟

میزان مصرف شیر در خانوارهای شهری درمقایسه با چیپس و پفک 
توقف رشد سلول های سرطانی

 با ترفند گرسنگی 
کارشناسان دانشگاه ملی استرالیا اظهار داشتند: برای متوقف کردن رشد سلول های 

سرطانی باید آنها را از دریافت مواد مغذی محروم کرد. 
به گزارش ایسنا، بررسی متخصصان استرالیایی حاکی از آن است که محروم کردن 

سلول ها از دریافت مواد مغذی می تواند رشد آنها را حداقل تا 96 درصد محدود کند. 
متخصصان دانشگاه ملی استرالیا در حال بررسی چگونگی استفاده از ذخیره پروتئینی 
برای درمان دیابت متوجه شدند که همین فرآیند می تواند برای مقابله با سرطان نیز کاربرد 

داشته باشد. 
دکتر "استفن بروئر" از متخصصان این مطالعه گفت: پروتئین برای رشد انسان و 
همچنین رشد سلول های سرطانی ضروری است و بنابراین تصور می کنیم می توان این 

یافته را همزمان در درمان دیابت و متوقف کردن رشد سلول های سرطانی به کار بست. 
اولین اقدام برای جلوگیری از ورود پروتئین ها به سلول ها برای مقابله با سرطان جواب داد 
اما محققان دریافتند که سلول های سرطانی می توانند با این شرایط سازگار شوند و بنابراین 
حمله و مقابله طولانی به کار گرفته می شود و سلول اجازه ندارد برای دریافت ماده مغذی 

از یک مسیر ذخیره برخوردار شود. 
همچنین از دیگر فوائد محروم کردن سلول های سرطانی از دریافت مواد مغذی این است 
که می تواند در طیف گسترده ای از سرطان ها اعمال شود. مشکل معمولی که در مقابله با 
سرطان مشاهده می شود وجود روش های درمانی و داروهای خاص برای هر نوع از سرطان 

است که برای دیگر انواع آن بی تاثیر است. 
به گزارش ساینس ورلد ریپورت، کارشناسان معتقدند در حالی که این روش موفقیت آمیز 

باشد می توان از امتحان کردن دیگر روش ها همچون شیمی درمانی صرفنظر کرد. 

لکه های سفید روی ناخن زنگ خطر است
بررسی ها نشان داده بروز برخی مشکلات و اختلالات در سلامتی می تواند سبب بوجود 

آمدن لکه های سفید روی ناخن شود.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛ ؛بسیاری از ما به یاد داریم که در دوران کودکی 
همیشه والدین و اطرافیان علت به وجود آمدن لکه های سفید روی ناخن را نخوردن شیر 
کافی و کمبود کلسیم می دانستند، در حالی که این لکه ها می توانند دلایل بسیاری داشته 

باشند و میزان سلامتی عمومی بدن شما را نشان دهند.
 به طور کلی لکه های سفیدرنگ ناخن ها می توانند 10 دلیل پزشکی و علمی زیر را 

داشته باشند:
 1- عفونت قارچی در ناحیه ناخن

2- کمبود روی در بدن، خطر ابتلا به دیابت، مشکلات کلیوی و کبدی، سبزی خواری، 
کاهش اشتها، اسهال، خستگی، کاهش عملکرد سیستم ایمنی بدن 

3- کمبود کلسیم، کاهش قدرت حافظه، گرفتگی های عضلانی، افسردگی و کرختی
 4- کمبود ویتامین C، اسهال های منظم، دیابت، بی اشتهایی 

5- کمبود ویتامین B12، حالت تهوع، مشکلات پوستی، سرگیجه، تورم عضلات
 6- حساسیت و آلرژی نسبت به مواد آرایشی بهداشتی ناخن

 7- مستعد یا مبتلا به سیروز یا التهاب کبدی
 8- عفونت بر اثر خوردن گوشت خوک

 9- بیماری آدیسون، نوعی بیماری هورمونی و غدد که مرتبط با میزان آدرنالین در 
بدن است.

 10- امکان ابتلا به جذام

یک فوق تخصص ریه مطرح کرد :

آلرژی، علایم و روش های درمان آن 
یک فوق تخصص بیماری های ریه گفت: بیماری های شایع فصل، بدون عارضه خاصی 

درمان شده و حتی پیشگیری مناسبی از شیوع و بروز این بیماری ها حاصل می شود. 
سید غلامرضا مرتضوی در  گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در عفونت های شایع فصلی در 
افراد سالم بعد از گذراندن یک دوره  کوتاه بیماری، بهبودی حاصل می شود اما ممکن است 
در بیماران صعب العلاج منجر به بستری شود.  وی ادامه داد: آلرژی، واکنش افراطی سیستم 
ایمنی بدن به عوامل مختلف است و یکی از مسائلی که برخی از مردم با آن در فصل بهار 
مواجه می شوند، آلرژی فصل بهار است.  این فوق تخصص بیماری های ریه با اشاره به آلرژی 
ناشی از استنشاق گرده های گیاهان، تصریح کرد: آلرژی فصلی واکنش طبیعی سیستم 
ایمنی بدن به موادی است که به ظاهر مضر نبوده و بی ضرر هستند، اما بدن نسبت به 
آنها واکنش های شدیدی نشان می دهد.  مرتضوی با بیان اینکه علت اصلی حساسیت های 
فصلی بویژه در فصل بهار گرده افشانی گیاهان است، عنوان کرد: حساسیت فصلی ناشی 
از گرده افشانی گیاهان به تناسب شرایط جغرافیایی و گیاهان آلرژی زا در مناطق مختلف 
کشور، متفاوت است.  وی با بیان این که حساسیت به گرده گیاهان در فصول مختلف سال 
نیز متفاوت است، بیان کرد: گرده افشانی درختان در بهار، علف ها در تابستان و درختچه ها 
و علف های هرز در فصل پاییز موجب بروز حساسیت های فصلی می شود.  این فوق تخصص 
بیماری های ریه با اشاره به نشانه ها و عوارض حساسیت های فصلی، افزود: آبریزش بینی، 
ریزش اشک، سرفه و عطسه از جمله علائم آلرژی بوده که به علت مصرف داروها، مواد 
شیمیایی و حتی شرایط فیزیکی خاص ایجاد می شوند. بیماران صعب العلاج بیشتر از دیگر 
افراد در معرض خطر عفونت های ویروسی در فصل قرار دارند و باید مراقبت های لازم را 
در این زمینه در پیش بگیرند و همچنین مراقب وضعیت و شرایط جسمانی خود باشند.  
وی با بیان اینکه در فصول مختلف سال و با توجه به تغییرات دمایی، رطوبت و طبیعت 
آب و هوایی منطقه، عفونت های خاص شیوع پیدا می کنند، گفت: سیستم ایمنی افراد 
سالم طوری برنامه ریزی شده که آلرژی در مدت زمان کوتاهی با درمان های رایج محدود 
شده و بهبودی حاصل می شود.  عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند با اشاره 
به عواملی که باعث تحریک آلرژی می شوند، عنوان کرد: بعضی از غذاها، گرد و خاک و 
گرده افشانی گیاهان و نیش حشرات نیز باعث تحریک آلرژی می شوند. مواد حساسیت زا 
برای سیستم ایمنی بدن بسیار خطرناکند و ممکن است به صورت تورم و خارش و یا به 
صورت گرفتگی و دل درد شدید بروز کنند.  وی به افراد توصیه کرد که از آنچه موجب بروز 
حساسیت می شود، دوری کنند و گفت: هیچ گاه روش های درمانی برای دو نفر یکسان 
نیست و از آنجاکه پیدایش عوامل آلرژی برای هر فرد متفاوت است، پس لازم است از خود 

درمانی اجتناب شود. 

راهکار جدید دانشمندان؛

تشخیص علائم اولیه آلزایمر با اسکن چشم
دانشمندان توانسته اند با تکنیک اسکن چشم بیماری آلزایمر را در ابتدایی ترن مرحله و 

قبل از ظهور علائم اصلی تشخیص دهند. 
به گزارش  مهر، یافته های محققان دانشگاه رودآیلند آمریکا نشان می دهد تکنیک جدید 
اسکن چشم می تواند علائم اولیه بیماری آلزایمر را تشخیص دهد. به گفته محققان، 
تشخیص در مراحل اولیه کمک می کند تا فرد زمانی درصدد درمان برآید که نتیجه درمان 
به مراتب موثرتر از زمان پیشرفت این بیماری است. طبق گزارش مرکز کنترل و پیشگیری 
از بیماری آمریکا، بیماری آلزایمر متداول ترین شکل زوال عقل است که به مرور زمان 
پیشرفت کرده و هیچ نشانه ای از کاهش علائم آن دیده نمی شود. هیچ درمان قطعی 
برای این بیماری وجود ندارد، اما برخی داروها می توانند روند پیشرفت بسیاری از علائم 
بیماری، نظیر از بین رفتن حافظه و مهارت های ارتباطی، نوسانات اخلاقی و افسردگی را 
آهسته کنند. در گزارش جدید محققان، آنها توانستند با استفاده از روش OCT )توپوگرافی 
همدوسی اپتیکی( که یک تکنیک اثبات شده تصویربرداری پزشکی برای مشاهده جزئیات 
 OCT میکروسکوپی است علائم اولیه آلزایمر را تشخیص دهند. پزشکان با دستگاه
می توانند بدون هیچ گونه دردی شبکیه چشم را معاینه کرده و مشکلات و ناهنجاری های 
آن را دریابند. محققان در این تحقیق، 63 شرکت کننده که به خاطر علائم اولیه و سابقه 
خانوادگی در معرض ریسک بالای بیمار آلزایمر قرار داشتند را مورد بررسی قرار دادند. آنها 
در ابتدا با انجام اسکن PET میزان تجمع بتا-آمیلوئید شرکت کنندگان را تعیین کردند. 
سپس اسکن OCT را انجام داده و نتایج آنها را مقایسه کردند. در هر دو اسکن وجود تجمع 
بتا-آمیلوئیدها آشکار شد. تشخیص وجود پروتئین های بتا-آمیلوئید در پشت بافت چشم از 
علائم اولیه آغاز بیماری آلزایمر است. مزیت اسکن OCT نسبت به اسکن PET این است 
که در اسکن OCT هیچ ماده یا رنگدانه ای به چشم تزریق نمی شود و در هر کلینیک چشم 
پزشکی به راحتی قابل انجام است. از اینرو پزشکان می توانند از این تکنیک برای تشخیص 

درست و دقیق بیماری آلزایمر و تجویز دارو استفاده نمایند.

تحقیقات پزشکی نشان می دهد؛

افراد گیاه خوار عمر طولانی تری دارند
مطالعات جدید نشان می دهد افراد گیاهخوار 3.6 سال بیشتر از افراد غیرگیاه خوار عمر 

می کنند. 
به گزارش مهر، مطالعات گسترده محققان کلینیک مایو ایالت آریزونا بر روی بیش از 
1.5 میلیون نفر نشان می دهد نرخ مرگ و میر در بین افرادی که گوشت، بخصوص 
گوشت قرمز یا فرآوری شده می خورند، به مراتب بالاتر است. این محققان بعد از بررسی 
شش مطالعه مرتبط با ارزیابی تاثیر رژیم های غذایی گیاهی و حاوی گوشت بر روی مرگ 
و میر توصیه می کنند تا حد امکان باید مصرف محصولات گوشتی محدود شود و افراد 
بیشتر مواد خوراکی گیاهی مصرف نمایند. بروکشیلد لارنت، عضو تیم تحقیق، در این باره 
می گوید: »این داده ها بر اهمیت این باور قدیمی که رژیم غذایی پتاسیل زیادی در آسیب 
یا درمان دارد صحه می گذارد. این شواهد پزشکی به نقش مهم رژیم غذایی در درمان 
پیشگیرانه تاکید دارد.« همچنین بررسی این محققان نشان داد عمر متوسط افرادی که 
بیش از 17 سال گیاهخوار بودند 3.6 سال بیشتر از سایر افراد است. طبق مطالعه گسترده 
سال 2014 در مورد بررسی رابطه بین مرگ ناشی از بیماری قلبی-عروقی بر روی بیش از 
1.5 میلیون نفر، محققان دریافتند مصرف گوشت های فرآوری شده موجب افزایش ریسک 
مرگ و میر به هر علتی می شود. مطالعه دیگر سال 2003 بر روی بیش از 500 هزار نفر 
نیز نشان داد که ریسک مرگ به هر علتی از 25 تا حدود 50 درصد با مصرف بسیار کم 

گوشت کاهش می یابد.

محققان هشدار دادند؛

خطر مصرف لوازم آرایشی در دوران بارداری 
برای سلامت نوزاد

به گفته محققان استفاده از لوازم آرایشی و صابون ها توسط زنان باردار تاثیر منفی بر 
سلامت نوزادشان دارد. 

به گزارش  مهر، مطالعه محققان مرکز پزشکی دانشگاه نیویورک نشان می دهد بوتیل 
پارابن، ماده نگهدارنده مورد استفاده در لوازم آرایشی، می تواند خطراتی نظیر تولد زودهنگام 
و وزن پایین نوزاد به هنگام تولد را به همراه داشته باشد. لورا جیر، عضو تیم تحقیق، در 
این باره می گوید: »ترکیب آنتی میکروب موسوم به تری کلوکربان که عمدتا در صابون ها 
مورداستفاده واقع می شود با کوتاه شدن دوره بارداری مرتبط است. ماده شیمیایی دیگر 
مورداستفاده در لوسیون ها و کرم ها موسوم به پروپیل پارابن با کاهش وزن کودک در 
زمان تولد مرتبط است.« وی در ادامه می افزاید: »مطالعه اخیر ما نشان می دهد ترکیبات 
شیمیایی مختل کننده عملکرد غدد درون ریز می تواند موجب بروز مشکلات رشد و 
تولیدمثل در حیوانات و انسان ها شود.« به گفته وی، »براساس اسناد جدید، ایمنی استفاده 
از این مواد شیمیایی در محصولات آرایشی و بهداشتی باید مجددا مورد ارزیابی قرار گیرد.« 
وی اذعان می کند: »ما در مطالعه مان به رابطه بین زنان دارای مقادیر بیشتر بوتیل پارابن 
که عمدتا به عنوان نگهدارنده در لوازم آرایشی استفاده می شوند، و مشکلات مرتبط با تولد 
نوزاد پی بردیم.« محققان با بررسی میزان تجمع مواد شیمیایی پلاسما خون در ادرار زنان 

در سومین سه ماهه بارداری داده های خود را بدست آوردند.

روغن نارگیل بهترین ضد آفتاب دنیا
بررسی ها نشان داده روغن نارگیل می تواند تاثیری مشابه و حتی بهتر از ضد آفتاب های 

موجود در بازار داشته باشد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛ روغن نارگیل خواص دارویی و پزشکی بسیاری دارد 
و استفاده منظم از آن سلامت پوست را تضمین می کند. بررسی ها نشان داده این روغن 
بهترین ضد آفتاب طبیعی است که از پوست در مقابل تابش نور خورشید محافظت می کند.

بسیاری از کرم ها و لوسیون های ضد آفتاب موجود در بازار بسیار گران هستند و اثر جانبی 
بر روی پوست دارند به طوری که برخی مواد موجود در آن سبب وارد شدن سم به منافذ 
پوستی و خون می شود اما روغن نارگیل ماده ای طبیعی است که هیچ گونه آثار مخربی 
بر سلامتی ندارد. قرار گرفتن طولانی مدت در مقابل نور خورشید می تواند خطر ابتلا به 

سرطان پوست، سوختگی پوست و پیری زودرس را افزایش دهد. 
 گفتنی است؛ قرار گرفتن در مقابل نور خورشید ویتامین D مورد نیاز بدن را تا حدودی 
تامین می کند پس بهتر است با استفاده از ماده ای طبیعی و ضد آفتاب مانند روغن نارگیل 
در مقابل نور خورشید قرار گرفت و آسیب ها را به حداقل رساند. برای در امان ماندن از 
اشعه های خطرناک خورشید و جذب نور مناسب آن به بدن بهتر است از روغن نارگیل 

طبیعی و غیر فرآوری شده استفاده کنید.

ساخت دستگاه تست قندخون با امواج مایکروویو
محققان انگلیسی اولین نمونه آشکارساز میزان قند محلول در خون با امواج مایکروویو و بدون نیاز به نمونه خون را تولید 

کردند.
یکی از مهم ترین مشکلات بیماران دیابتی بررسی روزانه قندخون با استفاده از روش رایج تا 6 مرحله در روز است که این 

مشکل کیفیت زندگی بیماران دیابتی را به شدت تحت تاثیر قرار داده است.
با توجه به اینکه دیابت یک بیماری گسترده و در بسیاری از موارد غیرقابل درمان است اما تاکنون روش  تشخیص قندخون 

پس از سالها بدون تغییر مانده است.
حسگر جدید نشانگر میزان قندخون کیفیت زندگی افراد دیابتی را بهبود می بخشد چرا که بیماران نیازی به تهیه نمونه 
خونی ندارند و تنها با قراردادن دستگاه بر روی پوست، سنجش میزان قندخون با استفاده از امواج مایکروویو امکان پذیر شده 

و نتیجه اطلاعات پس از پردازش به رایانه یا گوشی کاربر ارسال می شود.
سرپرست تیم سازنده عنوان کرد: اگرچه استفاده از امواج مایکروویو بهترین گزینه نیست، اما در آزمایش های انجام شده 

مشخص شد که قدرت امواج تولیدی این وسیله تقریبا 1000 برابر کمتر از گوشی های هوشمند است.
تاکنون محققان حسگر قندخون مایکروویو را بر روی 50 بیمار دیابتی آزمایش کرده اند تا پس از کسب استاندارد های لازم، 

نمونه تجاری وارد بازار شود. 
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اجتماعی 6

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم :

همایش 11هزار نفری جانبازان استان قم 
برگزار می شود 

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: همایش بزرگداشت جانبازان استان 
قم با حضور بیش از 11هزار جانباز سرافراز همزمان با ولادت حضرت ابالفضل العباس )ع( 

و روز جانباز در مصلای نماز جمعه قم برگزار می شود. 
به گزارش ایسنا ، سردار سید جواد هاشمی روز دوشنبه در جمع خبرنگاران افزود: به 
فرمایش امام خمینی )ره( جانبازان رهبران این نهضت هستند، جانبازان نیروهای ارزشمند ، 
اسوه های صبر و ایثار و ولایت مداری و پایبندی به نظام مقدس جمهوری اسلامی هستند. 
وی تاکید کرد: جانبازان همواره مدافع ارزشها و آرمانها انقلاب بوده و درخط مقدم  حضور 
دارند، ایشان اگر امروز از لحاظ جسمی مجروح اند اما این هیچگاه محدودشان نکرده بلکه 
با تفکر انقلابی در صحنه های مختلف حضور موثر داشته اند. وی اضافه کرد: جانبازان 
در طول دوران هشت سال دفاع مقدس اعضا و جوارح خویش را تقدیم اسلام نمودند 
و از ارزشها و نوامیس این کشور دفاع کردند و بعد از شهدا نیز در طول سه دهه با صبر 
و ایثار و با همان روحیه عزت و پایداری حافظ انقلاب و ارزشهای انقلاب اسلامی شدند. 
وی بیان داشت: در طول دفاع مقدس بیش از 11هزار جانباز از قم تقدیم شد که بیش از 
6000جانباز زیر 25درصد و بیش از 4000 جانباز بالای 25درصد، 100جانباز مونث و 250 
جانباز 70درصد می باشند. هاشمی ادامه داد: امروز بیداری اسلامی مدیون همان خونهای 
شهدا و ایثارگری هاست درس ایثار و شهادت که از سید و سالار شهیدان سرچشمه گرفته 
امروز موجب مقاومت نیروی حزب الله در سنگر دفاع از سرزمین های اسلامی و حرم 
اهل بیت )ع( در سوریه و عراق بوده است. وی افزود: الگوی جانبازان بزرگ جانباز کربلای 
حسینی، حضرت ابالفضل العباس )ع( است که به واقع تندیس ایثار و گذشت و وفاداری 
به ولایت است، امروز مسوولیت وارثان ایثار حفاظت از خونهای پاک شهدا است.مدیرکل 
بنیادشهید وا مور ایثارگران با اشاره به برنامه های روز جانباز خاطر نشان کرد: همزمان با روز 
جانباز مراسم تقدیر از جانبازان مداح در بنیادشهید وامور ایثارگران برگزار می شود، حضور 
فرماندهان بسیج ادارات در بنیادشهید و امور ایثارگران، تجلیل از جانبازان شاغل در بنیاد و 
سایر دستگاهها، غبارروبی مزار شهدا با حضور جانبازان 23اردیبهشت در گلزارهای شهدا، 
ازدیگر برنام های گرامی داشت روز جانباز است. هاشمی تاکید کرد: دیدار استاندار قم و امام 
جمعه قم با جانبازان، تجلیل ائمه جماعات در مساجد از جانبازان و دیدار خادمان به شهدا با 

جانبازان بستری در بیمارستانها از دیگر برنامه های این ایام می باشد. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

برخی با مانع تراشی جلوی توسعه 
زیرساخت های درمانی قم را  می گیرند 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در پروژه مهمی مثل ساخت بیمارستان هزار 
تختخوابی بخش خصوصی 2 هزار میلیارد تومان اعتبار و سرمایه وارد قم می کند و این 

در حالی است که برخی در راه اجرایی شدن این پروژه در حال سنگ اندازی هستند. 
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، ابوالفضل ایرانی خواه در دیدار با 
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم بیان کرد: رفع مشکلات زیرساختی در قم امر 
بسیار مهمی است که دولت تدبیر و امید در این زمینه گام های مهمی برداشته و می کوشد تا 
با همه توان در این عرصه نواقص را برطرف سازد.وی تصریح کرد: یکی از مسائل زیرساختی ما 
آغاز عملیات پروژه ساخت بیمارستان هزار تختخوابی بود که بر اساس قول رئیس جمهور این 
موضوع دنبال و توسط معاون اول وی کلنگ زنی شد.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم ضمن 
تاکید بر همکاری و همدلی همه جانبه میان مسئولان استان گفت: با همدلی و همراهی 
می توانیم بخش عمده ای از مشکلات را برطرف کرده و در رفع مشکلات زیرساختی درمانی 
قم گام برداریم.وی افزود: متاسفانه بعضا شاهد این هستیم که در راستای انجام پروژه های 
عمرانی دانشگاه نه تنها تعامل و همکاری وجود ندارد بلکه با ایجاد روند طولانی بروکراسی 
اداری و سازمانی موانعی در مسیر انجام کارها ایجاد می شود.ایرانی خواه گفت: متاسفانه عدم 
همدلی و تعامل بین سازمانی در استان موجب شده تا در اجرای کارها با انرژی بیشتری 
بخواهیم پروژه را دنبال کنیم و همین موضوع موجب شده تا پروژه های عمرانی استان در 
حوزه بهداشت و درمان به کندی پیشرفت داشته باشند.وی افزود: در پروژه مهمی مثل 
ساخت بیمارستان هزار تختخوابی بخش خصوصی 2 هزار میلیارد تومان اعتبار و سرمایه 
وارد قم می کند و این در حالی است که برخی در راه اجرایی شدن این پروژه در حال سنگ 
اندازی هستند و باید این تفکرات از بین برود.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: با 
وجود همه تلاش ها اما برخی دستگاه های استان نسبت به اجرای کار و همچنین انتظاراتی 
که داریم به خوبی عمل نکرده و از نیروها و مدیران بومی قمی انتظار است فراتر از مسئولیت 
سازمانی به مانند یک شهروند قمی دلسوزانه در راستای رفع مشکلات و موانع موجود تلاش 
کنند.وی با اشاره به نگاه ویژه دولت و مسؤولان کشور برای رفع مشکلات بهداشتی و درمانی 
قم عنوان کرد: متاسفانه در برخی موارد مشاهده می شود که تصمیمات و اقداماتی که در 
سطح کلان کشوری اتخاذ شده و مطرح می شود در مرحله اجرا در استان ابتر می ماند که 
نمونه آن بیمارستان هزار تختخوابی و 500 تختخوابی مادر و کودک است که نباید دچار 

بروکراسی های اداری شود.

مدیرکل تامین اجتماعی  استان قم تشریح  کرد:

جزییات بیمه تامین اجتماعی اتباع بیگانه 
مدیرکل تامین اجتماعی قم جزییات بیمه تامین اجتماعی اتباع بیگانه و شرایط بیمه 

کارگران خارجی را تشریح کرد. 
سید مجتبی موسوی در حاشیه بازدید از شعبه دو با اعلام این خبر افزود: اتباع بیگانه 
دارای مجوز اشتغال و اقامت در ایران بیمه می شوند و در حال حاضر بیمه اتباع بیگانه بدون 
هیچ مشکلی در تامین اجتماعی استان اجرایی می شود.وی با اشاره به اینکه اتباع بیگانه در 
صورت اشتغال به شغلی در استان قم می توانند از بیمه اجتماعی برخوردار شوند، تصریح 
کرد: در این صورت بیمه این افراد همانند ایرانیان شاغل داخل کشور و تابع قوانین عام تامین 
اجتماعی خواهد بود.موسوی در مورد موافقت نامه سازمان بین المللی کار میان 116 کشور 
که در خصوص حوادث ناشی از کار است، گفت: براساس این آیین نامه کشورهایی که به 
این موافقت نامه ملحق شده و عضو آن هستند کارگران بیگانه در آن کشور در مقابل حوادث 
بیمه هستند و نرخ حق بیمه آنان طبق آیین نامه مصوب هیأت وزیران است.وی افزود: 
همچنین موافقت نامه هایی میان کشورهای مختلفی منعقد شده است به طوریکه بر اساس 
آن اتباع بیگانه کارگری در هر کشوری از حمایت ها و بیمه تامین اجتماعی طبق موافقت نامه 
مذکور و قوانین کشور خودشان برخوردار خواهند شد.مدیرکل تامین اجتماعی استان قم 
اظهار کرد: کارفرمایان می توانند برای بیمه کارگران غیر ایرانی با در دست داشتن مدارکی 
مانند روادید، گذرنامه و مجوز اشتغال نیروهای خود به شعب تامین اجتماعی قم مراجعه 
کرده و با تکمیل فرم و پرسشنامه و همچنین پرداخت حق بیمه نسبت به بیمه تامین 
اجتماعی آنان اقدام کنند.وی از کارفرمایانی که اتباع بیگانه مشمول قانون تأمین اجتماعی 
را به کار می گمارند خواست با ارائه مدارک معتبر مانند روادید ورود با حق کار مشخص به 
همراه پروانه کار یا مجوز اشتغال معتبر صادره توسط اداره اتباع بیگانه حوزه محل  اشتغال، 
گذرنامه، فرم تکمیل شده پرسشنامه نام نویسی و لیست پرداخت حق بیمه، نسبت به ارسال 
و پرداخت حق بیمه آنان مطابق مقررات قانون تأمین اجتماعی اقدام کنند.موسوی اظهار 
کرد: اتباع خارجی که دارای پروانه کار یا کارت کار معتبر بوده و در کارگاه های مشمول 
قانون تامین اجتماعی شاغل باشند مشمول بیمه اجباری هستند.وی گفت: اگر کارفرمایان 
از امضاء و تایید پرسشنامه نامنویسی مشمولان خودداری کنند، اتباع خارجی می توانند با 
مراجعه به واحد بازرسی شعبه تامین اجتماعی مربوط درخواست بازرسی کنند.مدیرکل 
تامین اجتماعی قم تصریح کرد: اتباع خارجی که به صورت خویش فرما در یکی از مشاغل 
مشمول قانون تامین اجتماعی فعالیت داشته و دارای کارت کار یا پروانه کار معتبر باشند 
در صورت تمایل می توانند با احراز سایر شرایط مقرر در قانون از طریق انعقاد قرارداد بیمه 

صاحبان حِرَف و مشاغل آزاد نسبت به بیمه پردازی خود اقدام کنند.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم خبر داد:

شناسایی 236 واحد اقامتی غیرمجاز در قم
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم از شناسایی 236 واحد اقامتی 
غیرمجاز و صدور اخطاریه به این واحدها در استان خبر داد. عیسی رضایی با اشاره به اینکه 
واحدهای اقامتی غیرمجاز با بررسی و پیگیری کارشناسان این اداره کل و گزارش های مردمی 
شناسایی شده اند، گفت: در مرحله اول اخطاریه و تذکر برای جمع آوری واحدهای اقامتی 
غیرمجاز صادر کرده ایم و در صورت همکاری نکردن، با همکاری اداره کل اماکن نیروی 
انتظامی اقدام به پلمب این واحدها خواهیم کرد. وی افزود: واحدهای اقامتی مجاز و دارای 
استاندارد و ضوابط، تابلوهای نظارت اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
دارند، ضمن اینکه در قسمت پذیرش مسافر نیز مجوز فعالیت از این اداره کل باید موجود 
باشد، در غیر این صورت واحد اقامتی غیرمجاز محسوب می شوند. مدیرکل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری قم با اشاره به اینکه واحدهای اقامتی غیرمجاز بدون امنیت 
و بهداشت هستند، گفت: طی بازدید کارشناسان واحدهای اقامتی غیرمجاز بدون پروانه 
بهره برداری، استانداردهای لازم خدماتی و بهداشتی و ایمنی را رعایت نمی کنند، از این رو 
پاسخگوی نیاز زائران نیست. رضایی ادامه داد: شهروندان و زائران با احساس مسؤولیت در این 
خصوص و برای همکاری با این اداره کل در صورت مشاهده واحدهای اسکان غیرمجاز مسافر 
و ارائه انتقاد و پیشنهاد و گزارش درخصوص تاسیسات گردشگری با شماره 37603427 
برای رسیدگی کارشناسان در اسرع وقت با اداره کل میراث فرهنگی قم تماس حاصل کنند. 
وی با اشاره به اینکه تعداد واحدهای اقامتی در این استان باید توسعه پیدا کند، گفت: در 
صورتیکه واحدهای اقامتی مجاز افزایش پیدا نکند، شاهد فعالیت واحدهای غیرمجاز خواهیم 
شد، بنا بر این میراث فرهنگی قم با هدف تشویق سرمایه گذاران بخش خصوصی برای افزایش 
ارائه خدمات اقامتی، گردشگری و رفاهی به زائران فعالیت می کند، از این رو نیازمند همکاری 

و سیاست های تشویقی توسط نهادهای مربوطه در این حوزه هستیم.

 وجود پربرکت امام حسین)ع( حیاتی دوباره به دین 
اسلام بخشید،  امام بزرگواری که تجلی بخش نور یقین 
شد و با نهضت الهی خویش، تحولی گسترده در نگرش 
مسلمانان پدید آورد و اینگونه در راه ماندگاری مکتب 

خاندان نبی)ص( نقشی مهم و تاثیرگذار ایفا کرد. 
»هیچ فرشته  اي در آسمان ها و زمین نیست مگر 
این که مي خواهد خداوند متعال به او رخصت دهد تا 
به زیارت امام حسین)ع( مشرف شود، چنین است که 
همواره فوجي از فرشتگان به کربلا فرود آیند و فوجي 
دیگر عروج کنند و از آنجا اوج گیرند.« این سخنان 
برگزیده امام صادق)ع( درباره سومین پیشوای شیعیان 
جهان امام حسین)ع( است که در سوم شعبان سال 
چهارم هجری در مدینه دیده به جهان گشود و در 
سال های بعد با قیامی سرنوشت ساز، آموزگار آزادگی 
و شجاعت نام گرفت و این گونه به جامعه اسلامی 
حیاتی تازه بخشید. امام حسین)ع( دارای لقب هایی 
همچون »سیدالشهدا، الشهید السعید، الامام الثالث، 
رشید، طیّب، وفیّ، مبارك، سبط، تابع لمرضاه الله و 
الدلیل علی ذات الله« است و کنیه ایشان »ابوعلی« به 

شمار می رود.
پرمهر  وجود  از  کودکی  دوره  در  شهیدان  سرور 
حضرت محمد)ص( کسب فیض کرد و پس از رحلت 
رسول اکرم)ص( و حضرت فاطمه)س( به مدت 30 
سال از سرچشمه دانش بی پایان پدر بزرگوار خویش، 
حضرت علی)ع( بهره مند شد. ایشان در تمامی دوران 
سخت امامت نخستین پیشوای شیعیان، یار و یاور پدر 
بود و پس از شهادت آن امام بزرگوار، به مدت 10 سال 
در کنار امام حسن)ع( در راه پیشبرد اهداف اسلامی گام 

های مهمی برداشت.
هنگامی که امام حسن مجتبی)ع( به شهادت رسید، 
اراده پروردگار بر این امر قرار گرفت تا امام حسین)ع( 
رهبر و پیشوای مسلمانان باشد، بنابراین این رسالت 
سنگین را امام)ع( برای هدایت مردم و اجرای عدالت 
راستین به مدت 11 سال برعهده گرفت. روزگار امامت 
ایشان همزمان با حکومت بنی امیه بود، خاندانی که به 
منظور ویران ساختن پایه های جامعه اسلامی از هیچ 
تلاشی فروگذاری نمی کردند و با حاکمانی چون معاویه 
و یزید سبب انحراف از اصول و موازین اسلام می شدند.

هنگامی که یزید بن معاویه به خلافت رسید، در 
نخستین اقدام، خود را امیرمومنان دانست و برای محکم 
کردن پایه های سلطنت خویش با فرستادن پیام به 
تمامی سرزمین های اسلامی، آنان را به بیعت با خویش 
فراخواند و علاوه بر آن خواهان بیعت امام حسین)ع( 
با خود شد، اما ایشان حاضر به بیعت با یزید نشد و 

مخالفت خویش را اعلام کرد.
سرور و سالار شهیدان در این زمان از طرف مردم 
کوفه به این شهر دعوت شد و امام)ع( تصمیم گرفت 
تا مسلم بن عقیل را به عنوان نماینده خود به منظور 
بررسی شرایط به آن دیار بفرستد. ایشان پس از شنیدن 
خبر استقبال مردم کوفه از نماینده خویش؛ به همراه 
خانواده و یاران به طرف این شهر حرکت کرد و در میانه 
راه در صحرای کربلا ساکن شد اما در این هنگامه یزید 
دستور داد تا عبیدالله بن زیاد از نزدیکان وی راهی کوفه 
و مانع بیعت مردم با مسلم بن عقیل شود. او توانست 
با تهدید مردم، از انجام دادن این امر جلوگیری کند و 
نماینده امام)ع( را به شهادت برساند، سپس به بهانه 
گرفتن بیعت از سومین امام شیعیان لشگرکشی بزرگی 

را به طرف کربلا انجام دهد.
هنگامی که عبیدالله بن زیاد به همراه لشگریان خود 
به کربلا رسید، در نخستین اقدام، امام)ع( و یاران ایشان 
را محاصره کرد تا بتواند از آن بزرگوار بیعت بگیرد اما 
امام حسین)ع( چنین عملی را انجام نداد و تلاش کرد 
تا برای حفظ ارزش های اسلامی و نهادینه کردن آن در 
میان مسلمانان، قیام تاریخی و حماسی خویش را آغاز 
کند و به نبرد با دشمنان اسلام بپردازد، در این مسیر 

ایشان با یاری تمامی پیروان خود به پیکار با ستمگران 
زمانه پرداخت و سرانجام در راه دفاع از ارزش های 
اسلام در دهمین روز از ماه محرم به شهادت رسید 
و به دیار حق شتافت. به گزارش ایرنا ،ابعاد گوناگون 
واقعه عاشورا آن چنان مهم و ارزشمند به شمار می 
رود که اکنون پس از گذشت سده های طولانی از 
وقوع آن، این رخداد همچنان زنده و پویا است و به 
عنوان الگوی کامل پاسداری از ارزش های اسلامی در 
میان مسلمان گرامی داشته می شود و آن را سرلوحه 
زندگی خویش قرار می دهند، به ویژه رزمندگان ایران 
اسلامی که با پیروی از سیدالشهداء)ع( در طول تاریخ 
انقلاب و پس از آن در هشت سال جنگ تحمیلی به 
مبارزه با ظلم و ستم و دفاع از مام وطن پرداختند و 
همین روحیه شهادت طلبی، انسجام درونی و خلاقیت 
نظامی رزمندگان اسلام در صحنه های نبرد سبب شد 
تا امام خمینی)ره( معمار بزرگ انقلاب در پیامی هفتم 
تیر 1358 خورشیدی همزمان با سالروز میلاد امام 
حسین)ع( را به پاس قدردانی از پاسداران این مرز و 

بوم، روز »پاسدار« نامگذاری کنند.
 »محمد تقی مبشری« رئیس پژوهشکده مطالعات 
معارف اسلام و استاد دانشگاه امیر کبیر به مناسبت 
ایرنا،  با  امام حسین)ع( در گفت وگو  سالروز میلاد 
گفت: این منادی راه حق در خانواده ای تعلیم و تربیت 
یافت که با برترین صفت های انسانی آشنا بودند و از 
برگزیدگان درگاه الهی به شمار می رفتند، ایشان در 
چنین محیطی از ویژگی هایی همچون عزت، آزادگی، 
ایستادگی در برابر ظلم، مهربانی و بردباری برخوردار شد 
و درس همراهی و مدارا کردن با دیگران را به خوبی 
فراگرفت، این امام همام همواره می کوشید تا با رفتار 
مناسب خویش دشمنان اسلام را به طرف این دین 
آسمانی هدایت کند و مردم روزگار خویش را در برابر 
شبهه هایی که ایجاد می شد، محافظت کند.رئیس 
درباره چگونگی  اسلام  معارف  مطالعات  پژوهشکده 
ارتباط حضرت محمد)ص( و امام حسین)ع( اظهار 
کرد: سیدالشهدا)ع(، شش سال دوره کودکی خویش 
را در کنار پیامبر اکرم)ص( سپری کرد و در این برهه 
آخرین فرستاده حق، بارها بر علاقه خود نسبت به 
فرزندان حضرت فاطمه)س( تاکید می کردند و روایت 
های گوناگونی در این باره وجود دارد، بر پایه یکی از آنها 
هنگامی که آن حضرت به سجده می رفتند به دلیل 
حضور فرزندان حضرت زهرا)س( بر روی دوش ایشان، 

سجده خویش را طولانی می کردند.استاد دانشگاه 
امیرکبیر با اشاره به دلایل محبوبیت این امام همام نزد 
پیروان دیگر دین های الهی، بیان داشت: خلوص نیت 
امام سوم شیعیان)ع( باعث گرایش قلبی انسان های با 
خدا به طرف ایشان می شود. افرادی که از نظرفطری 
پاك هستند و به اخلاق گرایش دارند، هنگامی که 
قیام امام حسین)ع( را برای احیای اخلاق می بینند 
به ایشان علاقه مند می شوند. از طرف دیگر پروردگار 
در کاری که برای رضای او انجام شود، برکت قرار می 
دهد، همچون آن که در آیه 96 سوره مریم می فرماید: 
»کسانی که ایمان آورده و کارهای شایسته انجام دهند، 
خداوند رحمان برای آنان در دل های مردم محبت قرار 

می دهد«.
وی فضای سیاسی زمان امامت آن امام بزرگوار را 
بسیار دشوار عنوان کرد و افزود: دوره امامت ایشان را 
می توان به دو زمان خلافت معاویه و دوره پس از مرگ 
این خلیفه اموی تقسیم کرد. امام حسین)ع( امر امامت 
را در هنگامه ای بسیار دشوار به عهده گرفت، زیرا در این 
زمان از طرف دشمن نفاق)دورویی( شدیدی در جامعه 
وجود داشت و معاویه توانسته بود با فریب کاری و کمك 
عمروعاص خلافت را به دست بگیرد و پس از امامت 
امام حسن)ع( نیز با فریب های فراوان خود را همچنان 
حاکم جامعه اسلامی معرفی کند، همچنین پس از 
شهادت دومین امام شیعیان، امام حسین)ع( نیز با 
جریانی منافق گونه که خود را پیرو حضرت محمد)ص( 
و مجری احکام اسلام می دانستند، رو به رو شد، آنها در 
واقع افرادی بودند که هیچ اعتقاد و باور درونی به اسلام 
و فرمان های این دین آسمانی نداشتند و این موضوع 
رهبری آنان را با مشکل مواجه می ساخت، ابا عبدالله 
حسین)ع( در مسیر آگاهی بخشی مردم تلاش های 
فراوانی انجام داد و کوشید تا در این دوره 10 ساله هیچ 

گونه درگیری با معاویه به وقوع نپیوندد. 
مبشری در ادامه یادآور شد: پس از مرگ معاویه 
امام  شرایط،  تغییر  دلیل  به  یزید  حکومت  آغاز  و 
بزرگ،  نهضتی  دادن  انجام  به  تصمیم  حسین)ع( 
گسترده و تاثیر گذار گرفت. ایشان نخست برای سفر 
حج به مکه رفت اما با علم الهی خویش دریافت که 
این شهر امن نیست و دشمنان اسلام تلاش دارند تا 
آن امام را به شهادت برسانند و از طرفی مدینه نیز به 
دلیل دستور حاکم وقت مبنی بر بیعت یا شهادت امام 
حسین)ع( امنیت نداشت و امام)ع( این نوع شهادت را 

تاثیرگذار نمی دانست، بنابراین بر پایه دعوت مردم کوفه 
تصمیم گرفت تا به آن دیار سفر کند. و این امر نشان 
دهنده وجود ارتباطی عمیق و عاطفی با آنان بود و این 
سبب پیروی از آخرین فرستاده پروردگار می شد، در 
روایتی آمده است، امام حسین)ع( به محمد بن حنفیه 
از یاران خویش می فرماید: »من از روي خود خواهي 
و خوشگذراني و یا براي فساد و ستمگري قیام نکردم، 
من تنها براي اصلاح در امت جدم از وطن خارج شدم«. 
رئیس سازمان پژوهشکده مطالعات معارف اسلام 
درباره شخصیت امام حسین)ع( اظهار داشت: ظلم 
ستیزی از برجسته ترین ویژگی سومین امام شیعیان)ع( 
به شمار می رود، ایشان شهادت را به جای زندگی زیر 
پرچم ظلم و ستم برگزید و به مبارزه با دشمنان اسلام 
پرداخت، جهادی بزرگ که تا کنون زمینه ساز نهضت 
های فراوانی شده است. پیروی از این حافظ دین در 
مسیر ایستادگی در برابر ظلم نه تنها در میان شیعیان 
بلکه نزد پیروان دین های الهی دیگر نیز مشاهده می 
شود، چنانچه »ماهاتما گاندی« رهبر معنوی هند در 
حرکت جاودانه خود به امام حسین)ع( اقتدا و همچون 
ایستادگی  به هدف خویش  راه دستیابی  ایشان در 
کرد، همچنین باید گفت نهضت انقلابی مردم ایران به 
رهبری امام خمینی)ره( نیز الگو گرفته از قیام تاریخی 

امام سوم شیعیان است.
استاد دانشگاه امیرکبیر با بیان هدف های قیام سرور 
شهیدان و چرایی انتخاب راه مبارزه جهادی، تصریح 
کرد: اگر امام حسین)ع( قیام نمی کرد، اینگونه برداشت 
می شد که ایشان به بدعت هایی که در جامعه آن روز 
ظاهر شده بود، مهر تایید زده است. مبارزه با انحراف ها 
و بدعت ها همراه با ظلم ستیزی از گسترده ترین دلیل 
های قیام اباعبدالله حسین)ع( به شمار می رود.وی 
خلوص نیت، انگیزه الهی و مظلومیت امام حسین)ع( 
و یارانش را دلیل ماندگاری قیام عاشورا عنوان کرد 
و گفت: شاید بتوان نبردهایی را مثال زد که در آن 
تعداد بیشماری از مردم کشته یا به شهادت رسیدند 
اما مظلومیت امام حسین)ع( در این جنگ و شهادت 
کوچکترین فرزند ایشان در چنین شرایطی در رویدادی 
به غیر از واقعه کربلا وجود ندارد. به طور کلی می توان 
گفت، جهاد در راه خدا رمز ماندگاری این نهضت است. 
همانطور که امام خمینی)ره( در ابتدای نهضت انقلابی 
خود اعلام می کنند که اگر قیامی در راه خدا باشد 
به طور قطع به نتیجه می رسد. اگر واقعه ای به نام 

کربلا وجود نداشت از اسلام چیزی به جزء نام باقی 
نمی ماند و نابسامانی ها فراوانی در اسلام شکل می 
گرفت و انحراف ها و بدعت هایی که به وسیله بنی امیه 
وارد دین شده بود، اکنون جزء جدایی ناپذیر از دین 

محسوب می شد.
مبشری با اشاره به جمله »اگر دین ندارید لااقل 
آزادمرد باشید« از فرموده های امام حسین)ع( خاطر 
نشان کرد: خداوند بر پایه فطرت انسانی، بشر را به گونه 
ای آفرید که گرایش به اخلاق در سرشت او وجود 
دارد. پیامبر اسلام)ص( می فرمایند: »به راستي که من 
براي به کمال رساندن مکارم اخلاق مبعوث شده ام«. 
حضرت محمد)ص( به دلیل وجود اخلاق در سرشت 
انسان از پایه گذاری اخلاق سخن نمی گویند و تنها از 
به کمال رساندن آن یاد می کنند. پیام امام حسین)ع( 
نیز به این معنی است که در سرشت درونی انسان ها 
گرایش به آزادگی وجود دارد و اگر شخصی آزاده باشد 
و حتی مسلمان نیز نباشد در برابر همنوعان خویش 

ظلمی انجام نخواهد داد. 
این پژوهشگر امور دینی با تاکید بر لزوم الگوپذیری از 
مبارزه و رفتار امام حسین)ع( تصریح کرد: دانشمندان 
زیادی از جمله ابن خلدون جامعه شناس و تاریخ نگار 
گفته اند، تاریخ همواره در حال تکرار است. با نگاهی 
به اتفاق ها و حادثه های زمانه می توان دریافت که 
در حقیقت تاریخ تکرار می شود و تنها شخصیت های 
رخداد ها، تغییر می کنند، پس بشر باید با توجه به 
سرنوشت گذشتگان خویش، به زندگی بپردازد و درك 
کند که هیچ گاه در برابر ظلم تسلیم نشود و در مقابل 
فشارهایی که از طرف نظام های سلطه گر وارد می 
شود، مقاومت کند. زمانی که آنها چنین رفتاری را انجام 
می دهند، ضرورت دارد که برای رویارویی با ظالمان 
اهداف واقعه عاشورا مورد بازخوانی قرار گیرد و آرمان 
های امام حسین)ع( سرمشق زندگی انسان ها در زمان 

کنونی شود.
رئیس پژوهشکده مطالعات معارف اسلام در زمینه 
دلیل نامگذاری سالروز میلاد امام حسین)ع( به عنوان 
روز پاسدار، بیان داشت: در حقیقت امام حسین)ع( از 
اسلام ناب محمدی)ص( پاسداری کرد. اگر این حرکت 
نبود دین به صورت کامل نابود می شد. این امام همام با 
نهضت خویش حیاتی دوباره به جامعه اسلامی بخشید 
و تحولی گسترده در ذهن های مسلمانان پدید آورد. 
در سال های نخست انقلاب نیز که مشکلات زیادی 
به وسیله گروهك های منافق و دشمنان نظام جمهوری 
اسلامی ایران در جامعه اسلامی شکل گرفته بود، مردم 
انقلابی ایران با گذشتن از جان خود برای دفاع از دین و 
میهن در جبهه های نبرد و در داخل کشور با دشمنان 
و منافقان به نبرد پرداختند و با پیروی از ابا عبدالله 
حسین)ع( از انقلاب اسلامی خود پاسداری کردند، 
بنابراین آنان نیز پاسدار انقلاب محسوب می شوند 
و بر این پایه سالروز میلاد امام حسین)ع( به منظور 
بزرگداشت پاسداشت تلاش خستگی ناپذیر رزمندگان، 
»روز پاسدار« نامیده شد.  استاد دانشگاه امیرکبیر در 
پایان گفت: اکنون با وجود گذشت فاصله زمانی فراوان 
از واقعه عاشورا هنوز مبارزه با ظلم و جور زمانه پایان 
نیافته است و در این میان می توان از تلاش مدافعان 
حرم از دین و اسلام یاد کرد و آن را در ارتباط با حدیث 
این  دانست،  کربلا«  ارض  و کل  عاشورا  الیوم  »کل 
حدیث بیانگر این موضوع است که در هر زمان و مکانی 
انسان های ظالم وجود دارند. بنابراین در هیچ موقعیتی 
نباید در برابر ظلم کوتاه آمد و بر این پایه مدافعان 
حرم با الگو قرار دادن این حدیث برای مبارزه با ستم 
از سراسر جهان اسلام به یاری مردم مظلوم و گرفتار 
سوریه و عراق می شتابند تا از دین و برادران مسلمان 
خویش حمایت کنند و از طرفی به مبارزه با گروهك 
های تروریستی همچون داعش که در تلاش هستند تا 

اسلام را دینی خشن جلوه دهند، مبارزه کنند.

به مناسبت سالروز میلاد سومین پیشوای شیعیان؛ 

امام حسین)ع(، سردار کربلا و تجلی بخش نور یقین
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بازداشت قاتل دانش آموز در رباط کریم
جانشین فرمانده انتظامی رباط کریم اظهار کرد: صبح دوشنبه با تلاش نیروهای انتظامی، 

قاتل این دانش آموز دستگیر و به پلیس آگاهی منتقل شد. 
سرهنگ علی سلیمانی درباره جزییات عملیات دستگیری متهم گفت: در حال پیگیری 
هستیم تا به علل و انگیزه قتل این دانش آموز دبیرستانی پی ببریم. شایان ذکر است »م 
م«، دانش آموز 18 ساله ای بود که در رشته تأسیسات در هنرستان نورالهی شهرک داودیه 
رباط کریم )تپه( تحصیل می کرد که پس از بازگشت از مدرسه توسط جوانی از ناحیه 
کتف صدمه می بیند و ساعاتی بعد در بیمارستان حضرت فاطمه زهرا)س( از دنیا رفت.
این قتل در کنار یکی از خیابان های منتهی به مدرسه حدود ساعت 14 یکشنبه رخ داد.

به گفته یکی از هم کلاسی های مهدی، وی اهل دعوا و جنگ و جدل نبوده و نمی تواند 
این موضوع بر اثر دعوای دانش آموز با فرد مقابل باشد.پس از انتقال مهدی به بیمارستان 
فاطمه زهرا )س(، والدین او در بیمارستان حاضر شدند که پس از دقایقی بعد از انتقال وی 

به اورژانس، این محصل از دنیا رفت.

فرزند پدر کش در همدان دستگیر شد 
رئیس پلیس آگاهی استان همدان گفت: فردی که اقدام به قتل پدر خود در یکی از 

روستاهای شهر همدان کرده بود، دستگیر شد. 
سرهنگ رضا زارعی در گفت و گو با ایرنا افزود: بر اثر اختلاف خانوادگی یکی از اعضای 
خانواده با استفاده از سلاح گرم پدر خود را هدف گلوله قرار می دهد.وی اضافه کرد: با 
اطلاع رسانی و حضور کارآگاهان، این موضوع توسط بازپرس ویژه قتل بررسی و منجر به 

دستگیری قاتل شد.
وی بیان کرد: همچنین فردی در مسیر گنجنامه - تویسرکان با استفاده از سلاح گرم 
قصد متوقف کردن یك خودرو و سرقت از وی را داشت.رئیس پلیس آگاهی استان همدان 
اظهار کرد: فرد مسلح به سمت راننده شلیك کرده که راننده با وجود زخمی شدن به مسیر 

خود ادامه می دهد.
سرهنگ زارعی اضافه کرد: با اطلاع رسانی به موقع به مرکز فوریت های پلیسی 110و 
حضور بهنگام عوامل پلیس در محل، سارق مسلح دستگیر می شود.وی از شهروندان 
خواست در صورت مواجهه با موارد مشکوك موضوع را به مرکز فوریت های پلیسی 110 

اطلاع رسانی کنند.

رئیس پلیس فتای استان همدان :

مزاحم تلگرامی در همدان دستگیر شد 
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات انتظامی استان همدان از شناسایی و 
دستگیری فردی که از طریق تلگرام برای شهروند همدانی مزاحمت ایجاد کرده بود،خبر 
داد. سرهنگ اکبر امینی افزود: با مراجعه شهروند همدانی و در دست داشتن مرجوعه ای 
قضایی مبنی بر ایجاد مزاحمت و سلب آسایش، موضوع ضمن تشکیل پرونده در دستور کار 

کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.
این مقام انتظامی تصریح کرد: شاکی اظهار داشت بنده برای مسائل کاری در نمایشگاه 
شماره تلفن خود را به مراجعه کنندگان می دادم که پس از مدتی فردی ناشناس در پیام 
رسان تلگرام مزاحمم شد.امینی گفت: طی تحقیقات بعمل آمده مشخص شد فردی با 
ساختن اکانت با شماره ای ناشناس مزاحم شاکی پرونده می شود و با اصرار نامبرده مبنی 
بر اتمام این مزاحمت ها بازهم به این کارهای خود ادامه می داده و موجبات سلب آسایش 
خانواده وی را فراهم کرده است.وی افزود: کارشناسان پلیس فتا با استفاده از اقدامات فنی 
و شگردهای خاص پلیسی متهم را شناسایی، دستگیر و تمامی دستگاه های دیجیتال وی 

را جمع آوری کردند.
امینی ادامه داد: متهم در رویارویی با ادله و مستندات انکار ناپذیر رایانه ای و تطبیق آن 
با محتویات گوشی تلفن همراه ضبط شده صراحتا به بزه انتسابی اقرار و برای سیر مراحل 

قضایی به همراه پرونده به دادسرا اعزام شد.

دکترای آی تی که با جعل ماهرانه تراول چک های 50 هزار تومانی ثروت بادآورده به جیب 
می زد در اقدام پیشگیرانه پلیس آگاهی شناسایی و دستگیر شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، دهم اردیبهشت ماه امسال در پی گزارشی در خصوص تلاش برای 
فروش تراول چک های جعلی توسط جوان 24 ساله ای به نام مجید در محدوده میدان ونک، 
مأموران تیم تجسس کلانتری 103 گاندی در محدوده میدان ونک حاضر شده و بلافاصله 
با شناسایی مجید اقدام به دستگیری وی کردند و در بازرسی اولیه از موتورسیکلت آپاچی 
همراه مجید نیز موفق به کشف اسکناس های 50 هزار تومانی جعلی شدند. با تشکیل پرونده 
مقدماتی با موضوع جعل و به دستور دادیار شعبه دوم دادسرای ناحیه 36 تهران، پرونده برای 

رسیدگی در اختیار پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران قرار گرفت.
مجید در بازجویی ها به تلاش برای فروش تراول چک های جعلی  اعتراف و عنوان داشت: 
قصد داشتم تا 80 برگ تراول چک 50 هزار تومانی مجعول را به مبلغ 150 هزار تومان بفروشم 
که دستگیر شدم ". مجید در ادامه اظهاراتش مدعی شد: "تراول چک ها را در داخل ایستگاه 
مترو از شخصی به نام میثم گرفته بودم و هیچگونه آدرس و نشانی مشخصی از میثم ندارم".

در حالیکه مجید در اظهارات اولیه ، شخصی  به نام میثم را به کارآگاهان معرفی و مدعی 
شده بود که هیچگونه آدرس و نشانی مشخصی از وی در اختیار ندارد اما در ادامه تحقیقات به 
ناچار لب به اعتراف گشود و با اعتراف به دروغ هایش عنوان داشت: تراول چک های جعلی را 

از شخصی به نام »غلامرضا« 33 ساله تحویل گرفتم.
با شناسایی مخفیگاه غلامرضا در خیابان مجیدیه شمالی، کارآگاهان با دستور قضایی به 
این محل مراجعه و با دستگیری غلامرضا در بازرسی از این محل موفق به کشف دهها برگ 
تراول چک مجعول، مهرهای جعلی متعلق به مراکز تحصیلات تکمیلی، دهها برگ گواهینامه 
مجعول پایان تحصیلات دوره متوسطه، دهها برگ گواهینامه مجعول پایان دوره پیش 
دانشگاهی، یک دستگاه کپی تمام رنگی مورد استفاده در چاپ مدارک جعل شده و.... شدند.

با دستگیری و انتقال غلامرضا به پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران و بررسی سوابق وی 
مشخص شد که وی از مجرمین سابقه داری است که پیش از این نیز به اتهام صدور دهها 
مدرک تحصیلی مجعول دستگیر و به 8 سال زندان محکوم شده که با تأمین قرار وثیقه از 
زندان خارج شده است. متهم در خصوص سابقه ی خود در خصوص جعل مدارک تحصیلی، 
با اشاره به داشتن مدرک معادل دکتری در رشته IT عنوان داشت که در آن پرونده ده ها برگ 
مدرک جعلی مربوط به پایان دوران متوسطه )اخذ دیپلم( را به دهها نفر فروخته که دستگیر 
و روانه زندان شده است. سرهنگ کارآگاه محمد نادربیگی، رئیس پایگاه سوم پلیس آگاهی 
تهران با اعلام این خبر به خبرنگار مهر  گفت: خوشبختانه با اقدامات پلیسی به عمل آمده 
در این پرونده تمامی تراول چک های جعلی آماده شده برای توزیع، قبل از هرگونه اقدام 

متهمین کشف و توقیف شد.

فردی که با جلب اعتماد زنان جوان در فضای مجازی 
و به بهانه خواستگاری از آنها ، اقدام به اخاذی می کرد با 
تلاش ماموران پلیس فتای شهرستان ساوجبلاغ شناسایی 

و دستگیر شد .
 سرهنگ احمد جبار پور فرمانده انتظامی شهرستان 
ساوجبلاغ گفت: در پی آشنایی زن جوانی با مردی در 
فضای مجازی که خود را تحصیل کرده دانشگاه و مهندس 
معرفی کرده بود ، این امر باعث جلب اعتماد آن زن شده 
و کم کم این آشنایی به ملاقات های حضوری بین آنها 
تبدیل شد .وی در گفت و گو با پایگاه خبری پلیس، افزود 
: پس از چندین جلسه ملاقات حضوری ، زن به پیشنهاد 

خواستگاری مرد جواب مثبت می دهد اما پس از مدتی 
متوجه می شود که خواستگارش متاهل است و از سوی او 

فریب خورده است .
این مقام انتظامی اظهار داشت : شرایط خواستگار موجب 
قطع ارتباط آن دو می شود اما پس از مدتی آن مرد با ارسال 
پیامك تهدید آمیز به زن اعلام می کند که اگر به خواسته 
های او عمل نکند تصاویر خصوصی او را در فضای مجازی 

منتشر خواهد کرد .
سرهنگ جبارپور ادامه داد: پس ازارائه شکایت از طرف 
آن زن، ماموران پلیس فتای شهرستان ساوجبلاغ وارد عمل 
شده و با بکارگیری روش های علمی و شگردهای پلیسی 

متهم را شناسایی و دستگیر کردند.
وی افزود: متهم پس از انتقال به پلیس فتا در بازجویی 
طریق  از  زنان  اغفال  بر  مبنی  خود  جرم  به  ماموران 
فضای مجازی اعتراف کرد . فرمانده انتظامی شهرستان 
غیر  محیطی  مجازی  فضای  اینکه  بیان  با  ساوجبلاغ 
واقعی است و افرادی که از نظر شخصیتی مشکل دارند 
اقدام به نشان دادن تصویر غیر واقعی ازخود کرده و با 
ارائه شخصیتی چند گانه مشکلات فراوانی را برای خود و 
دیگران ایجاد می کنند از کاربران این فضا خواست تا به 
هیچ عنوان به ظاهر دلفریب و غیر واقعی آن اعتماد نکنند 

تا دچار مشکل نشوند. 

روز  بختیاری  و  محال  چهار  در  کوهرنگی  نوزاد  یك 
دوشنبه در آمبولانس چشم به جهان گشود . 

مسئول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث وفوریت 
های پزشکی چهارمحال وبختیاری گفت: نوزاد مادر باردار 
22ساله از اهالی روستای موری حوالی گردنه تاراز، به 
کمك تکنسین های فوریت های پزشکی استان پیش از 

رسیدن به مرکز درمانی به دنیا آمد.
ایرنا  با  ابراهیمی ،روز دوشنبه در گفت وگو  محسن 
افزود:در تماس تلفنی با مرکز پیام اورژانس 115شهرستان 

کوهرنگ، خانواده یك مادر باردار درخواست فوریت های 
پزشکی کردند، که دو تکنسین فوریتهای پزشکی پایگاه 

چمن گلی همراه به محل اعزام شدند.
وی گفت: تکنسین های فوریت های پزشکی پس از 
انجام اقدامات حمایتی، درحین انتقال مادر باردار به مرکز 
درمانی متوجه رسیدن زمان تولد نوزاد شدند و با انجام 
اقدامات و مراقبت های اورژانسی ،فرزند نخست این مادر 

باردار را به سلامت به دنیا آوردند.
ابراهیمی اظهار داشت: پس تولد نوزاد ، مادر و نوزاد به 

مرکز درمانی چمن گلی منتقل شدند.
به گزارش ایرنا،تاکنون چندین مورد از تولد نوزادان در 
مسیر انتقال به بیمارستان در چهارمحال و بختیاری رخ 
داده است. شهرستان کوهرنگ در 90 کیلومتری مرکز 
این  از ساکنان  بخشی  و  است  بختیاری  و  چهارمحال 
منطقه را عشایر کوچرو تشکیل می دهند و بخشی از 
روستاهای این شهرستان سخت گذر است.در این باره آمار 
دقیقی در دست نیست اما در چند ماهه اخیر سه نوزاد 
پیش از رسیدن مادرانشان به بیمارستان، به دنیا آمده اند.

جزئیات انهدام باندجعل

 اعتراف دکترای آی تی به جعل تراول ۵0تومانی 

فرمانده انتظامی شهرستان ساوجبلاغ :

دستگیری فردی که  به بهانه خواستگاری اخاذی می کرد

تولد نوزاد کوهرنگی در آمبولانس 
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نامحــرمانه

را  دهم  مجلس  سازندگی،  کارگزاران  سخنگوی حزب 
متشکل از دو فراکسیون یا دو قطب دانست و درباره ریاست 
از  نیز گفت: آقایان لاریجانی و عارف می توانند قبل  آن 

رسیدن به نقطه رقابت، با یکدیگر توافق کنند.
به گزارش ایرنا، کمتر از یك ماه به آغاز مجلس دهم باقی 
مانده است. اگرچه مجلس دهم پیش از فعالیت رسمی، پر 
نشاط نشان داده است و فعالان سیاسی با تجربه از بازی 
فراکسیونی در مجلس می گویند اما ترکیب هیات رئیسه 
مجلس آینده، موضوع گمانه زنی های فعالان سیاسی است. 
حسین مرعشی عضو شورای مرکزی و سخنگوی حزب 
وزن کشی  به  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  سازندگی  کارگزاران 
سیاسی در مجلس اشاره می کند و با پرداختن به تجربه 
مجلس نهم، فارغ از بحث های جناحی به نمایندگان مجلس 
دهم توصیه می کند در مسائل کشور رویکرد ملی داشته 
باشند. سخنگوی حزب کارگزاران می گوید: در مجلس نهم 
متاسفانه برخی رویکردها بر اساس منافع ملی نبود و برخی 
نمایندگان منافع شخصی و جناحی را در طرح بحث ها لحاظ 
می کردند که امیدواریم مجلس دهم شاهد این قبیل جهت 
گیری ها نباشد و منافع ملی را بر منافع شخصی و گروهی 

ترجیح دهد. 
مشروح گفت و گو با حسین مرعشی سخنگوی حزب 

کارگزاران سازندگی در ذیل آمده است:

* کمتر از یك ماه به آغاز مجلس دهم باقی مانده است. با 
توجه به حضور اصلاح طلبان، رهروان ولایت و اصولگرایان به 
نظر شما چند فراکسیون در مجلس شورای اسلامی تشکیل 

می شود؟
 مسلما فراکسیون اصولگرایان و فراکسیون امید؛ دو فراکسیون 
اصلی مجلس دهم خواهند بود. اینکه کدامیك از فراکسیون ها در 
اکثریت یا در اقلیت قرار دارند، این مسئله بستگی به میزان جذب 
نیروهای مستقل دارد. در روزهای گذشته افراد شاخص هر فراکسیون 
تلاش های خود را برای جذب منتخبان مستقل شدت بخشیده اند. 
امروز هیچ کدام از دو فراکسیونی که من نام بردم، اکثریت قاطع 
مجلس دهم را در اختیار نگرفته اند. تا آنجا که من خبر دارم فراکسیون 
امید تا این لحظه حدود 35 نفر بیشتر از فراکسیون اصولگرایان عضو 
دارد. در حال حاضر برتری عددی با اصلاح طلبان است اما باید ببینیم 
نیروهای مستقلی که وارد مجلس شده اند به کدامیك از دو فراکسیون 

اصلی مجلس گرایش پیدا خواهند کرد.

*برخی فعالان سیاسی صحبت از فراکسیون مستقلین 
می کنند. آیا تصمیمی در مورد تشکیل فراکسیون مستقلین 

گرفته شده است؟
تا امروز هیچ کسی تصمیمی در مورد ایجاد فراکسیون مستقلین 

در مجلس نگرفته است. تا آنجا که من خبر دارم تا کنون هیچ کدام 
از منتخبان تصمیم خود را برای راه اندازی چنین فراکسیونی اعلام 
نکرده است. اصلاح طلبان و اعضای فراکسیون امید و در مقابل، 
اصولگرایان در حال رایزنی با منتخبان مستقل مجلس دهم هستند. 
دیر یا زود و با تشکیل مجلس دهم؛ نمایندگان مستقل به سمت یکی 
از فراکسیون ها گرایش پیدا می کنند. برنده نهایی وزن کشی سیاسی 
در مجلس کسی است که بتواند مستقل ها را جذب کند. من ترکیب 
مجلس آینده را دو فراکسیونی یا دو قطبی می بینم. فراکسیون امید 
که متشکل از اصلاح طلبان، اعتدالگرایان و حامیان دولت است تا 
امروز بیشترین تعداد نماینده را در خود جای داده است. هر چند تا 
آغاز فعالیت مجلس دهم فراکسیونی می تواند مدعی اکثریت شود که 

مستقل های مجلس را جذب کند.

*آقای مطهری چندی پیش در مورد تلاش برای تشکیل 
فراکسیون »صدای ملت« صحبت کرده بود. آیا راه اندازی این 
فراکسیون، موضوع دو قطبی بودن مجلس دهم را که شما 

گفتید زیر سوال نمی برد؟
البته من آنچه در مورد تشکیل فراکسیون صدای ملت شنیده 
ام در حد اظهار نظر است و تحرك خاصی را برای راه اندازی این 
فراکسیون ندیدم و چندان اطلاعی ندارم اما توصیه می کنم ترکیب 
این دو فراکسیون یعنی فراکسیون امید که متشکل از اصلاح 
طلبان، حامیان دولت و اعتدالگرایان و فراکسیون اصولگرایان را بر 
هم نزنیم. نمایندگان می توانند در ذیل همین فراکسیون های 

اصلی کارگروه های متعددی تشکیل دهند که گرایش های خاصی 
را نمایندگی کند.

*برخی فعلان سیاسی معتقدند امری که باعث می شود 
فراکسیون امید که متشکل از گروه های مختلف است، دچار 
چند دستگی شود، رقابت بر سر ریاست مجلس است. برنده 
انتخاب هیات رئیسه و ریاست مجلس به نظر شما چه کسی 

خواهد بود؟ شما چه رویکردی را توصیه می کنید؟
اگر بنای آقای لاریجانی و آقای عارف بر رقابت باشد باید منتظر 
رقابت نهایی این دونفر در مجلس باشیم. البته راهکار دیگری هم 
وجود دارد؛ آقایان لاریجانی و عارف می توانند قبل از رسیدن به 
نقطه رقابت، با یکدیگر توافق کنند. به هر حال تلاش هایی در جریان 
است که در بحث ریاست مجلس میان آقایان لاریجانی و عارف توافق 
صورت بگیرد. فراکسیون ما شامل اصلاح طلبان و اعتدالگرایان حامی 
دولت اکثریت مجلس را خواهد داشت. ولی اینکه ما بتوانیم این 
فراکسیون را به گونه ای دموکراتیك اداره کنیم که انسجام آن بیشتر 
شود، مسئله ای است که پیش روی ما است و باید روی آن کار کنیم.

*رویکرد حزب کارگزاران در بحث حمایت از کدام دو 
کاندیدا است؟

حزب کارگزاران تلاش می کند در چارچوب شورای هماهنگی 
جبهه اصلاحات گام بردارد و در بحث ریاست مجلس با نظر جمعی 
اصلاح طلبان همراه باشد اما نگاه حزب کارگزاران به توافق میان آقایان 

لاریجانی و عارف بر سر ریاست مجلس جدی است؛ یعنی حزب 
کارگزاران تلاش می کند که میان آقایان عارف و لاریجانی در خصوص 
ریاست مجلس توافق صورت بگیرد. توصیه می کنیم دو طرف در 

خصوص هیات رئیسه مجلس با هم همکاری هایی هم داشته باشند.

*پیش بینی شما از نحوه همکاری مجلس دهم با دولت 
یازدهم چیست؟ آیا این مجلس کاملا همسو با دولت یا منتقد 

دولت خواهد بود؟
مجلس باید به وظایف قانونی و ذاتی خود پایبند باشد. به معنای 
بهتر، نظارت بر دولت باید مطابق قانون و جدی باشد اما انگیزه 
های این مجلس باید انگیزه های ملی باشد تا انگیزه های شخصی 
وجناحی. آنچه در خصوص مجلس نهم باید ذکر کرد این است که 
برخی از نمایندگان محترم مجلس نهم، منافع شخصی و جناحی 
خود را در طرح بحث ها مدنظر داشتند. انتظار از نمایندگان محترم 
مجلس این بود که آنان به مردم خدمت ارائه کنند نه اینکه در برخورد 
با دولت و دیگر مسائل کشور رویکرد جناحی، شخصی و گروهی در 
پیش بگیرند. ما بیش از هر چیز نیازمند رویکرد ملی به مسائل کشور 
هستیم. دغدغه نمایندگان مجلس دهم بیش از هر چیز باید مسائل 
ملی و منافع کلان کشور باشد و به همین ترتیب بر دولت نظارت 
کنند. یکی از مهم ترین وظایف نمایندگان مجلس وظایف نظارتی 
است. مردم انتظار دارند نمایندگان مجلس وظایف نظارتی خود را به 
درستی انجام دهند اما در عین حال امیدواریم در مجلس دهم برخی 

رویکردهای نادرست مجلس گذشته تکرار نشود.

*پیش بینی شما از رفتار اصولگرایان راه یافته به مجلس 
دهم چیست؟ رفتار نماینده های نزدیك به جبهه پایداری 

چگونه خواهد بود؟
تعداد نماینده های نزدیك به جبهه پایداری در مجلس دهم یك 
اقلیت حداکثر 15 نفره در مجلس دهم دارد. این گروه اثر گذاری 
خاصی بر رفتار فراکسیون اصول گرایان مجلس نخواهد داشت. به 
معنای بهتر این اقلیت راه یافته اصلا در معادلات مجلس تاثیر گذار 
نخواهند بود. نمایندگان نزدیك به جبهه پایداری مجبورند در مجلس 
آینده در ذیل چتر اصولگرایان میانه قرار بگیرند تا بتوانند اثر گذار 
باشند. به معنای بهتر می توان ادعا کرد نمایندگان جبهه پایداری 
در معادلات مجلس باید تسلیم تصمیم گیری های اصولگرایان 
میانه باشند تا در فراکسیون اصولگرایی بقا داشته باشند. حداکثر 15 
نماینده نزدیك به این جبهه، برخلاف مجلس نهم نمی توانند راه خود 
را از جریان اصلی اصولگرایی و اصولگرایان میانه رو جدا کنند یا اینکه 
بر فضای مجلس و مصوبات آن تاثیر گذار باشند. با این ترکیب و 
فراکسیون بندی دو قطبی که در مجلس دهم در حال شکل گیری 
است، نمایندگان نزدیك به جبهه پایداری باید خود را ذیل فراکسیون 
اصولگرایان که هدایت آن با اکثریت نمایندگان میانه رو است، تعریف 
کنند. به طور کلی می توان گفت که جبهه پایداری جایگاهی در 

مجلس دهم ندارد.

سخنگوی وزارت خارجه از ارائه گزارش کمیته پیگیری اموال 
مصادره شده ایران در آمریکا به رئیس جمهور خبر داد.

انصاری، در نشست خبری  به گزارش ایسنا، حسین جابری 
خود با خبرنگاران ادامه داد: این کمیته بررسی های خود را انجام 
داده و جلساتش برگزار شده است و این گزارش علاوه بر ارائه به 
رئیس جمهور در جلسه امروز شورای عالی امنیت ملی نیز ارائه شده 
است. سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در مورد آخرین مباحث 
مربوط به حج و اخباری که در این ارتباط منتشر شده است، گفت: 
روز گذشته جلسه شورای عالی حج تشکیل شد و آخرین تحولات 
مربوط به حج مورد بررسی قرار گرفت. سخنگوی وزارت امور خارجه 
ادامه داد: متأسفانه کارشکنی های عربستان سعودی در مورد روند 
اجرایی که باید جهت شرکت زائران ایرانی به حج طی شود ادامه 
دارد. این کارشکنی ها از مدتی قبل آغاز شده و همچنان ادامه دارد. 
این دیپلمات عالیرتبه کشورمان تأکید کرد: اگر روند این کارشکنی ها 
تا روزهای آتی که روزهای آخر امکان پیگیری مسائل مربوط به حج 
است ادامه پیدا کند باید گفت عملا عربستان سد راه اعزام زائران 
ایرانی از سوی ایران به حج شده است. وی گفت: ما تا آخرین لحظات 
امیدواریم که عربستان از این سیاست و رویه اشتباه دست بردارد و 
به وظایف بدیهی و طبیعی خود به عنوان میزبان حج متعهد باشد و 
عمل کند. جابری انصاری بار دیگر تأکید کرد: اگر رویه چند ماه اخیر 
از سوی عربستانی ها همچنان ادامه پیدا کند متأسفانه امکان اعزام 

حجاج ایرانی به حج فراهم نخواهد شد.

منظومه موشکی ایران مسأله ای خارج از گفت وگو 
با هر بازیگری است

جابری انصاری در پاسخ به این سوال که برخی از رسانه های غربی 
اعلام کرده اند که آمریکایی ها این شرط را مطرح کرده اند که اگر ایران 
در ارتباط با فعالیت های موشکی خود وارد مذاکره شود آنها این امکان 
را فراهم می کنند که ایران به دلار آمریکا دسترسی پیدا کند، گفت: 
موضع ایران در ارتباط با منظومه دفاعی موشکی کشورمان کاملًا روشن 
و مشخص است و ما همواره بر این موضوع در عرصه ها و مذاکرات 
مختلف تأکید کرده ایم. وی با بیان اینکه سیاست ایران در مورد منظومه 
موشکی اش یک سیاست ثابت است و تکرار مواضع و سیاست های 
طرف مقابل هیچ تغییری در این سیاست اصولی ایران ایجاد نمی کند، 
خاطرنشان کرد: منظومه موشکی ایران تابع نیازهای امنیتی کشور است 
و مسأله ای خارج از گفت وگو با هر بازیگری است.  جابری انصاری با 
تأکید بر اینکه منظومه فعالیت های موشکی ایران دفاعی است و ایران 
همواره این موضوع را ثابت کرده است، گفت: ایران هیچ گاه تهاجمی 
انجام نداده بلکه با مرور تاریخ متوجه می شوید که در معرض تهاجم بوده 
است و بر اساس این تجربیات و نیازهای طبیعی کشور سیاست های 
کشور در ارتباط با منظومه دفاعی تبیین می شود و همانطور که گفتم 

منظومه فعالیت های موشکی ایران دفاعی است.

مقتدی صدر سفر رسمی به ایران نداشته است
وی در مورد اخبار منتشر شده مبنی بر سفر مقتدی صدر به ایران 
در طی روزهای اخیر نیز گفت:  در محدوده زمانی که مورد اشاره شد 
هیچ گونه سفر رسمی از سوی مقتدی صدر به ایران انجام نشده و 

هیچ گونه دیدار رسمی نیز با مقامات ایرانی نداشته است.
وی در عین حال افزود: البته برخی از بستگان ایشان در شهرهای 
ایران مستقر هستند و به شکل غیررسمی این رفت و آمدها انجام 
می شود ولی تأکید دارم که هیچ گونه سفر رسمی برای رایزنی با ایران 

از سوی مقتدی صدر انجام نشده است.

رایزنی های مستمری بین ایران و روسیه در جریان است
جابری انصاری در پاسخ به این سوال که روز یکشنبه خبری 
منتشر شد که ایران و روسیه در مورد نقض آتش بس در سوریه 
رایزنی ها و گفت وگوهایی داشتند، اظهار کرد: رایزنی های مستمری 
بین ایران و روسیه در ارتباط با مسائل روابط دوجانبه و تحولات 
منطقه ای در جریان است. وی توضیح داد: در آخرین گفت وگوها بین 
مقامات وزارت امور خارجه دو کشور آخرین تحولات صحنه سوریه 
مورد بررسی قرار گرفت. سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به 
موضوع آتش بس در سوریه و نقض آن از سوی گروه های تروریستی 
در این کشور، گفت: بر اساس نشست های وین در سوریه در این 
کشور اعلام آتش بس شد ولی سازوکار مناسب برای ضمانت آن 
پیش بینی نشد. ما از همان ابتدا گفتیم که یکی از مشکلات طرح های 
صلح و آتش بس در سوریه این است که یک طرف بحران سوریه 
دولت سوریه است که آدرس مشخصی دارد و باید به تعهداتش عمل 
کند ولی طرف مقابل دولت سوریه در این جریان آدرس مشخصی 
ندارد و عملًا چه تضمینی وجود دارد که توافقات صورت گرفته را 
مراعات کند و آن را اجرایی کند؟ وی گفت: ما در بحث آتش بس 
ارزیابی را  این پیش بینی و  ارتباط شد  این  و توافق هایی که در 
داشتیم که التزامی از سوی جریانات مقابل دولت سوریه در زمینه 
آتش بس وجود ندارد و این یکی از مشکلات اساسی است که روند 

صلح در سوریه با آن مواجه است. جابری انصاری در این گفت وگوی 
مطبوعاتی با خبرنگاران همچنین با اشاره به سفر قریب الوقوع نخست 
وزیر ژاپن به تهران در مورد زمان قطعی این سفر، گفت: موقعی که 
زمان انجام این سفر قطعی شد در مورد آن اطلاع رسانی خواهد شد.

سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری خود با خبرنگاران 
در پاسخ به سوالی در مورد تحولات اخیر صورت گرفته در دولت 
ترکیه و استعفای داوود اوغلو از سمت نخست وزیری این کشور، اظهار 
کرد: تحولات داخلی ترکیه طبیعتاً تحولات داخلی آن کشور است 

و ما بنا نداریم که در مورد مسائل داخلی کشوری اظهارنظر کنیم.

اشیاءعتیقه در اختیار رییس موزه ملی قرار گرفت
چگونگی  با  ارتباط  در  توضیحاتی  ارائه  در  انصاری  جابری 
بازگرداندن برخی از اشیاء عتیقه به ایران از سوی آمریکایی ها، گفت: 
در خبری که روز یکشنبه منتشر شد به این موضوع اشاره شد که این 
اتفاق در پی رایزنی هایی که بین دو طرف از مدتی قبل در جریان بود 
انجام شده است و در هفته های اخیر بخشی از اشیاء عتیقه به سرقت 
رفته از ایران توسط دولت آمریکا در اختیار طرف ایرانی یعنی وزارت 
امور خارجه قرار گرفته است. وی در همین ارتباط ادامه داد: وزارت 
امور خارجه روز گذشته نیز طی مراسمی این اشیاء عتیقه را در اختیار 

رئیس موزه ملی ایران  قرار داد. 

خطر اصلی که عراق را تهدید می کند 
تروریسم و افراطی گری است

سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: از نظر ما خطر اصلی که اکنون 
عراق را تهدید می کند خطر تروریسم و افراطی گری است و ما امیدواریم 
که نخبگان عراقی و جریان های سیاسی این کشور با درک این شرایط 
به روند گفت وگوهای ملی بین جریان های مختلف این کشور کمک 
کنند و در جهت حاکمیت و ثبات ملی عراق تسهیل کننده باشند. این 
دیپلمات عالیرتبه کشورمان، تأکید کرد: به دلایل شرایط خاصی که 
در عراق وجود دارد ایران همه طرف های عراقی را به رعایت موازین، 
برای حل و فصل  انجام گفت وگوهای ملی  قانونی و  رویکردهای 
اختلافات داخلی تشویق می کند چرا که ما معتقدیم رویکرد حزبی، 
گروهی، قومی و مذهبی حلال مشکلات عراق نیست و نمی تواند در 

جهت ایجاد ثبات و امنیت در عراق قرار بگیرد.

مداخله خارجی منجر به پیچیده شدن
 بحران های منطقه می شود

جابری انصاری در پاسخ به سوالی در ارتباط با آخرین تحولات 

یمن و اینکه به نظر می رسد گفت وگوهای یمنی- یمنی در کویت که 
با حضور گروه های مختلف یمنی برگزار شده بود به نتیجه نرسیده و 
روز گذشته نیز تعدادی از نظامیان آمریکایی به بهانه مبارزه با طالبان 
وارد بخش هایی از یمن شده اند، تصریح کرد: ما تأکید بر این داریم که 
مداخله خارجی فقط به پیچیده شدن بحران های جاری در منطقه 

منجر می شود و این موضع ثابت ایران است.
این دیپلمات عالیرتبه کشورمان خاطرنشان کرد: بحران های 
جاری در منطقه می بایست از راه گفت وگو بین طرف های درگیر 
در این بحران ها و در مسیر راه حل سیاسی مورد حل قرار بگیرد و 
مسئولیت های دولت های منطقه این است که به انجام این توافقات 
کمک کنند و در امر برگزاری گفت وگو بین طرف های مختلف درگیر 

نقش تسهیل کننده ای را داشته باشیم.
جابری انصاری به موضع ایران در ارتباط با تحولات یمن اشاره 
کرد و گفت: ما از همان ابتدا تأکید کردیم که راه حل این بحران 
راه حلی سیاسی است و طرفدار انجام گفت وگوهای سیاسی در این 
زمینه بوده ایم. ما امیدواریم که از طریق این گفت وگوها زمینه توافق 
بین فرزندان یمن فراهم شود و کشورهایی که با مداخله گسترده 
خود وضعیت یمن را به این نقطه بحرانی رساندند و باعث تخریب 
زیربناهای یمن و کشته شدن تعدادی از مردم بی گناه این منطقه 
شدند در این سیاست ها تجدیدنظر کنند و امکان موفقیت یمنی- 

یمنی در راستای ایجاد آتش بس و صلح در یمن را فراهم کنند.

حوادث خان طومان یک صحنه از مجموعه 
 صحنه های نبرد در سوریه است

در ادامه نشست خبری سخنگوی وزارت امور خارجه با نمایندگان 
رسانه های گروهی داخلی و خارجی خبرنگاری خطاب به وی گفت 
که بر اساس برخی از اخبار گویی سلاح های ترکیه ای در حوادث اخیر 
سوریه در اختیار جبهه النصره بوده است و در حوادثی که تعدادی 
از هم وطنان مان نیز به شهادت رسیدند؛ آیا با توجه به این تحولات 
تغییری در سطح روابط ایران و ترکیه صورت خواهد گرفت و اینکه 
وزارت امور خارجه سفیر ترکیه را احضار کند، جابری انصاری در پاسخ 
اظهار کرد: حوادث اتفاق افتاده در خان طومان یک صحنه از مجموعه  

صحنه های نبرد جاری در سوریه است.
وی با بیان اینکه جنگ قواعد حاکم بر خود را دارد، ادامه داد: در 
حوادث اخیر سوریه برخی از مستشاران ایرانی که در صحنه نبرد یا 
نزدیک آن حضور داشتند به شهادت رسیدند و این اتفاق علامت 
این است که سازوکار دقیقی برای نظارت بر آتش بسی که بر اساس 

توافقات صورت گرفته ایجاد شده بود،  پیش بینی نشده است.

وی با بیان اینکه در صحنه سوریه یک طرف آتش بس دولت 
سوریه است که باید به تعهدات خود متعهد باشد و اگر متعهد نباشد 
مورد سوال قرار می گیرد، خاطرنشان کرد: اما طرف مقابل صحنه 
سوریه و بخش هایی از خاک سوریه در اختیار گروه های تروریستی 
قرار دارد که قوانین بین المللی را قبول ندارند، به راه حل سیاسی باور 
ندارند و منافع خود را در ادامه بحران می بینند. جابری انصاری با بیان 
اینکه آنها به هیچ یک از سازوکارهای بین المللی وفادار نیستند، ادامه 
داد: در توافقات صورت گرفته در مورد آتش بس باید مشخص شود 
که چه کسی و یا چه کشوری ضامن این خواهد بود که طرف مقابل 

دولت سوریه به تعهدات خود در مورد آتش بس عمل می کند.

وزارت خارجه با جدیت حصول نتایج 
برجام را پیگیری می کند

وی با اشاره به اینکه وزارت امور خارجه با جدیت حصول نتایج 
برجام را در زمینه های مختلف پیگیری می کند، ادامه داد: برخی از 
مسائل فنی مرتبط با این موضوع در حال پیگیری است. از جمله 
وصل شدن سیستم بانکی کشور به سیستم بانکی دنیا بعد از وقفه ای 
که در این ارتباط ایجاد شد. سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان 
اینکه بررسی فضای سیاسی، اعمال فشار و اقداماتی که کشورهای 
غربی از جمله آمریکایی ها انجام می دهند، در دستور کار دیپلماسی 
کشور است و ما تلاش داریم که مشکلاتی که در زمینه اجرای برجام 
وجود دارد را رفع کنیم تا زمینه برای استفاده بهینه  ملت ایران از 
توافق برجام فراهم شود، خاطرنشان کرد: این مسیری است که ممکن 
است مقداری زمان ببرد ولی این مسأله پیش روی ماست و ما این 
مسیر را بر اساس منافع کشورمان دنبال می کنیم. وی در ادامه گفت: 
امیدواریم که رسانه های گروهی کشور نیز با توجه به منافع ملی 
کشور کمک کننده جهت طی این مسیر باشد. خبرنگاری خطاب به 
سخنگوی وزارت امور خارجه،  گفت که به تازگی نماینده روسیه در 
سازمان ملل اعلام کرده که سلاح های استفاده شده در انفجارهای 
اخیر عراق از ترکیه بوده است و نظر ایران در این ارتباط چیست؟ که 
وی در پاسخ، تصریح کرد: ما بارها اعلام کرده ایم که سیاست مبتنی 
بر استفاده ابزاری از تروریسم در مورد بحران های منطقه ای سیاست 
عقیمی است که به نتیجه معقولی منجر نخواهد شد. وی با بیان اینکه 
جریان های تروریستی در کل منطقه حضور دارند و مایل هستند که 
اوضاع منطقه را به هم بریزند، تأکید کرد: قدرت گیری آنها به نفع هیچ 
یک از بازیگران بین المللی نخواهد بود. ممکن است که در کوتاه مدت 
این گروه ها از سوی برخی از کشورها مورد بهره برداری قرار بگیرند 
ولی این موضوع و سیاست نتایج راهبردی و مناسبی در پی نخواهد 
داشت. این دیپلمات ارشد کشورمان با بیان اینکه توقع ما از دوستان 
و همسایگانمان این است که این مسائل را با ابعاد راهبردی اش مورد 
اهتمام قرار دهد و اجازه ندهند که گروه های تروریستی در پیگیری 
اهداف خود محقق شوند، افزود: موفقیت گروه های تروریستی ضد 
منافع و مصالح کشورهای منطقه خواهد بود و امیدوارم فهم مشترکی 
که در مورد این موضوع در مسیر شکل گرفتن است هرچه زودتر در 

بین کشورهای منطقه حاصل شود.

سیاست ایران سیاست جزیره ای نیست
خبرنگار دیگری از سخنگوی وزارت امور خارجه خواست که 
اجرایی شدن  دولت جهت  و  خارجه  امور  وزارت  فشار  ابزارهای 
برجام بر روی کشورهای طرف مقابل را برای افکار عمومی تبیین 
کند که انصاری در این زمینه با ارائه توضیحاتی گفت: در این مسیر 
سازوکاری در داخل کشور پیش بینی شده و همانطور که می دانید 
هیأت عالی نظارت بر برجام در شورای عالی امنیت تشکیل شده. 
این هیأت به صورت مستمر جلسات خود را برگزار می کند و نتایج 
جلسات و بررسی های خود را از طریق شورای عالی امنیت ملی در 
اختیار مقام معظم رهبری می گذارد. وی با بیان اینکه این هیأت 
موارد نقض برجام و تعهدات از سوی طرف مقابل را جمع بندی 
می کند و به مقامات کشور از جمله مقام معظم رهبری ارائه می کند، 
گفت: این هیأت جلسات مشخص و معینی دارد و در صورت لزوم 
اطلاعات مربوط به این جلسات از طریق شورای عالی امنیت ملی 
و یا شخص دبیر آن به اطلاع افکار عمومی رسانده خواهد شد. وی 
با بیان اینکه در متن برجام نیز سازوکاری در این زمینه پیش بینی 
شده و کمیسیون مشترکی بین کشورهای درگیر برجام ایجاد شده 
که ایران نیز عضو آن است، افزود: این کمیسیون مشترک وظیفه 
نظارت بر روند اجرای برجام را دارد. جابری انصاری با بیان اینکه 
آنچه که در این مسیر ضمانت کننده تحقق منافع ایران است اراده 
دولت و ملت ایران در ایستادگی بر حقوق خود و منافعش است، 
ادامه داد: در نهادهای بین المللی هیچ نهاد تضمین کننده ای قطعی 
وجود ندارد و سازوکارهایی که وجود دارد نسبی است. وی افزود: 
آنچه منافع کشورها را تضمین می کند ایستادگی ملت ها بر منافع 
خود است. جابری انصاری همچنین گفت: سیاست ایران سیاست 
جزیره ای نیست و وزارت امور خارجه این سیاست را که سیاست نظام 

است پیگیری می کند.

حسین مرعشی:

عارف و لاریجانی توافق كنند

سخنگوی وزارت امور خارجه:

امکان اعزام زائران به حج فراهم نیست

ما تا آخرین لحظات امیدواریم که عربستان از این سیاست و 
رویه اشتباه دست بردارد و به وظایف بدیهی و طبیعی خود به 
عنوان میزبان حج متعهد باشد و عمل کند. اگر رویه چند ماه 
اخیر از سوی عربستانی ها همچنان ادامه پیدا کند متأسفانه 

امکان اعزام حجاج ایرانی به حج فراهم نخواهد شد

 پیگرد عوامل انتشار عکس های مینو خالقی
گفته می شود: وزارت کشور پیگیر موضوع شناسائی عامل یا عاملین انتشار عکس های 
خصوصی منتسب به مینو خالقی در فضای مجازی است. به گزارش ایسنا، به دنبال 
انتشار عکس های خصوصی منتسب به مینو خالقی و پیگیری موضوع از سوی خبرنگاران 
رسانه های گروهی، ناجا ماموریت یافت تا نسبت به ردیابی و شناسایی عامل یا عاملان این 
حرکت غیر اخلاقی اقدام کند. یک مقام آگاه در وزارت کشور درباره آخرین اقدامات این 
وزارتخانه در خصوص پرونده تخلف مذکور گفت: وزیر کشور در روز سه شنبه مورخ 13/ 2/ 
95 و دقایقی پس از انتشار تصاویر فرد مورد نظر در فضای مجازی در نامه ای به ذوالفقاری 
معاون امنیتی و انتظامی خود دستور داد در اسرع وقت با همکاری پلیس فتا و دیگر 
نهادهای امنیتی و اطلاعاتی، نسبت به شناسایی عامل یا عاملان انتشار تصاویر خصوصی 
منتسب به خانم مینو خالقی و معرفی آنان به دستگاه قضائی اقدام کند و پلیس فتا هم 

بررسی های خود را در این زمینه آغاز کرده است که نتایج آن متعاقباً اعلام خواهد شد.

ارسال پرونده مطهری به دادسرای نظامی
گفته می شود: وکیل مدافع علی مطهری گفت: پرونده آمران حمله به علی مطهری 
به دادسرای نیروهای مسلح ارسال شده است. مصطفی ترک همدانی وکیل مدافع علی 
مطهری درگفتگو با باشگاه خبرنگاران جوان؛ در خصوص آخرین وضعیت پرونده آمران 
حمله به موکلش درسفر به شیراز، اظهار داشت: بعد از اقامه دعوا علیه آمران و دستور 
دهندگان حمله به علی مطهری در شیراز، پرونده به دادسرای نیروهای مسلح استان فارس 
ارجاع شد. وی افزود: مقام قضایی به ضابط دادگستری مربوطه که یک نهادنظامی است 
دستور تحقیق برای پرونده را صادر کرد.در حال حاضر تحقیقات لازم انجام و پرونده به 
دادسرا ارسال شده است و دادسرا نیز پرونده را به یکی از شعبات بازپرسی برای رسیدگی 
وتحقیقات بعدی ارجاع داده است. وکیل مدافع علی مطهری در رابطه با تعداد متهمان این 
پرونده بیان داشت: در بخش اول پرونده 11 نفر به دادگاه فراخوانده شدند اما در بخش دوم 

پرونده مربوط به دستور دهندگان حمله است تعداد متفاوت است.

ارایه خدمات ترک سیگار به دانشجویان
گفته می شود: مدیرکل دفتر مشاوره و سلامت سازمان امور دانشجویان از تجهیز 
مراکز بهداشت و درمان دانشگاه ها برای ارایه خدمات ترک سیگار به دانشجویان، اساتید و 
کارکنان دانشگاه خبر داد. دکتر حمید یعقوبی با اشاره به طرح دانشگاه عاری از دخانیات 
گفت: در بحث دانشگاه بدون دخانیات درحال تدوین برنامه ای هستیم و این برنامه چند 
بخش دارد. وی ادامه داد: یکی از بخشهای این برنامه به سیاست دانشگاه ها در رابطه با 
دخانیات باز می گردد که باید توسط وزارت علوم مشخص شود. یعقوبی افزود: درحال حاضر 
درمرحله تدوین برنامه هستیم که از اول مهر طرح دانشگاه عاری از دخانیات اجرا می شود.

» بزن بزن«  نمایندگان در صحن علنی مجلس!
گفته می شود: در حالی که سید شریف حسینی قصد داشت، نطق میان دستور دیروز 
خود را با قطعه شعری از قیصر امین پور آغاز کند، واکنش عجیب و نامتعارف تعدادی از 
نمایندگان حاضر در صحن، منجر به واکنش محمدرضا باهنر شد. هنگامی که نماینده 
مردم اهواز در ابتدای نطق میان دستور امروزش گفت که »حرف ها دارم اما... بزنم یا نزنم؟« 
برخی از نمایندگان یکصدا فریاد زدند »بزن بزن« که این مسئله منجر به واکنش باهنر شد. 
محمدرضا باهنر بلافاصله پس از متوقف کردن نطق سیدشریف حسینی، گفت: دوستان 
دقت کنند. بعضی اوقات نمایندگان می خواهند مطالبشان را با شعر بیان کنند. لطفاً شما 
سکوت کنید و ابراز احساسات نکنید. با این حال، هنگامی که این نماینده اهواز پس از 
درخواست از همکارانش برای این که جلوی احساساتشان را بگیرند، قرائت نطقش را از سر 
گرفت و گفت که »حرف ها دارم... اما بزنم یا نزنم / با تو ام، با تو خدایا بزنم یا نزنم؟! / گفته بودم 
که به دریا نزنم دل، اما / کو دلی تا که به دریا بزنم یا نزنم؟!« بار دیگر نمایندگان پس از 
پایان هر بیت، بی تفاوت نسبت به هشدار رئیس جلسه امروز مجلس، فریاد زدند: »بزن بزن«

تولید بستنی اوباما در روسیه
گفته می شود: تولید یک بستی در روسیه موجب تنش میان رسانه های آمریکا و روسیه 
 Little Obama شده است.»یک شرکت روسی سعی می کند با تولید محصولی جدید با نام
)اوبامای کوچک( از روابط سرد میان مسکو و واشنگتن استفاده کند تا بتواند محصولات خود 
را بفروشد.روی بسته بندی بستنی شکلاتی این شرکت به زبان روسی نوشته شده »اوبامکا« و 
عکس یک کودک خندان آفریقایی دیده می شود که به یکی از گوش هایش گوشواره آویزان 
کرده و در دستش بستنی گرفته است.شرکت بستنی سازی »سلاویتا« در بیانیه ای اعلام کرده 
که محصول جدید، بخشی از کمپینی برای شاد کردن کودکان است و شخصیت های »شاد« 
را نشان می دهد.این شرکت اعلام کرده است: »بستنی جدید با شکل ها و طعم های مختلف، 

نژادهای اصلی بشر روی کره زمین را نشان می دهد.« 

ورود کمیته صیانت به ماجرای »شلوار« سوشا مکانی
گفته می شود: در چند روز گذشته عکسی از سوشا مکانی در حالی که شلوار نامناسبی 
پوشیده بود در فضای مجازی منتشر شد. ابتدا تصور می شد شاید این عکس فتوشاب باشد 
اما سکوت وی و مسئولان باشگاه پرسپولیس این شائبه را کمرنگ کرد. بسیاری از افراد 
اعتقاد داشتند با توجه به جایگاه اجتماعی سوشا مکانی، وی نباید با این ظاهر در جامعه 
حاضر شود.حجت الاسلام علیرضا علیپور رئیس کمیته صیانت از سلامت سازمان لیگ در 
این باره گفت: افرادی که مشهور می شوند باید مراقب رفتار خود باشند. این افراد خواسته یا 
ناخواسته الگوی بسیاری از جوانان محسوب می شوند و به همین دلیل باید از رفتار و کردار 
خود مراقبت کنند.وی ادامه داد: ابتدا باید صحت عکس را بررسی کنیم و در صورتی که 
اثبات شود این عکس واقعی است و فتوشاپ نیست این موضوع را پیگیری خواهیم کرد. 
اگر عکس درست باشد مکانی را خواهیم خواست تا توضیحاتش را در این باره ارائه کند. 
مطمئناً این موضوع را تا حصول نتیجه پیگیری می کنیم و در صورت لزوم برخورد لازم با 

وی صورت می گیرد.

دیدار دردسرساز وزیر ورزش با استقلالی ها
گفته می شود: محمود گودرزی به همراه معاونان خود در حاشیه جلسه بامدیران 
کل استان ها و روسای فدراسیون ها با منصور پورحیدری سرپرست آبی پوشان و نصرالله 
عبدالهی دیدار کرد. این دیدار که به پیشنهاد بهرام افشارزاده انجام شد حرف و حدیث هایی 
را به دنبال داشت و باعث موضع گیری پرسپولیسی ها شد. آنها این دیدار را نشانه حمایت 
وزارت از استقلال دانستند و می گویند دلیلی نداشته که این دیدار قبل از بازی حساس با 

تراکتورسازی برگزار شود!

قیمت دنا و تندر اتوماتیک آزاد شد
گفته می شود: دیروز شورای رقابت در روند بررسی قیمت خودروها براساس گزارش 
کارشناسان تصمیم گرفت دو خودروی دنا و تندر اتوماتیک که در بازار رقیب دارند، از 
سیستم قیمت گذاری شورا خارج شوند. رضا شیوا رئیس شورای رقابت با بیان اینکه 
امیدواریم بنا به قول خودروسازان با آزادشدن قیمت این دو محصول قیمت  آنها در سطح 
بازار ارزان شود افزود: شورای رقابت در دو هفته اخیر مشغول بررسی وضعیت قیمت دو 

محصول فوق بود و بعد از آن به بررسی و اعلام قیمت های جدید خودرو خواهد پرداخت.

ارائه لایحه اعتراض زنجانی به دادنامه اصلاحی
گفته می شود: وکیل مدافع بابک زنجانی از ارائه لایحه اعتراضی نسبت به دادنامه 
اصلاحی پرونده موکلش خبر داد. رسول کوهپایه زاده در گفت وگو با ایسنا، با بیان این 
مطلب اظهار کرد: دیروز )دوشنبه( لایحه اعتراضی خود را نسبت به دادنامه اصلاحی جهت 
فرجام خواهی به شعبه رسیدگی کننده در دادگاه انقلاب تقدیم کردیم. پیش از این نیز 
رسول کوهپایه زاده به ایسنا گفته بود که لایحه اعتراضی را نسبت به رای اصلی پرونده 

موکلش تقدیم دادگاه کرده و قرار بود نسبت به رای اصلاحی نیز اعتراض کند.

لابی های غیر رسمی برای هیأت رئیسه مجلس
گفته می شود: یک نماینده مجلس شورای اسلامی از نشست دیروز جمعی از 
منتخبان مجلس دهم در سازمان مدیریت و برنامه ریزی خبر داد. وی در گفت وگو با ایسنا 
گفت که حدود 40 تا 50 نفر از منتخبین مجلس دهم در جلسه ای در سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی حضور یافتند. وی این جلسه را در راستای لابی های غیررسمی برای هیأت 

رئیسه مجلس دهم عنوان کرد.

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
موجب اجراییه صادره از شعبه اول محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره 
4/94ج/1355 ثبت گردیده له ناصر رسولی کیا و علیه شرکت نان برکات که محکوم 
علیه محکوم است به پرداخت 22/158/858 ریال در حق آقای داود فتحی و مبلغ 
181/652/723 ریال در حق ناصر رسولی کیا که محکوم لهم در راستای استیفاء محکوم 

به اقدام به توقیف اموال نموده اند که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده:
1 - یک دستگاه تولید نان ساندویچی مغزدار تمام استیل حدودا به طول 2/5 متر 
و عرض 80 سانتی متر در سه تیکه مارک HUNDRED-MACHINERY به همراه 
دینام و متعلقات مربوطه دست دوم به مبلغ: 200/000/000 ریال. 2 - یکدستگاه میکسر 
ایستاده قنادی ساخت اصفهان جهان کار به همراه دینام و متعلقات مربوطه دست دوم 
به مبلغ: 000/000/ 25 ریال. جمع کل اموال توقیف شده مبلغ 225/000/000 ریال 

برآورد می گردد. 
مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ 95/3/17 ساعت 9/30  الی 10 صبح به 
آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از اموال 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید 
ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده 
بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
دادورز اجرای احکام دادگستری قم – حسن کاظمی
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 کسی در قیامت در امان نیست مگر کسی 

که در دنیا ترس از خدا در دل داشت.
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مراسم افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی پروژه های عمران شهری 
قم با حضور استاندار و شهردار و مسئولان استان در سالن همایش های 

شهرداری قم برگزار شد.
مراسم افتتاح، بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی پروژه های عمرانی شهری 
صبح روز گذشته با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم، صادقی استاندار قم، 
بیاتی رئیس شورای شهر قم و جمعی از اعضای شورای شهر و مدیران استان 
برگزار شد. افتتاح پروژه های فاز نخست بلوار مرجعیت و رمپ و لوپ های پل 9 
دی به سمت بلوار امام رضا و همچنین آغاز عملیات اجرایی تقاطع سه سطحه 

شهیدان محمودنژاد از برنامه های این مراسم بود.

استاندار قم تاکید کرد:
ضرورت تغییر نگاه و هدف گذاری برای توسعه قم

استاندار قم در این مراسم بر ضرورت شکل گیری توسعه متوازن در شهر 
براساس طرح و برنامه مشخص را مورد تاکید قرار داد.

سیدمهدی صادقی، با تاکید بر ضرورت تغییر نگاه و هدف گذاری برای توسعه 
و رشد شهر، اظهار کرد: تغییر نگرش و تقویت نگاه ملی در این راستا در سایه 
همکاری، همدلی و هم افزایی تحقق می یابد. وی تصریح کرد: خوشبختانه این 
امر در استان قم به خوبی شکل گرفته و کارها و خدمات استان به خوبی رشد 
پیدا کرده و در حال پیشرفت است. استاندار قم با تاکید بر ضرورت شکل گیری 
توسعه متوازن در شهر، لزوم تکمیل و اصلاح پروژه های نیمه کاره را یادآور شد 
و خاطرنشان کرد: تکمیل طرح تفصیلی شهر قم نیز تاثیر بسزایی بر توسعه 
متوازن شهر بر اساس برنامه و طرح مشخص دارد. وی ضمن تقدیر از اقدامات 
و تلاش های شهرداری و شورای شهر، تصریح کرد: شورای شهر و شهرداری 
همواره همراه هم بودند و با همکاری مجموعه دستگاه های استان برای توسعه 
شهر و پیشرفت خدمات در استان گام برمی دارند. صادقی همچنین در پایان 
سخنان خود حضور فعال مجموعه شهرداری در ستاد تسهیلات نوروزی و 

توسعه خدمات در سال گذشته را قابل تقدیر دانست.
لازمه پیشرفت همدلی و هماهنگی است

استاندار قم همچنین در حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران گفت: این 
باور در بین مدیران استان باید ایجاد شود که با همدلی و همگرایی می توان گام 

های پیشرفت استان را طی کرد و امروز شاهد تحقق این امر هستیم.

سیدمهدی صادقی، با تاکید بر ضرورت تلاش مدیران برای رشد و پیشرفت 
شهر اظهار کرد: اگر همت کنیم و اقدامات خود و دیدگاه ها را واقعی کرده و 
عمل کنیم، شاهد رشد و پیشرفت شهر خواهیم بود. وی لزوم ایجاد هماهنگی 
و هم افزایی در استان را مورد تاکید قرار داد و افزود: این باور باید در بین 
مدیران استان ایجاد شود که برای پیشرفت باید هماهنگی و همدلی باشد و 
همه با هم در راستای تحقق اهداف استان گام بردارند. استاندار قم تصریح کرد: 
خوشبختانه امروز شاهد همدلی و هم گرایی خوبی در سطح استان هستیم و 

زمینه خدمت به مردم به خوبی در شهر فراهم شده است.

شهردار قم:
پارک آبی قم ماه آینده افتتاح می شود

شهردار قم نیز در حایشه این مراسم در جمع خبرنگاران گفت: طی ماه های 
آینده 40 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل و نقل عمومی درون شهری قم افزوده 
خواهد شد. دکتر سقائیان نژاد، با تاکید بر ضرورت برنامه محوری فعالیت های 

شهری، اظهار کرد: برای اینکه بتوانیم توسعه شهر را به صورت منطقی محقق 
کنیم باید برنامه داشته باشیم. وی با بیان اینکه برنامه های شهری برای رینگ 
اول، دوم و سوم شهر ده ها معبر و تقاطع ترسیم کرده است، افزود: طبق بودجه 
و توان شهر در حال اولویت بندی هستیم و پروژه های امروز اولویت نخست 
مدیریت شهری برای راه اندازی بوده است. شهردار قم از افتتاح فاز دوم بلوار 
مرجعیت تا پایان سال خبر داد و گفت: ماه آینده نیز پارك آبی شهر قم در اختیار 
مردم قرار خواهد گرفت. وی از اضافه کردن 40 دستگاه اتوبوس به ناوگان حمل 
و نقل عمومی درون شهری قم خبر داد و افزود: قرارداد تحویل این اتوبوس 
ها بسته شده و منتظر تحویل آنها به سازمان اتوبوسرانی شهرداری هستیم. 
سقائیان نژاد با اشاره به تامین 30 میلیارد تومان تسهیلات و امکانات جدید برای 
سازمان آتشنشانی، گفت: سعی داریم شهر قم را از نظر ایمنی به بهترین شهر 
کشور تبدیل کنیم. وی ضرورت اجرای پروژه ها با بهترین کیفیت و کمترین 
هزینه را یادآور شد و تصریح کرد: تلاش ما این است که پروژه ها یکساله افتتاح 

شود و در پایان هم تمام امکانات در آنها فراهم شود و نیمه کاره رها نشود.

رئیس شورای اسلامی شهر قم:
شهرداری باید به دنبال تحقق درآمدهای پایدار باشد

رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در این مراسم گفت: شهرداری باید 

به دنبال تحقق درآمدهای پایدار باشد و لازم است پرداخت عوارض خودرو، 
عوارض جمع آوری پسماند و... باید در شهر قم محقق شود. ولی الله بیاتی، با 
تاکید بر اینکه تعامل خوبی بین شهرداری، شورای شهر و مدیران استان وجود 

دارد، تصریح کرد: شرایط خدمت به خوبی در شهر قم فراهم است.
وی با بیان اینکه شورای شهر در صدد تلاش در راستای عمل به وظیفه 
قانونی خود است، افزود: به مجموعه شهرداری اعتماد کامل داریم و مواردی که 
به شورای شهر ارجاع می شود به دقت و با تأمل کامل بررسی می کنیم و هدف 

ما کمك به شهرداری است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم فعالیت در مدیریت شهری را بسیار مشکل 
دانست و افزود: خدمت رسانی به مردم در ایام خاصی که مردم در تعطیلات و 

تفریح هستند اجر بالایی دارد که بر دوش مدیریت شهری است.
وی با تاکید بر اینکه اجرای با کیفیت و سریع پروژه ها به ویژه پروژه عماریاسر 
- امام علی )ع( و رمپ پل 9 دی رضایتمندی مردم را به دنبال داشته است،  
گفت: یکی از بحث های اقتصاد مقاومتی کنترل زمان پروژه ها است و کاهش 
زمان اجرا هزینه ها را کاهش داده و رضایتمندی مردم را به دنبال دارد. بیاتی 
با اشاره به اینکه امروز جنگ نظامی کنار زده شده و جنگ اقتصادی در جهان 
شکل گرفته است، تصریح کرد: در این راستا توجه به اقتصاد مقاومتی ضرورت 

دارد و تاکیدات مقام معظم رهبری »مدظله العالی« نیز در این راستا است.
وی با تاکید بر اینکه صرفه جویی در هزینه های شهر در بخش های عمرانی، 
در  اخیر  دارد، خاطرنشان کرد: در سال های  و مصرفی ضرورت  خدماتی 
بودجه های شهرداری رشد خوبی داشتیم به طوری که سال 92 بودجه 560 

میلیارد تومان، سال 93 بودجه 846 میلیارد تومان و سال 94 نیز بودجه 
1100 میلیارد تومان بوده و امسال نیز بودجه شهرداری به 1338 میلیارد 
تومان رسیده که بالغ بر 1000 میلیارد تومان آن بودجه عمرانی است که باید 
در صدد تحقق آن بود. رئیس شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: بخش 
کمی از درآمدهای شهرداری از فروش تراکم و دریافت عوارض است به طوری 
که یك متر فروش تراکم 40 متر خدمات جنبی را نیاز دارد و باید در راستای 

تحقق درآمد پایدار شهرداری تلاش کنیم.
وی خواستار تسویه بدهی های شهرداری شد و گفت: شهرداری باید به دنبال 
تحقق درآمدهای پایدار باشد، پرداخت عوارض خودرو، عوارض جمع آوری 
پسماند و... باید در شهر قم محقق شود چراکه شهر چهار برابر هزینه ای که از 

شهروند دریافت می کند هزینه دارد که باید این فاصله جبران شود.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم:
پروژه های نیمه تمام شهری تا پایان سال به بهره برداری می رسد

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم نیز در این مراسم گفت: 
شهر قم نیازمند توسعه خدمات و زیرساخت های شهری برای رفاه و آسایش 
مردم است. دکتر علیرضا قاری قرآن با بیان اینکه هدف اصلی مدیران شهری 
راه اندازی و تکمیل پروژه های نیمه تمام بوده است، اظهار کرد: 14 پروژه با 

اعتباری بالغ بر 380 میلیارد تومان به حالت نیمه فعال درآمده بودند که هشت 
پروژه با اعتبار 200 میلیارد تومان عملیاتی شد و در مرحله تکمیل قرار گرفت 

و پروژه هایی که امروز افتتاح می شوند از همین پروژه ها هستند.
وی با اشاره به اولویت بندی در تکمیل و اجرای پروژه های جدید در شهر 
قم گفت: باقی پروژه های نیمه کاره شهری تا پایان سال به بهره برداری خواهند 
رسید. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره به ضرورت 
تکمیل رینگ های اصلی ترافیکی شهر قم خاطرنشان کرد: بخش هایی از رینگ 

اول و دوم باید تکمیل شود و ایجاد و تکمیل رینگ سوم شهری نیز در دستور 
کار است. وی با بیان اینکه کلنگ زنی پروژه شهیدان محمودنژاد در راستای 
ایجاد دسترسی های رینگ های شهری است، افزود: رینگ سوم برای توزیع بار 
ترافیکی شهر با توجه به توزیع ترافیك اهمیت بالایی دارد. قاری قرآن با تاکید 
بر اینکه در صدد راه اندازی پروژه های شهری در کمترین زمان هستیم، گفت: 
بازسازی بلوار جمهوری تا میدان امام حسین نیز جزو برنامه های بعدی مدیریت 
شهری است. وی با تاکید بر اینکه با اجرای چند پروژه شهری در سال جاری 
محورهای ویژه شهر کاربری خاص پیدا خواهند کرد و ارتباط رینگ ها وضعیت 
بهتری پیدا می کند، اظهار کرد: با تکمیل پروژه های ویژه امسال، بسیاری از 
پروژه های نیمه تمام به نتیجه می رسد و برنامه ریزی خاص برای سال 96 در 
دستور کار است. معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم تصریح کرد: 
بخش های زیرساختی در کلانشهر قم با وضعیت بودجه ای و میزان درآمد 

سالانه، نیازمند توسعه خدمات و زیرساخت های شهری است.
وی از برنامه ویژه مدیریت شهری برای ایجاد نهضت آسفالت در سال جاری 

خبر داد و افزود: در سال 95 برنامه ویژه برای آسفالت داریم و 200 هزار تن 
آسفالت در سطح شهر توزیع می شود. قاری قرآن با تاکید بر اینکه در اجرای 
پروژه ها دنبال کیفیت بالا، هزینه حداقل و زمان بهینه هستیم، خاطرنشان کرد: 
پروژه هایی از جمله تقاطع بلوارعماریاسر- کمربندی امام علی )ع( که از ابتدا در 
اختیار شهرداری بوده وضعیت بسیار خوبی دارد اما پروژه های نیمه کاره که از 
گذشته باقی مانده بود انرژی زیادی از مدیریت شهری گرفته است و سعی داریم 
معضلات این پروژه ها را برطرف و با تسریع در آنها فضای بی اعتمادی مردم به 

مدیریت شهری را برطرف کنیم.

تقدیر از فعالان پروژه های عمرانی شهر قم
 همچنین در بخشی از این مراسم با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم، 
صادقی استاندار قم، بیاتی رئیس شورای اسلامی شهر قم و اعضای شورای شهر 
و جمعی از مدیران استان، از نهادها و عوامل فعال در پروژه های عمرانی شهر 
تقدیر شد. در این مراسم دکتر قاری قرآن معاون شهرسازی و امور زیربنایی، 
بیطرفان معاون مالی و اقتصادی شهرداری، جوادیان رئیس سازمان پارك ها 
و فضای سبز، نادعلی مدیرعامل سازمان توسعه و عمران، شعبان زاده رئیس 
سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری و شهرداران مناطق دو و چهار مورد 
تقدیر قرار گرفتند. همچنین نهادهای استانی فعال در پروژه های شهری از 

جمله اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، شرکت توزیع نیروی برق استان، 
فرماندهی راهنمایی و رانندگی و شورای عالی ترافیك مورد تقدیر قرار گرفتند. 
تقدیر از مدیران پروژه های بلوار مرجعیت و رمپ و لوپ پل 9 دی و همچنین 

شرکت عمران دشت فراساز از دیگر بخش های این مراسم بود.

 مختصات سه پروژه
گفتنی است: بلوار مرجعیت قم به طول 9.4 کیلومتر حدفاصل انتهای بلوار 
جمهوری تا پردیسان در حال اجرا است که در فاز نخست آن حدفاصل خیابان 
انسجام تا بلوار شهید کریمی به طول یك کیلومتر مورد بهره برداری قرار گرفت. 
در فاز دوم و سوم این پروژه نیز مسیر دسترسی حدفاصل بلوار شهید کریمی 
تا شهرك قدس و سپس تا پردیسان مورد بهره برداری قرار می گیرد. بلوار 
مرجعیت به عرض 75 متر با پیش بینی خطوط بی آر تی، پیاده رو و مسیر 
تردد دوچرخه با اعتباری بالغ بر 710 میلیارد ریال اجرایی شده است. در فاز 
نخست پروژه بدون هزینه تملك و رفع معارضات اعتباری بالغ بر 25 میلیارد 
ریال هزینه شده است و هدف از اجرای آن تکمیل رینگ سوم ترافیکی شهر و 
کریدر بزرگراهی شرق به غرب قم و افزایش مسیرهای ارتباطی شهرك قدس، 
شهرك مهدیه و پردیسان و دسترسی آسان به مناطق مرکزی شهر می باشد. 
پروژه مسیر دسترسی پل 9 دی و مسیر رفت بلوار امام رضا )ع( با اعتباری بالغ 
بر 60 میلیارد ریال با هدف ایجاد مسیر دسترسی از مسیر رفت بلوار امام رضا 
به سطح پل و بالعکس و تسهیل در دسترسی مناطق دو و چهار شهری اجرایی 
شده است. طول رمپ C این پروژه 190 متر و مساحت آن 1131 مترمربع و 
لوپ C پروژه پل 9 دی به طول 145 متر و مساحت 825 مترمربع می باشد. 
تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد با هدف بهبود وضعیت ترافیك و تردد 
وسایل نقلیه در بلوار جمهوری اسلامی با اعتباری بالغ بر 500 میلیارد ریال از 
منابع داخلی شهرداری قم اجرایی می شود. این تقاطع به صورت زیر گذر از 
مسیر بلوار شهیدان محمود نژاد و روگذر از بلوار جمهوری اجرایی شده و بخش 
عمده معضل ترافیك منطقه را برطرف می کند. طول عرصه سازه پل 400 
متر شامل 280 متر عرصه اصلی و دو رمپ به طول 60 متر است. همچنین 
زیرگذر این تقاطع از بلوار شهیدان محمود نژاد به طول 700 متر اجرا می شود. 
طبق پیش بینی مدیران شهری قرار است این پروژه با برنامه زمانبندی حداکثر 

یکساله تکمیل و در اختیار مردم قرار گیرد.

سرپرست اداره کل حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم اعلام کرد: 
اعمال محدودیت های ترافیكی

 در بلوار جمهوری و شهیدان محمودنژاد
سرپرست اداره کل حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم نیز در حاشیه 
این مراسم از محدودیت های ترافیکی در محدوده بلوار جمهوری و شهیدان 
محمودنژاد خبر داد. سیدامیرعباس صفوی با اشاره به محدودیت های ترافیکی 
در محدوده بلوار جمهوری و شهیدان محمودنژاد اظهار کرد: طرح تقاطع سه 
سطحه بلوار جمهوری با بلوار شهیدان محمود نژاد پس از بازنگری پیرو مصوبه 
دو سال گذشته شورای ترافیك استان مبنی بر دو سطحه بودن به تقاطع سه 
سطحه تبدیل شد. وی خاطرنشان کرد: بر اساس بازنگری انجام شده، مصوبه 
هفتم اردیبهشت 95 در شورای ترافیك به تصویب رسید و طبق مجوز دریافت 
شد مقرر شد که اردیبهشت سال جاری کار عملیات اجرایی تقاطع غیرهمسطح 
شروع شود. سرپرست اداره کل حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم با بیان اینکه 
بر اساس برنامه زمان بندی 9 ماهه پیش بینی می شود تا پایان سال تقاطع 

به بهره برداری برسد، گفت: بر اساس محدودیت های ترافیکی که برنامه ریزی 
شده دو دوربرگردانی که به محور بلوار شهید محمودنژاد و بلوار بسیج منتهی 
می شود، مسدود خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: با وجود محدودیت ها برای 
ایجاد کارگاه در تقاطع سه سطحه، تمهیدات ترافیکی پیش بینی شده که شامل 
دو مسیر رفت و دو مسیر برگشت در راستای حرکت های شمال به جنوب و 
جنوب به شمال می باشد. صفوی عنوان کرد: در محور محمود نژاد با توجه به 
محدودیت عرضی به طور کامل خیابان مسدود می شود، شهروندان می توانند 
از محورهای جایگزین 30 متری قائم، بلوار شهید عراقی، بلوار عطاران و خیابان 
سمیه ادامه مسیر دهند و از خیابان یزدانشهر برای دسترسی حرکت شرق به 

غرب و غرب به شرق استفاده کنند.
وی با بیان اینکه اکنون حرکت های گردش به چپ دوربرگردان جمهوری 
مسدود شده است، گفت: پیش بینی می شود تا هفته آینده بحث امتداد خیابان 
شهید محمود نژاد و بلوار بسیج اتفاق افتد، این در حالی است که راستگردهایی 

از خیابان شهید محمودنژاد و هنرستان به بلوار جمهوری مسدود می شود.
سرپرست اداره کل حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم خاطرنشان کرد: این 
محدودیت دسترسی شامل اهالی محترم محدوده تقاطع نمی شود، تمام معابر 
فرعی منتهی به آپارتمان ها و کاربری های تجاری در محدوده تقاطع می توانند 
از معابر پیش بینی شده استفاده کنند و تنها ارتباط ترافیکی بین دو بلوار بسیج 

و جمهوری مسدود می شود.

با حضور استاندار وشهردارقم انجام شد:

افتتاح و آغاز عملیات اجرایی پروژه های عمران شهری در قم


